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* BRUTALNY MORD 

* W GRECKIM KLASZTORZE 

* GRUBASIE SCHUDNIJ '· 

* SZLACHETNA MISJA o 

,,KURIER MIĘDlYRZECKI'' 
to 

Nasza gazeta międzyrzeclca 

dobra jest dla każdego, 

nawet dla dziecka. 

Chętnie ją przeglądamy 

i ogłoszenia w niej zamieszczamy. 

Okładka wyróżnia się ładnym 

zdjęciem, 

więc "Kurier" cieszy się dużym 
wzięciem. 

Gdy co miesiąc nowy numer 
wychodzi, 

cały nakład szybko schodzi. 

Każdy w nim może' wyrazić swoje 
zdanie, 

bo nie dostanie za to lania 
na kolanie. 

Sportowcy z trójlei " często 
wygrywają 

i wszyscy o tym.chętnie c ytają. 

Materiały do "Kuriera" przynosimy 

i wiadomośc·ami o naszej szkole 

z innymi się- dz ielimy. 

Teraz nasz "Kurier" obchodzi setę, 

więc wznieśmy toast za najlepszą 
gazetę. 

Uczem1.ice 

kl. VII c SP-3 

Inga Murawska 

Katarqna Sobczyk 



PRZEDSIĘBIORSTWO TECHNIKI INSTALACYJNEJ 
~ 

"4f~OL" - ANJO _Z ~-Ji F~ABI SKI 

66-300 Międzyrzecz 
ul. Młyńska 20 

(tel./fax 095/741-24-50, tel. 090/61-66-20) 

PROJEKTOWANIE • WYKONAWSTWO • DORADZTWO TECHNICZNE 
* lnstacje grzewcze, sanitarne 

i gazowe 
* Ekologiczne i energooszczędne 
źródła ciepła 

* Instalacje i urządzenia wentylacyjne 
* Sprzedaż materiałów instalacyjnych 
* Serwis techniczny kotłowni 

olejowych i gazowych 

~~o2 b t:SA 
Bank Gospodarki Żywnościowej Spóka Akcyjna 

Duży wybór materiałów i urządzeń 
grzewczych - ceny promocyjne. 

_."".. ' -·-

Bank Gospodarki Żywnościowej 
Spółka Akcyjna 

Biuro Maklerskie 
Punkt Obsługi Klientów 

ul. Poznańska 6, 66-300 Międzyrzecz 
teł. (0-95) 742-15-13 tel./fax (0-95) 742-21-61 

Zapraszamy Państw-a do korzystania z usług pełnozakresow-ego 
Punkt:u Obsługi Klient:a Biura lVIaklerskiego BGŻ.S.A 

od poniedziałku do piątku w godz. 8.00- 16.30 
W podstawowej ofercie proponujemy między innymi : 
e Prowadzenie rachunku papierów wartościowych i rachunku pieniężnego. 
e Możliwość składania zleceń w dniu sesji do godz. 10.00. 
e Możliwość podpisania umowy dotyczącej składania zleceń telefonicznych i faksowo 

(codziennie w godzinach 800 - 2130 natomiast w dniu sesji do godziny 1030 bez ograniczeń). 
e Możliwość składania zleceń podczas dogrywki i na rynku notowań ciągłych (bez dodatkowych opłat). 
e Zawieranie transakcji odwrotnych tj. kilkakrotna możliwość kupna i sprzedaży papierów wartościowych 

podczas tej samej sesji. 
e Obsługa rynku pozagiełdowego CeTO. 
e Zakup papierów wartościowych z odroczoną płatnością. 
e Atrakcyjne stawki prowizji, prowizja liniowa i negocjowana. 
e Oprocentowanie środków pieniężnych, 
e Kredyt na zakup papierów wartościowych oferowany dla Klientów Biura Maklerskiego 

przez Oddział BGŻ S.A. w wysokości 300% posiadanych środków. 
e Zawodowe doradztwo w zakresie obrotu papierami wartościowymi: 

11 raporty doradcze wraz z rekomendacjami - bezpłatnie 

2/ opracowywanie analiz rynku papierów wartościowych na indywidualne zamówienie - usługi za odpłatnością. 
e Zarządzanie cudzym pakietem papierów wartościowych na zlecenie. 
e Sprzedaż obligacji Skarbu Państwa. 
e Dystrybucja jednostek uczestnictwa funduszy powierniczych: 

PIONEER, KORONA, ATUT, EUROFUNDUSZ, FORUM, DWS, ABB, ING. 
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100 lAT MŁODYM PAROM! 

1. Szadkowski Sławomir i Katarzyna Mikula 
2. Nowaczyk Marek i Joanna Niemiec 
3. Szyszka Grzegorz i Ewa Zawadzka 

DZIECI 
1. Szwestko Patryk Marek s. Tadeusza i Magdaleny 
2. Musiał Karolina Katarzyna c. Dariusza i Katarzyny 
3. Raczy1'1ski Patryk Błażej s. Błażeja i Agnieszki ... 
4. Piontkowska Karolina c. Tomasza i Krystyny ~ J 
5. Grocholewski Patryk s. Roberta i Beaty 
6. Pietrzykowska Justyna Beata c. Piotra i Małgorzaty · 
7. Tonak Martyna Anna c. Tomasza i Justyny 
8. Fornalik Kamil Józef s. Krzysztofa i Oliwi 
9. Teska Dawid Tobiasz s. Sławomira i Elżbiety 
10. Kuśpisz Mikołaj Grzegorz s. Arkadiusza i Anny 
11. Plewa Marta c. Bartłomieja i Doroty 
12. Żółtowska Iwona Agnieszka c. Mariusza i Joanny 
13. Leśniak Tomasz Piotr s. Piotra i Wiesławy 
14. Taborowski Szymon s. Roberta i Agnieszki 
15. Taborowski Marcin s. Roberta i Agnieszki 
16. Salachna Weronika Zofia c. Krzysztofa i Edyty 
17. Filipiak Mateusz s. Krzysztofa i Małgorzaty 
18. Stęp ień Karol Kazimierz s. Jacka i Bogumiły 
19. Sołtys Roksana Katarzyna c. Mariusza i Renaty 
20. Dominiak Marta Weronika c. Mirosława i Bernadety 
21. Ochla Wojciech Florian s. Macieja i Lilii 
22. Toczek Małgorzata Zofia c. Krzysztofa i Iwony 
23. Bartkowiak Weronika c. Adama i Anety 
24. Tyczyńska Magdalena Anna c. Witolda i Elżbiety 

ODESZLI NA ZAWSZE 

l. Maćkowiak Irena (ur.1930 r.) z Międzyrzecza 
2. Krukowska Irena (ur. 1948 r.) z Kałska " 
3. Łogusz Marian (ur. 1941 r.) z Międzyrzecza 
4. Czapliński Sławomir (ur. 1981 r.) z Międzyrzecza 
5. Sokołowski Krzysztof (ur. 1960 r.) z Bobowieka 
6. MichalakRyszard (ur. 1953 r.) z Międzyrzecza 
7. Kielczewska Anastazja (ur. 1914 r.) z Międzyrzecza 
8. Leżyński Bazyli (ur. 1929 r.) z Jagielnika 
9. Majchrzak Zofia (ur. 1920 r.) z Międzyrzecza 
10. Kołakowska Maria (ur. 1935) z Międzyrzecza 

Pani Helenie Szpytko 
wyrazy współczucia z powodu śmierci Ojca 

składają 
Współpracownicy ze Szkoły Podst. Nr l 

w Międzyrzeczu 

STOPKA REDAKCYJNA: GAZErA PRYWATNA 
RED. NACZ.: Anna Kuźmińska-Świder, 
ZESPÓŁ RED.: S. Cyraniak, P. Buszewski, J. Dąbrowski , R. Krawiec, K. Kulas, E. Luc, Zb. Melnik, 
H. Rusiecka, B. Rusiecki, M. Sawczyn, D. Sokolowska, A. Świder, J. Wiśniewski , E. Ziarkowski , 
R. Piela, B. Macina, A. Torzyńska , M. Wydrych . 
ADRES REDAKCJI! BIURA OGŁOSZEŃ : ul. Konstytucji 3 Maja 30, tel. 741·18·02. 

~ Nr konta: BS Międzyrzecz 83670000·72586·27003-1. 
Poglądy wyrażane na lamach 'Kuriera Międzyrzeckiego' są pog lądami autorów. Za treść oglo· 
szeń nie odpowiadamy. Ogloszenia: 0,80 zl cm z czarno-biale, 1,50 z l cm2 kolorowe (w tym VAT) . 
Redakcja zastrzega sobie prawo dokonywania skrótów bez wiedzy autora. 
Wykonanie: Studio CD, Gorzów Wlkp., ul. Walczaka 106 lei. (0·95) 324·383 w.65, (0·90) 646·385. 
Druk: Spin S. C. Gorzów 66·400 ul. Mlyńska 4 lei. (095) 204·935 

ZAPROSZENIE 
Redakcja Kuriera Międzyrzeckiego zaprasza 

swych stałych wiernych czytelników 
na koncert z okazji wydania 100 numeru. 
Koncert odbędzie się 12 czerwca 1999 r. 

o godz. 17.00 w kinie "ŚWIT". 
Zapraszamy również wszystkich biorących udział w : 
l) Konkursie Jubileuszowym, ponieważ nastąpi jego roz

strzygnięci e i publiczne losowanie nagród, w tym przede 
wszystkim wyjazdu do Pragi. 

2) Na Kurierową MISS Międzyrzecza- podczas koncertu 
nagrodzimy Miss i pięć osób spośród głosujących. 

Koncert odbędzie się pod hasłem "Cudze chwalicie" i wy
stąpią w nim gwiazdy muzyczne z naszego miasta. 

ZAPRASZAM 
Anna Kuźrnińska- Świder 

redaktor naczelny KM 

DOJAZDY DO , 
GIMNAZJOW 

Przewiduje się zorganizowanie pięciu tras dowozu dzieci z tere
nu do Gimnazjów w Międzyrzeczu. 

Gimnazjum Nr l (dawna Szkoła Podstawowa Nr l) 
będzie przede wszystkim zbiorcze tzn . uczyć się w nim będą dzie

ci miejskie spoza Międzyrzecza . 

W Gimnazjum Nr 2 (dawna Szkoła Podstawowa Nr 6) 
będą uczyć się dzieci z miasta oraz Wojciechówka i wsi Św. 

Wojciech . 

TRASY DOJAZDÓW : 
l) Międzyrzecz · Kursko (przez Pieski) · Międzyrzecz 
- dzieci z klas l - 3 z Piesek dowiezione zostaną do szkoły w Kur

sku. Z Kurska i Piesek do Międzyrzecza przywiezione zostaną 
dzieci klas 4 - 6 oraz 8 a także klas gimnazjalnych. 

2) Międzyrzecz - Gorzyca - Międzyrzecz 
- dzieci klas 4- 6 oraz klas 8 i Gimnazjum ·dowóz do Między

rzecza. 

3) Międzyrzecz · Bukowiec (przez Wyszanowo) · Między
rzecz 

·dzieci klas l· 6 do Bukowca ; z Bukowca i Wyszanowa klasy 8 i 
Gimnazjum do Międzyrzecza. 

4) Międzyrzecz-Kaława (przez Nietoperek, Kęszycę, Kęszy
cę Leśną ) - Międzyrzecz 

- dzieci klas 1- 6 z Nietoperka i obu Kęszyc do Kaławy. Klasy 8 i 
Gimnazjum z Kaławy, obu Kęszyc, Nietoperka, Wysokiej, Szumią
cej i Pniewa do Międzyrzecza. Dzieci z Wysokiej, Szumiącej i Pnie
wa dojeżdżają autobusem umownym PKS do Kaławy. (Gmina zwraca 
rodzicom koszty dojazdu) 

5) Międzyrzecz · Kalsko - Międzyrzecz 
-dzieci klas 4- 6, klasy 8 oraz Gimnazjum dojeżdżają do Między

rzecza. 

Dzieci z Bukowca, Żółwina, Kuligowa 
dojeżdżają do Gimnazjum autobusami liniowymi PKS. (Rodzice 

otrzymują zwrot kosztów za bilet) 

Szczegółowy - godzinowy rozkład jazdy opublikujemy w lipco
wym numerze KM. 

AKŚ 
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W setną rocznicę ''Xltriera'' 

Wydarzenie Jak marzenie 
Gdy w początkach roku 1991 powstał po

mysł wydawania lokalnego pisma niewielu 
wówczas przypuszczało, że ta inicjatywa na
bierze takich rozmiarów. 

A jednak ! Przemija wiele rzeczy, zjawisk 
a "Kurier" trwa i ma się coraz lepiej. 

A bywało różnie. Wydawanie pierwszych 
numerów odbywało się w czasach, gdy nie 
był możliwy komputerowy skład, a techniki 
poligraficzne w porównaniu do dzisiejszych 
prezentowały się nadzwyczaj ubogo. 

To skutkowało np. tym, że umieszczenie 
zdjęcia w piśmie wiązało się z koniecznością 
przywiezienia tzw. "blachy", a tę robiono w 
Poznaniu. Toż to człowiek na jeżdżenie w tę 
i z powrotem cały urlop tracił. 

Scenki jakby z innej e po ki ! A przecież było 
to tak niedawno. 

Takie zdarzenie jak ukazanie się setnego 
numeru sprzyja refleksji. Mnie również nie 
ominął nastrój sentymentalny i z rozrzew
nieniem zabrałem się za przeglądanie sta
rych numerów. 
Odnalazłem swój artykuł z marca 1992 r. 

podsumowujący pierwszy rok działalności 
wydawniczej. Tytuł jego jest trochę może 
prowokujący i przewrotny, ale jednocześnie 
wymowny. "Nic się nie udało !" 

I faktycznie. Nie udało nam się wówczas 
osiągnąć wielu zjawisk tendencji, które po
winny stanowić credo naszej działalności. 
Np. "nie udało się doprowadzić w świado
mości czytelników i mieszkańców Między
rzecza do oderwania "KM" od urzędu", 
"stworzyć ekonomicznych gwarancji dla 
wydawania", a większość artykułów była tak 
diabelnie poważna, że odstraszała ludzi, o 
nieco lżejszym usposobienia, do których i 
ja mam ambicję się zaliczać. Długo się za
bierałem do pisania. W końcu przemogłem 
się, chyba się nie zbłaźniłem i pozostałem. 

I nie żałuję ! 
Ten już bez mała historyczny l a co !/ tekst 

z 1992 r. znalazł jednak i takie oto stwier
dzenie : "Nic się nie udaje, większość spraw 
się wali, a w "Kurierze" wszyscy szczęśliwi. 
Nie jest to objaw do końca normalny i lo
gicznie wytłumaczalny, niemniej jed[lak wart 
zauważenia. Proszę Państwa, nam się po 
prostu udało jedna rzecz: "Kurier" wycho
dzi !"Kilka dni później "Gazeta Lubuska" cy
tując ten fragment na swoich łamach dodała 
: "To to chodzi !" 

W ten oto sposób powstało hasło w stylu 
przysłów ludowych publikowanych w na
szym piśmie. Żywię nadzieję, że w repertu
arze czerwcowym się znajdzie. Stan zado
wolenia, czy wręcz szczęśliwości, pomimo 
trudności i na przekór wszystkiemu, pomi
mo poświęcania własnego czasu i niekiedy 
pieniędzy (tu się nie zarabia - tu się traci), 

był i jest charakterystyczny dla osób zwią
zanych z pismem. 

Kto nie zna tej atmosfery niech żałuje. 
Albo niech sprawdzi. 

Zapraszamy l 
Tyle tylko, że te mankamenty, o których 

pisałem 7 lat temu i o których wspomnia
łem na wstępie już nie istnieją, bądź zostały 
zminimalizowane. I oto chodzi, jak "Kurier" 
wychodzi - to przysłowie na lipiec. Zawsze 
byliśmy ukierunkowani na sprawy wyłącz
nie międzyrzeckie. Nie wiem czy się stali
śmy, ale zawsze staraliśmy się być, jak to 
kiedyś napisałem "specjalistami od między
rzeckiej dziury w drodze". 

Dlaczego? Dlatego, że w tej dziedzinie mo
żemy być najlepsi, a jeżeli dopuścimy do 
swobodnej wymiany myśli i poglądów to 
również najbardziej wiarygodni. 

W specjalności "dziura w drodze" wygra
my nawet z Michnikiem i Passentem. 

I to jest kierunek, w którym zmierzamy i 
w którym, jak sądzę, winna podążać prasa 
lokalna. Między innymi z tego powodu uni
kaliśmy jak diabeł święconej wody polityki. 
N a niej wszyscy się znają, ona z reguły wzbu
dza agresję i nieufność. Nieliczne teksty po
lityczne, i to zarówno te z lewajak i z prawa, 

nacechowane były takim poczuciem nie 
omylności autora, przeświadczeniu o posia 
daniu jedynie słusznego poglądu, że zaczą 
łem żałować, że Bozia poskąpiła mi włosów. 
Pewno by mi się zjeżyły i byłbym troch 
przystojniejszy. Jeszcze człowiek ust ni 
otworzył lub nie wziął pióra do ręki, a już n 
dzień dobry był obrzucony epitetami. 

Zasada minimum treści, maksimum agrec 
sji, znana z wysokich sfer życia polityczne
go i u nas, na szczęście bardzo rzadko, wy
stępowa Uświadomiło mi to, że w tym za
kresie nie różnimy się niestety niczym, od 
tak często krytykowanych przez nas samych 
elit politycznych. Tylko, albo nie chcemy, 
albo wstydzimy się do tego przyznać. 

Tak więc zamiast o polityce, która nota 
bene nie jest mi obca, na łamach "Kuriera" 
wolę pisać i czytać o kwiatkach, dziewczy
nach, a przede wszystkim o symbolicznej już 
"dziurze w drodze". 

W "Kurierze" się nie zarabia, w nim się 
nie politykuje. Nie ma pieniędzy, nie ma po
lityki, a "Kurier" istnieje i się rozwija. Co by 
nie powiedzieć jest to budujące. Znaczy bo
wiem, że pieniądz i polityka nie zawsze i nie 
wszędzie rządzą światem. 

Warto żyć ! Andrzej Świder 

og~asz~ nabór Cło klas pierw:~zych 
. narok szkolny 1999/2000 

l·~ KłASA: DWUZAWODOWA 
krawiec, ślusarz 

~ <~ • ~< 

. osobom zakwalifikowanym do tej klasy, 
szkoła zapewnia praktykę na miejscu 

2. KlASA WIEWZAWODOWA 
m. in. sprzedawca, stolarz, fryzjer i inne 

, kandydaci do tej klasy (młodociani pracownicy) 
zgłoszęni przez przedsiębiorców powinni przedłożyć skierowanie 

· na dokształcanie 
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/ 

OD ZYSKAC ZAUFANIE 
ROZMOWA Z llik. M·Ęd. · ~·E,R~".M :Bojko 
, spEcjAlisT~ ·q i N Ekologii i połoZNiClWA 

l 

-Jest pan ordynatorem od
działu? 

- Ginekologiczno-położniczo
noworodkowego powstałego w 
wyniku fuzji dwóch oddziałów i 
jest to struktura, która w więk
szości szpitali rejonowych bę
dzie tak wyglądała. 

- Ile łóżek liczy pana od
dział? 

- W tej chwili liczy 46 łóżek, 
co jest obecnie ilością nadmier
ną. Wystąpiłem do dyrekcji o 
zgodę na zmniejszenie ich licz
by na rzecz poprawy komfortu 
pacjentek. Sytuacja taka wiąże 
się z dramatycznym spadkiem 
ilości urodzeń w całym kraju. 

- A właśnie, ile porodów 
rocznie odbywa się w Mię
dzyrzecu? 

- W roku 1998 było ich 348, 
średnio jeden dziennie czyli 30 
miesięcznie. 

- Jak liczny personel pan 
zatrudnia? 

- Cały czas zmniejszamy ilość 
personelu, aktualnie pracuje u 
nas 6 pielęgniarek i 12 położnych 
oraz 8 pielęgniarek na oddziale 
noworodkowym. Przewiduję jed
nak dalsze redukcje. 

-A jeżeli chodzi o lekarzy? 
-Stan obecny to cztery osoby 

na pełnym etacie i jedna osoba 
na pól etatu. 

-I są to .... 
-Ja, dr Krukowski - mój za-

stępca, dr Grochocki, dr Bart
kowiak i na pół etatu dr Kubo
wicz, oraz pediatra dr K. Anto
nowicz. 

- Dziś są takie czasy, że 
wszystko się wycenia. Ile kosz
tuje poród w Międzyrzeczu? 

- Poród nie jest wyceniany, 
wycenia się pobyt pacjentki w 
szpitalu. Jesteśmy przez LKCH 
niedoszacowani, sąsiednie Kasy 
Chorych wyceniają podobne 
usługi nawet o kilkaset złotych 
drożej. 

- Mówiliśmy już o perso
nelu, o ilości porodów, po
rozmawiajmy też o wyposaże
niu technicznym oddziału . 
Czy oddział, którym pan kie
ruje jest nowoczesny? 

-Mogę z czystym sumieniem 
powiedzieć, że jest to oddział no
woczesny. Mamy dostateczną 
ilość kardiotokografów - są to 
urządzenia do monitorowania 
stanu płodu. Jest na oddziale apa
rat ultrasonograficzny bardzo do
brej jakości wyposażony w gło
wicę pochwową, co jest ewene
mentem wśród szpitali rejono
wych. Dysponujemy też laparo
skopem, z którego korzystamy 
zarówno w celach diagnostycz
nych jak i zabiegowych. 

- Jeżeli oddział ma facho
wy personel i jest dobrze wy
posażony, dlaczego między
rzeczanki nie chcą tu rodzić 
tylko uciekają do Skwierzy
ny ? Zawsze zresztą mówiło 
się że te dwa oddziały tzn. 
M-cz i Skwierzyna ze sobą 
konkurują. Wynik tej konku
rencji ważny jest zwłaszcza 
teraz, gdy w powiecie mię
dzyrzeckim znalazły się dwa 
szpitale i nie jest możliwe 
utrzymanie obu w tym sa
mym wymiarze. Parę lat 
temu Gazeta Wyborcza pro
wadziła akcję "Rodzić po 
ludzku", oddział ginekolo
giczny w M-czu otrzymałbar
dzo niewielką ilość pozytyw
nych ocen {Skwierzyna otrzy
mała więcej; wyniki druko
waliśmy w KM) Wprawdzie 
jest pan ordynatorem dopie
ro od roku, chciałabym jed
nak prosić o odpowiedź na 
pytanie: czy gdyby dziś pro
wadzono taką akcję M -cz do
równałby Skwierzynie, a 
może mógłby ją w czymś 
przewyższyć ? Moje począt
kowe pytanie nie jest bezpod
stawne, ponieważ przed tym 
wywiadem przeprowadziłam 
wiele rozmów z młodymi ko
bietami po porodzie, przed 
porodem, będącymi w ciąży 
i one wszystkie wolą Skwie
rzynę? 

- Trudno jest mi się wypo
wiadać na temat zaszłości i ge
nezy tego stanu, bo pracuję tu
taj od niedawna. Niemniej w tym 
czasie przeprowadziłem wiele 

zmian organizacyjnych wycho
dząc naprzeciw oczekiwaniom 
kobiet. Najważniejsze z nich to: 
pełna dostępność do porodów 
tzw. rodzinnych, o co zabiegała 
rówmez Gazeta Wyborcza. 
Przedtem odbywały się one rów
nież ale sporadycznie. W tej 
chwili pacjentce może towarzy
szyć bliska osoba, niekoniecz
nie mąż lub ojciec dziecka. 
Zmiany nastąpiły również w za
kresie odwiedzin, które mogą 
odbywać się praktycznie całą 
dobę. Oczywiście w porze noc
nej są to sytuacje wyjątkowe. 
Odwiedziny odbywają się z za
chowaniem aseptyki i poszano
wania prawa do intymności 
współpacjentek w sali. 

- Jakich jeszcze zabiegów 
pan dokonał, żeby oddział był 
przyjazny kobiecie żeby po 
prostu międzyrzeczanki zro
zumiały, że nie trzeba jeździć 
do Skwierzyny, aby otrzymać 
to, co mają blisko, w Między
rzeczu? 

- Trudno mi powiedzieć na 
ile jest to rewolucja w porówna
niu z tym, co było przedtem, ale 
obecnie pacjentki mogą liczyć 
na pełną informację o stanie ich 
zdrowia. Różne są podejścia do 
tej sprawy wśród lekarzy w Pol
sce i na świecie. Ja wychodzę z 
założenia, że pacjen t ma prawo 
wiedzieć na temat swojego zdro
wia wszystko. Staramy się pod
chodzić do naszych pacjentek 
w sposób jak najbardziej ludzki 
nie pozostawiać ich samych z 
problemami zdrowotnymi np. : 
jeżeli chodzi o diagnostykę i le
czenie nie ograniczamy się tyl
ko do ginekologii lecz konsul
tujemy się ze specjalistami rów
nież innych dziedzin. Stwarza
my pacjentkom możliwość ko
rzystania z porodów tzw. bezbo
lesnych czyli w znieczuleniu ze
wnątrzoponowym. Jest on jed
nak płatny, dziś jest to kwota 
150 zł. niezależnie od tego jak 
długo takie znieczulenie jest ko
nieczne. Oczywiście celowość 
takiego znieczulenia lub prze
ciwwskazania ocenia lekarz. 

- Zdaje pan sobie również 
sprawę, że oddział to lekarze 
a lekarze to tzw. NAZWISKA. 
WSkwierzynie takim NAZWI
SKIEM był dr Śmigielski. 
Międzyrzecka ginekologia nie 
miała dotąd podobnych oso
bowości. 

-Za wielki plus tego oddziału 
uważam to, że wszyscy lekarze 
są w pełni wyszkoleni tzn. mają 
II stopień specjalizacji z gineko
logii i położnictwa, więc wszy
scy są lekarzami - specjalista
mi. Dwóch lekarzy tzn. dr Bart
kowiak i dr Gr ochocki są po kur
sach laparoskopowych. A jeżeli 
chodzi o tzw. gwiazdy czy NA
ZWISKA w medycynie ? Z jed
nej strony jest dobrze gdy ktoś 
się wyróżnia, jest najlepszy, bo 
wiadomo do kogo równać. Z 
drugiej strony ja kładę nacisk 
na pracę zespołową, chcę żeby 
wszyscy byli dobrzy i mieli moż
liwość wykazania się. Czasem 
takie wielkie NAZWISKO przy
tłacza innych, wcale nie gor
szych lekarzy. 

-Jaka jest umieralność nie
mowląt na międzyrzeckim 

oddziale? 
N a tle innych szpitali jest 

ona dosyć niska. Zgonów 
mamy bardzo mało. Za mojej 
kadencji były to tylko zgony 
przedporodowe. 

- W rankingu Gazety Wy
borczej liczyło się również po
siadanie szkoły rodzenia i tzw. 
rooming in? 

- Obie te formy istnieją na 
naszym oddziale. Rooming in 
czyli obecność noworodka i 
matki w jednej sali przez całą 
dobę praktykujemy już od jakie
goś czasu. Nie jest to jednak 
przymus. W sytuacji gdy matka 
jest po zabiegu lub z jakichś 
przyczyn nie może opiekować 
się noworodkiem robią to za nią 
pielęgniarki i położne w innej 
sali. Generalnie zachęcamy pa
nie żeby miały noworodka przy 
sobie, ponieważ wpływa to nie
zwykle korzystnie na rozwój 

(ciąg dalszy na str. 6) 
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ODZYSKAĆ ZAUFANIE 
20301286-32333-2706-1 1. 

Sprawy finansowe i lokalowe 
są bardzo ważne ale najważniej
sze jest według mnie zaufanie 
jakim obdarzają pacjentki lekarz, 
oddział, szpital. Zarówno ja, moi 
koledzy lekarze i wszyscy pra
cownicy tego oddziału chcemy 
na to zaufanie wśród międzyrze
czanek sobie zapracować! Wni
kliwie, przeanalizujemy wszelkie 
opinie i uwagi kierowane pod 
naszym adresem postaramy się 
zrobić wszystko aby międzyrze
czanki rodziły tylko na naszym 
oddziale. 

(dokończenie ze st?: 5) 

psycho-fizyczny dziecka i na 
tworzenie więzi emocjonalnych 
między matką a dzieckiem. Za
chęcamy też do karmienia natu
ralnego, ale nic na siłę. O 
wszystkim decyduje kobieta. 
Funkcjonuje u nas również 
Szkoła Rodzenia. Z zajęć w tej 
szkole coraz częściej korzysta
ją ciężarne oraz ich mężowie, 
zwłaszcza ci, którzy przygoto
wują się do porodu rodzinnego. 

- Czy posiadacie inkuba
tory? 

- Tak, oddział noworodkowy 
jest wyposażony wyjątkowo do
brze a lekarze są wyspecjalizo
wani w swoich działaniach. 
Moim zastępcą na oddziale no
worodków jest dr K. Antonowicz 
będący w trakcie robienia spe
cjalizacji z NEONATOLOGII. 

- Obecnie media prześci
gają się w oczekiwaniu na no-

worodka, który przyjdzie na 
świat l stycznia 2000 roku. 
KM rówmez postanowił 
uchwycić ten moment w Mię
dzyrzeczu i specjalnie uho
norować rodziców i dziecko. 
W tym miejscu apelujemy do 
wszystkich międzyrzeczanek 
będących w ciąży, aby rodziły 
na oddziale w Międzyrzeczu, 
a postaramy się ten historycz
ny fakt zarejestrować co pan 
na to? 

- Bardzo byłoby nam miło, 
gdyby to właśnie w Międzyrze
czu urodził się pierwszy oby
watel choćby w województwie. 
Byłaby to promocja naszego 
oddziału. 

- A co jest największą bo
lączką na oddziale ? 

- Są to warunki, w których 
oddział funkcjonuje. Nie został 
on do tej pory wyremontowa
ny, wynika to oczywiście z kło
potów finansowych służby 

UWAGA OGŁOSZENIODAWCY 

W celu ułatwienia sprawy zamieszczania ogłoszeń i reklam w 
naszym piśmie zamieszczamy poniżej druk, na którym prosimy 
składać ich treść. Druk można wyciąć z pisma lub otrzymać w 
Międzyrzeckim Domu Kultury. Jednocześnie przypominamy, że 
wszelkie należności prosimy regulować w Banku Spółdzielczym 
konto : 83670000-72586-27003-1, a nie w siedzibie redakcji. 

Zlecenia na ogłoszenia prosimy składać do 20 dnia każdego mie
siąca, termin ten ze względów wydawniczych nie może być przekro
czony. Dziękujemy za zrozumienie i zapraszamy do korzystania z 
naszych łamów. Ceny ogłoszeń: 0,80 zł· cm2 czarno-białe, 1,50 
zł- cm2 kolor (w tym VAT). CENY DO UZGODNIENIA . ' 

Redakcja 

r------------------~ 
Międzyrzecz, dnia ..................... .. 

Imię i nazwisko 

adres 
··························:······.··· ············· 

ZLECENIE 
Zlecam Kurierowi Międzyrzeckiemu s.c. druk ogłoszenia w miesiącach . 

l.,, . Treść ogłoszenia ........ ................. ... ............................................................... : ... . 
l'· 

.............................................. ,,,',,. .......................... : .. ... ........... ...... ....................... 1 

... ....................................... ................. ... ..................................................... .......... .... 1 
Cechy ogłoszenia {wymiar, kolor) l ......... : .................................................................................................................. 1 
Zobowiązuję się do uiszczenia opłaty za w/w ogłoszenie w ciągu 7 dni od dnia l 

otrzymania rachunku. 1 
' ••••••• o •••• o •••• o •• • o ••••••••••• ~ ..... . ...... . 

l 
l 
l 
l 
l 
l 
l 
l l podpis zleceniodawcy 

~------------------~ 

zdrowia, która w trakcie refor
my nabrała szczególnie 
ostrych wymiarów. Jest to 
obecnie problem trudny do 
rozwiązania. Co tu dużo gadać, 
świecimy oczami przed pa
cjentkami, że takie warunki 
możemy im zaoferować ale nie 
jest to od nas zależne. Nie cze
kamy jednak bezradnie. Pra
cownicy pionu ginekologiczno
położniczego i noworodkowe
go założyli Międzyrzeckie Sto
warzyszenie Rozwoju Gineko
logii, którego celem jest pozy
skiwanie środków i sponsorów, 
którzy w jakikolwiek sposób 
mogliby przyczynić się do pod
noszenia komfortu leczenia na 
tym oddziale. 

Korzystając łamów KM ape
luję do wszystkich, którzy chcie
liby wesprzeć nasze działania o 
przekazywanie wpłat na nasze 
konto: 
BGŻ S.A. w Międzyrzeczu 

- Życzę tego panu i całemu 
międzyrzeckiemu oddziałowi 
ginekologiczno-położniczo-no

worodkowemu. 

Rozmawiała 
A. Kuźmińska-Świder 

P S. Czekam na uwagi i opi
nie czytelniczek KM na temat 
poruszonych w rozmowie z dr Boj
ko problemów. Listy proszę nadsy
łać na adres redakcji; zapewnia
my dyskrecję. 

prywatny gabinet lekarski 
Międzyrzecz 

ul. 30-go Stycznia 57 a (na przeciw Pogotowia}, 
~ar: .. · od 1530 · 

p;ątk · od 16°0 

Wizyty domowe codziennie tel. 742-00-36 

Lek. med. EWA KŁOSKA 

SPECJAbiSTA CHORÓ'B PŁUC 
ANESTEZJOLO'G 

przyjmuje - czwartek od godz. 1600 
MIĘDZVRZECZ - B. PRUSA 4 b/ 4 

-diagnostyka i leczenie chorób 
układu oddechowego 

-diagnostyka i leczenie chorób alergicznych 

informacje- tel. 7 4116-33 
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To ;·uż historia ! 

Poznajemy pracowników 
Starostwa z lat 60-tych 

Oferuję prac~; 
zatrudnię menadżerów. 

Tel. o, 604 57 22 46, O 604 ,57 22 43 . 

Barbara Burska
Dąbrowska 

specjalista 
chorób wewnętrznych 

lekarz uprawniony do badań 
okresowych pracowników 

przyjmuje wtorki - czwartki 
godz. 16.00- 18.00 

Międzyrzecz ul. 30 Stycznia 8 
Tel. gabinet 7 42 02 52 

Tel. dom. 7 42 12 59 

Zdjęcie z roku 1957 przedstawia grupę 
pracowników Starostwa Powiatowego, któ
ra uczestniczyła w wycieczce krajoznawczej 
do Krakowa i Wieliczki. 

W pierwszym rzędzie siedzą : od strony 
lewej- Wanda Sitarczuk, Łucja Burdaje
wicz, p. Kochańska, Zygmunt Kazno
cha, p. Siekanko, Czesław Eksztedt, 
Roman Sobiczewski. Pozostałych proszę 
próbować rozpoznać. Dla ułatwienia poda
ję nazwiska pozostałych członków wyciecz
ki- Jan Kochański, Sawa Czernuszczyk 
i jego córka, Czesław Dziembowski, 
Henryk Stroisz, Agnieszka Konieczna, 
Józef Siekanko, Ludwik Milewski, La
rysa Błaszczyk, Kazimierz Świder, Wan
da Kunowska, Andrzej Podgajski i inni. 

Drugie zdjęcie z r. 1961 przedstawia pra
cowników Wydziału Finansowego. Siedzą 
od lewej -Leonid Mikulko- kierownik wy
działu, Irena Ślezak, p. Kubacki, Anna 
Pietraszkiewicz, Jan Kochański- kierow
nik wydz. komunikacji. Pozostali pracow
nicy to :Janina Kozińska, Wanda Kunow
ska, Józef Siekanko, Roman Sobiczew
ski, Leon Hryhorowicz, Edward Sroga, 
Zygfryd Kutzmann, Kazimierz Świder, 
Larysa Błaszczyk, Barbara Świerczyń
ska pozostali znani z nazwiska- Butko, Bej
tan, Borzobohaty. 

Zdjęcia archiwalne 
St. Cyraniak 

Wyrazy współczucia 
dla koleżanki 

Krystyny Rybackiej 
z powodu tragicznej 

śmierci męza 

składa 
Ogólnopolski Związek 

Zawodowy Pielęgniarek 
i Położnych, Zarząd 

Terenowy przy 
SPZO Z Międzyrzecz. 



Str. a KURIER MIĘDZYRZECKI Nr 6 (100} 

Osiemnastf(j 
W DNIU URODZIN MAGDALENIE BlASK 

WSlYSTKlEGO CO DOBRE I PIĘKNE iYCZĄ 
RODZICE, DANUSIA, KRZYŚ t/ 

W DNIU 18-TICH URODZIN DANUCIE BlASK 

STKIEGO NĄJLEPSZEGO iYCZĄ 
. RODZICE, MAGDALENKA, KRZYŚ 

Przypominamy Przyjaciołom i Rodzicom osiemnastolatków, że 
życzenia w ramce o wymiarach 9x2 cm (czarno- białe) kosztują 
tylko 6 zł z Vatem. 
Zachęcamy do skorzystania z naszej propozycji. 

LECZENIE AKUPUNKIURĄ 
BADANIA WSTĘPNE 

' I OKRESOWE PRACOWNIKOW 

KAZIMIERA ODZIOMEK 
LEKARZ CHORÓB WEWNĘTRZNYCH 

AKUPUNKTURZYSTA 

SPECJALISTA LEKARZ RODZINNY 

Prywatny Gabinet Lekarski 
Międzyrzecz, ul. Konstytucji 3 Maja 32 

(budynek Poradni Rejonowej) 

Poniedziałki i Środy od 18.00 

Działkę budowlaną 15 arów 

sprzedam. Tel. O 95 741 28 51 

LEI<ARZ 
spEcjALisTA LARYNGoLoG 

STANISŁAW KLISOWSKI 

Ordynator Oddziału Laryngologicznego 
Szpitala Wojskowego w Poznaniu 

Przyjmuje w Poradni Ogólnej 
ZOZ Międzyrzecz, 

ul. Konstytucji 3 maja 31 

w piątki od godz. 17°0 
- 18°0 

Sklep ,,Kulfon'' 
lJI. Waszkiewicza 10 
66-300 'Międzyrzecz 

teł. 741 26 47 

CZYNNY: 
pn.-pt. od 930 do 1730 

w soboty od 10°0 do 14°0 

O~FERUJE: 

- artykuły papiernicze, szkolne, biurowe 
- antyramy 
- druki do prowadzenia działalności gosp. 

GWARANTUJE: 
- najwyższą jakość 
-niska cenę 
- fachową obsługę 

Z.P.H.U 

Zakład Tapicerski 
Ryszard Piekarek 

ul. Nowotki 12 
66-300 Międzyrzecz 

Nowo otwarty Sklep Meblowy 
ul. 30 Stycznia 39 { Dom Rzemiosła ) 

telefax (095) 7 41-20-46, (095) 7 42-05-12 

Transport gratis 
Oferujemy najnowsze wzory tkanin 

ZAPRASZAMY !!! 

1 
Kupon rabatowy na usługi 5°/o tapicerskie 

1 

l l . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 
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.. W/ELBA PŁYrA WRACA 
W dniu 13 i 14 maja b.r. na terenie po

wstającego osiedla przy ulicy Poznań
skiej w Międzyrzeczu trwałmontaż dom
kujednorodzinnego z wielkiej płyty, któ
ry wzbudzał dosyć duże zainteresowa
nie. J eszcze nie tak dawno wydawało się, 
że technologia wielkiej płyty to już prze
szłość w budownictwie mieszkaniowym, 
a w jednorodzinnym szczególnie. Jak się 
dowiedziałem na placu budowy, produ
centem elementów użytych do montażu 
jest firma "PREFBET" z Międzyrzecza. 
Aby uzyskać więcej informacji umówiłem 
się na rozmowę z Dyrektorem firmy Fa
nem Bernardem Woźniakiem. 

- Panie Dyrektorze "PREFBET" 
jest firmą stosunkowo mało znaną 
na terenie Międzyrzecza. Proszę po
wiedzieć kiedy "PREFBET" po-

... wstał i kto jest jego właścicielem? 
- Firma nasza rozpoczęła działalność 

w 1994 roku, kiedy to Panowie Jensen i 
Nielsen z Danii kupili od Gminy Między
rzecz obiekty po byłej "Fabryce domów". 
Na początku października tego samego 
roku wyprodukowaliśmy pierwsze żelbe
towe elementy prefabrykowane w cało
ści przeznaczone dla odbiorcy z Niemiec. 

- Czy pod względem zatrudnienia 
jesteście znaczącym pracodawcą na 
naszym międzyrzeckiru rynku pra
cy, jak duże jest zatrudnienie? 

- Trudno mi dokonać takiej analizy po
nieważ nie mam informacji o zatrudnie
niu w innych międzyrzeckich firmach. 
Kiedy rozpoczynaliśmy produkcję w 
1994 roku zatrudnialiśmy 42 osoby, a 
dzisiaj zatrudniamy 80 osób. Jak z tego 
wynika wzrost zatrudnienia wynosi nie
mal100 %. 

-Do rozmowy z Panem sprowoko
wał mnie trwający montaż budyn
ku przy ulicy Poznańskiej. W prze
szłości w Międzyrzeczu podjęte były 
próby budowy domków jednoro
dzinnych z wielkiej płyty, ale już na 
pierwszy rzut oka była to inna tech
nologia. Proszę powiedzieć czym 
obecna technologia różni się od tej 
sprzed kilkunastu lat. 
-Rzeczywiś cie to co jest u nas aktu

alnie produkowane w zakresie żelbe
towych elementów prefabrykowanych 
jest absolutnie czymś innym w porów
naniu z tym co produkowano w Mię
dzyrzeczu przed laty. Technologia pro
dukcji przeniesiona została przez wła
ścicieli z Danii i generalnie można po
wiedzieć, że pozwala ona wyproduko
wać dowolny element stanowiący po
szczególne ściany budynku. Nie wyko
nujemy żadnych elementów typowych. 
N as za technologia pozwala zrealizo
wać każde życzenie klienta, który do-

starczy swój projekt na jego wymarzo
ny budynek, tak pod względem wyglą
du czyli architektury jak i wszelkich 
rozwiązań funkcjonalnych wewnątrz 
budynku. Dodatkową zaletą naszej 
technologiijest to, że wewnętrzne ele
menty posiadają gładkie powierzchnie 
gotowe do malowania bez czasochłon
nego szpachlowania . N a życzenie 

klienta wbudowywane są rurki i pusz
ki do wykonania instalacji elektrycz
nej. Chciałbym również zaznaczyć, że 
prefabrykaty są produkowane na ba
zie keramzytobetonu przez co elemen
ty są stosunkowo lekkie i podniesiona 
została ich izolacja cieplna. Sam ke
ramzytjest materiałem ekologicznym. 

- Czy budynek przy ulicy Poznań
skiej jest początkiem wchodzenia 
"PREFBET-u" na Polski rynek? 

- Tak, rzeczywiście jest to pierwszy, ale 
mamy nadzieję nie ostatni, budynek 
mieszkalny realizowany w Polsce przez 
naszą firmę. Dotychczasowa nasza pro
dukcja przeznaczona była na rynek na
szych zachodnich sąsiadów. 

- Jeżeli nie jest to tajemnicą 
handlową proszę powiedzieć czy 
macie już zamówienia na kolejne 
budynki? 

- Aktualnie prowadzimy negocjacje 
i uzgodnienia na kilka realizacji nie 
tylko budownictwa mieszkaniowego 
na terenie całej Polski, ale o szczegó
łach jest jeszcze za wcześnie mówić. Po 
rozpoczęciu montażu budynku przy 
ulicy Poznańskiej dzwoniło do mnie 
wiele osób z zapytaniem o możliwość 
realizacji podobnych budynków. Ile 
umów zawrzemy w wyniku tych roz
mów, czas pokaże. 

- Dzisiaj wielu inwestorów mając 
działkę budowlaną szuka wykonaw
cy, który kompleksowo zrealizuje 
budynek przynajmniej do etapu sta
nu surowego. Czy "PREFBET" jest 
w stanie podjąć się takiego zada
nia? 

-Jak najbardziej. Nasza bratnia firma 
Duńska prowadzi takie realizacje na te
renie Niemiec i nic nie stoi na przeszko
dzie aby prowadziła takie realizacje w 
również w Polsce. Przy zwiększaniu się 
zainteresowania naszymi wyrobami na 
rynku krajowym na pewno na bazie na
szej firmy powstanie dział, który zajmie 
się prowadzeniem montażu budynków 
do stanu surowego. 

- Jak długi jest czas oczekiwania 
na realizację od czasu złożenia za
mówienia? 

- Czas oczekiwania należy podzielić na 
dwa etapy. Etap pierwszy to prace pro
jektowe i przygotowanie dokumentacji 

realizacyjnej. W tym przypadku określe
nie czasujest bardzo trudne, gdyż w du
żym zakresie nie mamy na to wpływu . 
Drugi etap to wyprodukowanie elemen
tów i tu możemy już bardzo precyzyjnie 
określić czas. Wyprodukowanie elemen
tów na średniej wielkości budynek o po
wierzchni użytkowej około 100m2 trwa 
trzy a najwyżej cztery dni. Do tego nale
ży dodać dwa do trzech dni na montaż 
budynku na placu budowy, co mógł pan 
zaobserwować na ulicy Poznańskiej. N a
leży w tym miejscu dodać, że nasza 
dzienna produkcja może wynosić 550 m2 
gotowych elementów na ściany i stropy. 

- Gdybym dzisiaj zamierzał rozpo
cząć budowę domu jednorodzinne
go, czym zachęcał by mnie Pan do 
skorzystania z oferty PREFBET-u"? 

-Na pewno możliwością szybkiego zre
alizowania swego wymarzonego budyn
ku a także, co Pan zapewne zauważył 
zwiedzając nasz zakład, dostarczenia 
wyrobu o wysokim stanie wykończenia 
i bardzo dobrej jakości. 

- Czy oferta dotyczy tylko jedne
go typu budynku, czy macie też inne 
rozwiązania architektoniczne? 

-Jak wielokrotnie podkreślałem do 
tej pory realizowaliśmy wyłącznie in
dywidualne rozwiązania zgodnie z do
starczoną przez klienta dokumentacją, 
ale posiadamy też własne propozycje, 
z którymi można już teraz zapoznać 
się u nas w firmie i stanowić one będą 
naszą ofertę jako typowe rozwiązania 
dla klienta tak krajowego jak i nie
mieckiego. 

- Czy może Pan coś powiedzieć na 
temat przyszłości firmy? 

- Tak, aktualnie rozpoczęliśmy dzia
łania zmierzające do powiększenia tere
nów firmy, gdyż mamy zamiar rozpocząć 
produkcję innych elementów żelbeto
wych nie związanych z budownictwem 
·mieszkaniowym, ale co do szczegółów na 
razie nie chciał bym się wypowiadać. 
Jednojest pewne, że będzie konieczność 
zrealizowania nowych obiektów produk
cyjnych co spowoduje zwiększenie za
trudnienia, a tym samym przyczynimy 
do zmniejszenia bezrobocia na naszym 
terenie. 

- Dziękuję za rozmowę. Dzięki 
Pana uprzejmości miałem możli
wość zwiedzenia firmy i faktycznie 
zachwycony jestem stanem wykoń
czenia produkowanych przez Was 
elementów. Życzę Panu a także za 
Pana pośrednictwem właścicielom 
PREFBET-u dalszego pomyślnego 
rozwoju. 

Rozmawiał: 
Piotr Buszewski 
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ZWIERZĘ NIE JEST 
MAŁĄ RZECZĄ ... 

22 kwietnia br. z okazji Dnia Ziemi na 
terenie Międzyrzecza odbyła się zbiórka 
pieniędzy na rzecz schroniska dla zwie
rząt we Wrocławiu. Akcja ta zorganizowa
na została przez Szkolne Koło Ligi Ochro
ny Przyrody przy Szkole Podstawowej Nr 
l w Międzyrzeczu. 
Każdy ze zbierających był "zaopatrzo

ny" w legitymację LOP oraz własnoręcz
nie wykonaną puszkę - skarbonkę. Za
raz po lekcjach ruszyliśmy każdy w 
swoją stronę tzn. na "swój teren" do 
miasta. 

Jeśli chodzi o reakcje mieszkańców, 
to były one różne. Niektórzy ludzie za
trzymywali się i wrzucali chociaż sym-

boliczne kwoty, które na pewno odegra
ją wielkie znaczenie w życiu naszych 
bezbronnych i skazanych na ludzką nie
łaskę zwierząt. Niestety młodzi wolon
tariusze spotkali się również ze zjawi
skiem "znieczulicy społecznej", kiedy 
ludzie z lekceważeniem, a nawet ironią 
przechodzili obok zbierających. Było to 
dla nas bardzo przykrym doświadcze
niem. Przecież to z winy człowieka nasi 
czworonożni przyjaciele są pozbawieni 
miłości czułości i "małego kąta" w 
domu, to my ludzie przyczyniamy się do 
ich nieszczęścia. 

Te dwuznaczne sytuacje jednak nie 
przeszkodziły w zbiórce która, okazała się 
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wielkim sukcesem. Cała zebrana kwota 
wyniosła 205 zł., co jest zasługą naszych 
młodych ekologów tzn. Oli Rakoczy, 
Katarzyny Mikowskiej, Anny Rak, Syl
wii Kujawy, Marty Mikuczewskiej, 
Marty Lewańskiej, Małgorzaty Łozow
skiej, Justyny Kuszki, Alicji Hyżyk i 
Agnieszki Kijko, którym nal eżą się 
szczególne podziękowania, ponieważ ze
brały największą kwotę tj . 43,37 zł. 

Na osobną wzmiankę zasługuje rów
nież opiekunka LOP z SP Nr l FaniAli
na Ignatowicz, dzięki której ten pomysł 
został zrealizowany. Również nie moż
na zapomnieć o mieszkańcach naszej 
gminy, od których to właśnie zależy los 
tych bezbronnych istot. 

Chcemy też podziękować Firmie KAB 
Z Gorzycy, która systematycznie doży
wia koty z naszej szkoły i również wspo
mogła zbiórkę pieniędzy na schronisko 
dla zwierząt. 

Kronikarz SK LOP 
Marta Lewańska 

Dziewczyny zgłoście się • • • 
Prezentowane zdjęcie przedstawia 

grupę dziewcząt, pracowników spół
dzielni "Promień" członków chóru za
kładowego. Należało do niego około 35 
oso, wówczas 18-20 letnich pracowni
ków, dziś panie dożywają 65 -70 lat. 

Chór, spółdzielnia zorganizowała w 
1953 roku i był jej chlubą i dumą po
wstałej w 1949 roku spółdzielni pracy
krawieckiej, która nosiła nazwę Robot
nicza Spółdzielnia Pracy Konfekcji Lek
kiej i Ciężkiej "Promień". 
Zatrudniała ponad 100 kobiet z Mię

dzyrzecza i okolicy, spora część do-

jeżdżała również ze Zbąszynka, Zbąszy
nia i Skwierzyny. 
Siedzibą spółdzielni do 1975 roku był 

poniemiecki budynek (Heimatmu
seum) przy ul. 9 Maja dziś Konstytucji 
3 Maja, obecnie na tej posesji znajduje 
się kotłownia osiedlowa. 

Prezentowane zdjęcie wykonano 
przed tym budynkiem od strony podwó
rza we wrześniu 1954 roku. Przed gru
pą chórzystek siedzą, Prezes p. Maka
rewicz - pierwszy z lewej, dyrygent 
chóru Karol Sojka i z prawej pracow
nik administracji p. Lipińska. 

Kurier Międzyrzecki zaprasza panie, 
które odnalazły się na zdjęciu na kon
cert, który odbędzie się w dniu 12 
czerwca 1999 roku o godz. 17.00 w ki
nie Świt z okazji wydania 100 numeru 
miesięcznika. 

Fotoreporter Kuriera wykona przyby
łym Paniom zbiorowe zdjęcie po 45 la
tach, które następnie zostanie opubli
kowane w Kurierze. 
Gorąco Fanie zaprasza członek ze

społu redakcyjnego prezentujący w/w 
zdjęcie. 

St. Cyraniak 



na ,.\uorcową po ·csję mie zkaloą, najpiękniej z balkon lub loggię" 
1999 roku na terenie gmin}' Międzyr.tecz. 

Wolę przystąpienia do konkursu należy, w formie pisemnej, zgłosić w Urzędzie 
Gminy w Międzyrzeczu, ul. Rynek 1. 

ina Międzyrzecz przewidziała dla zwycięzców nagrody pieniężne, 

lśrodek Doradztwa Rolniczego w lubniewicach nagrodę rzeczową. 
k : 
a zajęcie l miejsca w kategorii ,.posesja mieszkalna" nagrodę w wysokości -
00,00 zł, a 11 miejsca - 500,00 zł 
a zajęcie l miejsca w kategorii ,.zagroda wiejska" nagroda w wysokości -

500,00 zł i nagroda rzeczowa, a 11 miejsca - 500,00 zł 
za zajęcie l miejsca w kategorii ,.balkon lub loggia" nagroda w wysokości -
250, 00 zł, a 11 miejsca -150,00 zł 

Termin zgłoszenia upływa 30 czerwca 1999r. 

Z treścią Regulaminu konkursu można zapoznać się: 

- w Urzędzie Gminy Międzyrzecz, ul. Rynek 1, pokój nr 301 lub 305, 
- w siedzibie Sołectwa. 

Zapraszam do uczestnictwa 
Burmistrz Gminy Międzyrzecz 

Władysław Kubiak 

~~Ill~l~ 
CHEMICZNO-PRZEMYSŁOWY 

LIPOWA4, TEL. 7411193 
66-300 MIĘDVtRZECZ 

Oferuje w sprzedaży: 
farby, kleje, tapety, 

wykładziny w szerokim 
asortymencie, 

płytki ceramiczne 
Opoczno" 

" 
i KOMPUTEROWE 

DOBIERANIE KOt.ORÓW 

Daria Piznal wywiad 
na str. 41 

ZAKŁAD BUDOWLANY PRODUKCJA l USŁUGI 
2EfGNfEW ŚWIĄTEK 

64-360 ZBĄSlYŃ, UL. MOSTOWA 4A, TEL {068) 38 46 361 , TEL SKLEP 38 46 924 

SPRZEDAŻ 
towarów i usług 

NA RATY 
bez żyrantów 

PRODUCENT STROPÓW typu 
Tl: iTA. 
MATERIAłÓW BUDOWLANYCH 
USłUGI: BLACHARSKO·DEKARSKIE, 
REMONTOWO·BUDOWLA ~' ~ 
PROJEKTOWANIE ~::;~~w-~~" 

LECZNICA PRYWATNA 
lek. wet. MARIAN SIIRPATOWSKI 

wykonuje pełny zakres 
usług weterynaryjnych godziny przyjęć po 1600 

od poniedziałku do piątku 
(również wizyty domowe) 

Tel. 095 7412220 

~-------------------. 

B B l LECZNICA l 
M. SERPATOWSKI 

ul. Mardnkowskiego 24 
66-300 Międzyrzecz 



rmika 
66-300 MIĘDZVRZECZ 

ul. waszkiewicza 29 
tel. (0-95) 741 23 88 

em rzewcze 
• Kotły C. O. (gaz, olej, prqd, węgiel) 
• Grzejniki wodne i elektryczne 
• Kompletne instalacje C. O. 
• Automatyka sterująca 

i brodziki -• Części zamienne 
• Blachy, szyby 
• Filtry, paski, świece itd ... 
• Oleje silnikowe - najlepsze ceny 

np.: Lotos DIESEL 7 litr - 5 , 7 2 zł 
Lotos Uniw. 7 litr - 5 ,80 zł 

linrier 
Międzyrzeeki 

ZAKŁADY MIĘSNE ZAKŁADY MIĘSNE .. 

UQ~ "IARGED" 
oferuje: mięsa wieprzowe, wołowe, 

wędliny, salami 

Zapraszamy do współpracy 
odbiorców hurtowych, 

indywidualnych. 

66-21 o Zbąszynek, ul. PCK 28 
tel. (0-68) 384 94 49, 384 95 30, fax (068) 384 99 83 

w Międz 
ta: 12 CZERWCA 

OD GODZ. 15 o o 

Miejsce: BOISKA SZKOLNE W SP - 3 
Program: 

. LOTERIE FANTOWE 

. ZAWODY SPORTOWE 
• JARMARK ROZMAITOŚCI 
. POKAZY TAŃCA TOWARZYSKIEGO 
• WYSTĘPY WOKALNO-MUZVCZNE 
. DUŻV WYBÓR CIAST DOMOWYCH 
·GROCHÓWKA 
. KIELBASKI Z GRILLA 
. DYSKOTEKA 

~,_.. . I WIELE INNYCH ATRAKCJI 

IIIJłł'l,łł l\TNJił 
i\.łłri,YI{IJI' ... ()l\r 

l~ I~ l~ li 'l, Ił Y(~ ZNY (~Ił 
* KABLE 'l u • ., VA l,.... _, __ -- -----

PRZEWO
' DY YDY 5x10

2
- 7,22 zł mb.) 

* ceny brutto 

* OSPRZĘT ELEKTROINSTALACY JNY 
* ROZDZIELNICE * OPRAWY 
* ŻARÓWKI * GNIAZDA * WTYKI 
M-cz, ul. Świerczewskiego 29 

tel./lax (095) 742 05 44 
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... 997 WYWIAD SPECJALNIE DlA KURIERA 
Z REDAKTOREM MICHAŁEM FAJBUSIEWI,CZEM 

- Panie redaktorze chciał
bym serdecznie powitać Pana 
na naszej ziemi międzyrzec
kiej łącząc nadzieję, że pro
gram 997 przyczyni się do 
wykrycia sprawcy zabójstwa 
w Nietoperku. 

- O tak, ja również witam 
mieszkańców Międzyrzecza, a 
przecle wszystkim czytelników 
"Kuriera Międzyrzeckiego" i 
zapewniam, że przyjechałem tu 
żeby pomóc w rozwikłaniu tej 
kryminalnej zagadki, ale czy mi 
się to uda nie potrafię w tej chwili 
powiedzieć. 

-Jaka jest geneza powsta
"' nia programu "997" ? 

- Właściwie to program po
wstał w październiku 1986 roku 
lj . około 13 lat temu. 

Przed powstaniem "997" pro
wadziłem program pt. "Stan 
Krytyczny", który pokazywał 
różnego rodzaju zjawiska pato
logiczne. Głownie były to spra
wy kryminalne, o przestępczo
ści nieletnich, prostytucji, narko
manii i seryjnych mordercach. 
Ten program przygotował mnie 
do prowadzenia programów 
kryminalnych. Później, w mar
cu 1986, roku nakręciłem ostry 
reportaż dla "Ekspresu Repor
terów" po trosze o tematyce po
litycznej. Skutkiem tego ukara
no mnie odsunięciem z wizji. 
Tak więc od marca do paździer
nika robiłem jakieś drobne filmy 
dokumentalne nie pokazując się 
prominentom. Nudziła mnie ta 
monotonia i doszedłem do wnio
sku, że jest takie puste pole w 
telewizji, a mianowicie brakuje 
programów o tematyce milicyj
nej czy kryminalnej. Zgłosiłem 
więc swój projekt w dwójce łącz
nie z tytułem "997", miał on do
tyczyć najpoważniejszych wyda
rzeń kryminalnych w kraju i 
ukazywać się raz w miesiącu. 
Projekt ten Komenda Główna 
Milicji zaakceptowała, a pomysł 
spodobał się. W tym czasie na 
swoje nieszczęście czy szczęcie 
spotkałem Bogusia Wołoszań
skiego, wtedy korespondenta 
naszej telewizji w Londynie, któ
ry wiedział o moich problemach 
z anteną. Kiedy zapytał co ja ro
bię opowiedziałem mu o tym 
projekcie, a on mnie poparł i 
doradził : "Stary zrób taki ma
gazyn ale o sprawach nie wykry
tych gdyż w angielskiej telewi-

zji jest taki program "Godzina 
Pytań" , który przynosi bardzo 
dobre rezultaty". Stwierdziłem, 
że rzeczywiście jest to bardzo in
teresujące gdyż wtedy zupełnie 
inny jest stosunek telewidza do 
oglądanego programu. 
Wystartowałem więc z tym 

projektem do Komendy Głównej 
Milicji i zostałem szybko stam
tąd spławiony przez jednego z 
generałów, bo byłby to obraz 
wstydliwy dla milicji. 

- Ale jak widać nie dał Pan 
za wygraną i doprowadził do 
realizacji programu. 

- Tak, miałem paru kolegów 
w wydziale prasowym MSW, 
którzy poparli mój projekt i zna
leźli drogę do Komendanta 
Głównego Milicji.. Najpierwdo
stałem wstępną zgodę na 2 lub 
3 odcinki. Zrobiliśmy pierwsze 
dwie sprawy, jedną w Warszawie 
drugą we Wrocławiu o bardzo 
ciężkie zabójstwa, które zostały 
rozwiązane dzięki pomocy tele
widzów po pierwszej emisji i tak 
się wszyscy zapalili do tego pro
gramu, włącznie z owym gene
rałem, że nie miałem najmniej
szych przeszkód w jego realiza
cji. Od końca 1986 roku zaczęło 
się to tak toczyć, że teraz chyba 
u państwa robię 180 odcinek. 
Teraz wychodzimy bardzo czę
sto bo co tydzień, w związku z 
tym licznik bije dość szybko, a 
kiedyś przecież program poka
zywał się raz w miesiącu. 

- No właśnie, a jak z oglą
dalnością tego programu ? 

- Kiedy program był emitowa
ny jeszcze w latach osiemdzie
siątych, mimo późnych godzin 
wieczornych oglądalność sięga
ła 50- 60%. Później, kiedy nastą-

pił gwałtowny rozwój innych sta
cji telewizyjnych i masowy na
pływ anten satelitarnych, oglą
dalność spadła ale i tak jest bar
dzo duża bo sięga 10- 12%. 

Biorąc to wszystko pod uwa
gę i tak "997" jest rekordzistą w 
Programie 2 TVP jeżeli chodzi 
o tzw. udziały widowni, a nie 
ilość widzów jak to się kiedyś li
czyło. 
Możemy powiedzieć, że kiedy 

idzie program 997 o godz. 22.40 

w czwartkowe wieczory to nas 
ogląda 50% tych, którzy w ogóle 
oglądają w tym czasie telewizo
ry, łącznie z programami sateli
tarnymi, jest to duża satysfakcja 
dla mojego zespołu. 
-Wspomniał Pan troszecz

kę o statystyce, a jak ze sta
tystyką wykrywalności ? 

- Ja zawsze jestem zagadywa
ny przez dziennikarzy, a czasa
mi przez kierownictwo Komen
dy Głównej jaką my mamy wy
krywalność dzięki programowi. 
Wówczas odpowiadam, oczywi
ście dokładnie, gdyż mamy licz
by i mogę podać z dokładnością 
co do jednego bandyty. Lecz 
zawsze odpowiadam na to pyta
nie takim pytaniem, a czy nie 
warto robić tego programu na
wet jeśli w ciągu roku na przy
kład uda nam się zatrzymać jed
nego zabójcę ? 

Ale teraz mogę powiedzieć 
panu, że nie ma miesiąca, żeby
śmy nie pomogli w wykryciu, 
dzięki telewidzom, jakiejś "gru
bej" sprawy. 

- Panie redaktorze, a co 
Panu sprawia największą sa
tysfakcję? 

-Dla mnie oczywiście, najważ
niejsze jest pozytywne rozwiąza-

nie sprawy. Wówczas jest to 
ogromne wydarzenie i radość w 
całej ekipie bo nimi żyjemy, pa
miętamy je i rozpamiętujemy .. 
Jest strasznie ważne żeby budo
wać taki obraz przestępczości, 
że karajest nieuchronna. My na 
antenę bierzemy sprawy najczę
ściej najbardziej beznadziejne. 
Kiedy taka sprawa się rozwiąże 
satysfakcjonuje to telewidza i 
mnie. To, że ten program jest tak 
popularny, tak dużo ludzi go 
ogląda sprawia mi dużo zadowo
lenia. 

- Oglądając Pana programy 
zauważamy też jakby funkcję 
edukacyjną wiktymologiczną 
? 

-No tak, mamy możliwość od
działywania bo przecież my speł
niamy funkcję prewencyjną, 

oprócz tego straszenia i tych 
potworności to jednak bardzo 
dużo ludzi wyciąga wnioski z 
tego co ogląda. Mamy rubrykę 
"Bezpieczne miasto" gdzie 
wręcz instruujemy jak nie nale
ży się zachowywać, żeby nie pro
wokować losu czy przestępcy. I 
znowu w tym względzie nie mo
żemy mieć dokładnej statystyki, 
gdyż zapewne nigdy się nie do
wiemy, że ktoś uniknął stania się 
poszkodowanym w wyniku prze
stępstwa gdyż zastosował się do 
naszych rad lub ostrzeżeń. 

- Ostatnio pojawiło się wie
le programów konkurencyj
nych, czy nie obawia się Pan 
utraty popularności progra
mu? 

- Zmieniły się czasy, powstało 
wiele stacji telewizyjnych i pro
gramów konkurencyjnych, któ
re zresztą są kalkami naszego 
programu. Nawet w tej chwili 
dochodzi do sytuacji, że sobie 
trochę tak wyrywamy tematy do 
programów. Jednakże ja myślę, 
że nie o to chodzi. Jest tyle tych 
spraw, które wymagają rozwią
zania, że dla wszystkich progra
mów tych zdarzeń wystarczy. 

- A jak się układa współ
praca z policją ? 

- Oczywiście, muszę tu odpo
wiedzieć, że bardzo dobrze, bo 
jakbym mógł powiedzieć inaczej 
skoro rozmawia ze mną poli
cjant. 

My mamy tylko inny dylemat, 
nas interesują sprawy, które są 

(dokończenie na str.14) 
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Brutalny mord! 

W dniu 25 kwietnia 1999 roku w kom
pleksie leśnym niedaleko wsi Nietope
rek przypadkowi przechodnie odnaleź
li stojący na drodze przyleśnej samo
chód marki Opel Calibra nr rej GWK 
7725 należący, jak się później okazało, 
do Krzysztofa Sokołowskiego z Bobo
wieka. Przy wstępnych oględzinach 
pojazdu jak i okolicznego lasku nic nie 
wskazywało na to, że mogło zaistnieć 
tam przestępstwo. Poczynione ustale
nia potwierdziły, że Krzysztof Sokołow
ski z domu w Bobowieku wyjechał w 
sobotę, dnia 24 kwietnia 1999, w go
dzinach przedpołudniowych z zamia
rem powrotu po południu następne
go dnia. Z wypowiedzi członków ro
dziny wymienionego nic nie wskazy
wało na to, że mógłby on paść ofiarą 
przestępstwa. 

Niestety, kiedy nie wrócił do domu 

w niedzielę , tak jak miał to uczynić, 
sytuacja nabrała innego wymiaru. 
Przystąpiono do szczegółowego prze
szukania kompleksu leśnego w okoli
cach miejsca gdzie znaleziono dzień 
wcześniej samochód. W trakcie tej 
czynności ujawniono przykryte gałę
ziami i trawą zwłoki zaginionego. 
Przybyła na miejsce grupa operacyj
no-dochodzeniowa z udziałem biegłe
go lekarza z zakresu medycyny sądo
wej stwierdziła, że nastąpiło ewident
ne zabójstwo przy użyciu broni pal
nej. Odnalezione ciało nosiło ślady ran 
postrzałowych w serce, brzuch oraz 
głowę i nie było zmasakrowane, jak 
to wieść plotkarska niesie. 

W wyniku podjętych czynności usta
lono częściowy przebieg dnia zastrze
lonego, od chwili wyjazdu z mieszka
nia w Bobowieku dnia, 24 kwietnia 
1999 r. Nadal nie znamy wielu istot
nych elementów, które pozwoliłby na 
ustalenie okoliczności zdarzenia : 
utrzymywanych w tym dniu kontak
tów osobowych i ewentualnych świad
ków zbrodni. 

Dlatego też zwróciliśmy się do auto
ra telewizyjnego programu "997" Mi
chała Fajbusiewicza z prośbą o nakrę
cenie materiału filmowego, którego 
emisja w tak popularnym programie 
przyczyniłaby się do ustalenia nowych 
okoliczności, świadków, a w konsekwen
cji do zatrzymania sprawcy tej potwor-
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nej zbrodni. Pan Michał Fajbusiewicz 
przyjął naszą prośbę i w dniu 8 maja 
zrealizował program dotyczący tego za
bójstwa, który będzie najprawdopodob
niej wyemitowany w programie "997" 
na antenie TVP w pierwszej połowie 
czerwca 1999 r. 
Także my zwracamy się do naszych 

czytelników z prośbą o pomoc w uzy
skaniu odpowiedzi na pytanie : co ro
bił, z kim był widziany i gdzie w 
dniach 24-25 kwietnia 1999 roku za
mieszczony na zdjęciu Krzysztof So
kołowski . Interesuje nas również to, 
czy ktoś z naszych czytelników lub te
lewidzów programu "997" słyszał o ja
kichkolwiek groźbach wypowiada
nych pod adresem zamordowanego 
lub innych istotnych faktach związa
nych z opisanym zdarzeniem. 

Zachęcam więc do oglądania tego 
programu, a wszystkich posiadających 
przydatne do wyjaśnienia zabójstwa in
formacje proszę o kontakt z Komendą 
Powiatową Policji w Międzyrzeczu oso
biście lub telefonicznie pod numerem 
telefonu 

741 25 2 1 
lub najbliższą jednostką policji. Poli

cja zapewnia pełną anonimowość oso
bom chcącym pomóc w zatrzymaniu 
mordercy. 

p odinsp. 
Zb igniew MeJnik 

A jak pan widzi tą między
rzecką sprawę? 

(ciąg dalszy ze str. 13) 

telewizyjne i które są atrakcyj
ne dla telewidza. Czasami, 
wspólnie ze Staszkiem Ścieżką, 
kamerzystą w naszym zespole, 
inicjujemy sytuację i wymyśla
my sztuczne dialogi czy sceny 
żeby troszeczkę sprawę rozbu
dować i uczłowieczyć materiał 
tak, aby telewidz poczuł coś bli
skiego sobie. Oczywiście nie 
możemy uciekać znowu w stro
nę takiej fabularyzacji sztucznej, 
bo by to traciło trochę sens. 
Przez pierwsze dwie, trzy minu
ty chcemy zbliżyć telewidza do 
przedstawianego zdarzenia. Ro
bimy takie krótkie mini filmy 

kryminalne. Można by powie
dzieć fabularne, bo jest początek 
i koniec, coś się dzieje, jest ja
kaś dramaturgia·. Chcemy żeby 
telewidz czegoś sam się domy
ślał, prÓbował też coś główko
wać itd. nie dajemy kawy na ławę 
tak od razu. Zawsze coś trzeba 
rozsupływać w pokazywanych 
zdarzeniach. 

nych i procesowych w sprawach 
i zawsze trzymam kciuki aby te 
trudne sprawy wyszły, a podejrza
nymi zajął się prokurator i sąd. 

Jest to sprawa stosunkowo 
młoda i trudno coś wyrokować 
ale ja przyjechałem tu po to 
aby pomóc w ustaleniu spraw
cy lub sprawców i być może, 
że wspólnymi siłami doprowa
dzimy do szczęśliwego rozwią
zania. 

- Panie redaktorze jest Pan 
gliniarzem numer jeden, jak 
pan czuje się w tej roli? 

- Przez ten okres czasu kiedy 
non stop współpracuję z Policją 
mimo wszystko zdobywam po
znaję tajniki policyjnej służby. Re
alizując program dowiaduję się o 
różnych ustaleniach operacyj-

W życiu prywatnym jestem 
rozpoznawany jako ten "super 
glina" lub też jako Tadeusz Droz
da, ze "Śmiechu warte" i jest to 
faktycznie bardzo śmieszne. 

No tu w Międzyrzeczu, na 
przykład podczas kręcenia 
ujęć do filmu z tego zabójstwa 
jeden z mieszkańców powie
dział mi, że w rzeczywistości 
jestem grubszy niż w telewizji, 
a nawet grubszy od niego, bo 
on był też takiej postury, ale 
chyba nie jest tak źle, gdyż 
mnie rozpoznał. 

W nakręconym programie 
grali aktorzy gorzowskiego te
atru i mimo, że program emito
wany będzie kilka minut nakrę
canie trwało prawie pół dnia. 

Serdecznie Panu dziękuję za 
udzielone informacje i życzę sa
mych sukcesów w dalszej reali
zacji programu "997". 

Ja również dziękuję i życzę 
mieszkańcom Międzyrzecza 
"Bezpiecznego Miasta" 

Rozmawiał podinsp. 
Zbigniew Melnik 
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KRONIKA POLICYJNA 
1. W nocy 16/17.04.1999r na ul. Wojska Polskiego włamanie do 

samochodu Polonez i kradzież radioodtwarzacza THOMPSON wartości 
60,-zł. 

2. W okresie 16-19.04.1999r przy użyciu nieustalonego materiału 
wybuchowego uszkodzona została krata zabezpieczająca wejście do MRU 
w rejonie m. Wysoka. 

3. W nocy 19.04.1999r o godz. 2.50 na ul. Krasińskiego złapana 
została na gorącym uczynku włamania do sklepu Katarzyna K. mieszkan
ka Międzyrzecza. Łupem były papierosy wartości 1.630,-zł. 

4. W nocy 18/19.04.1999r dokonane zostało włamanie do magazy
nu jednej z firm na ul. Przemysłowej. Sprawcy wynieśli spawarkę elek
tryczną, szlifierkę kątową oraz parciane pasy zabezpieczające. Straty wy
noszą około 2100,-zł. 

5. W nocy 19/20.04.1999r na budowie przy ul. Łąkowej sprawcy 
włamali się do barakowozu i skradli elektranarzędzia i sprzęt budowlany 
wartości 4160,-zł. 

6. W nocy 20/21.04.1999r włamanie do garażu na ul. Reymonta i 
kradzież prostownika, lampy halogenowej oraz żarówek energooszczęd
nych o łącznej wartości 550,-zł. 

7. 22.04.1999r w godzinach wieczornych na ul. 30 Stycznia skra
dziono rower górski GRAND wartości 600,-zł na szkodę Grzegorza G. 

8. W dniu 24.04.1999r około godz. 14.30 w siclepie NE'ITO ofiarą 
kieszonkowca padła Małgorzata O. której skradziono portfel z dokumen
tami i 190,-zł. 

9. W nocy 24/25.04.1999r w Bukowcu włamanie do budynku go
spodarczego i kradzież motoroweru SIMSON wartości 1000,-zł. na szko
dę Tadeusza K. 

l O. 25.04.1999r w lesie koło miejscowości Nietoperek zamordowa
ny został mieszkaniec Międzyrzecza Krzysztof S. 

11. W dniu 25.04.1999r na ul. Poznańskiej 14 z przed bloku skra
dziono rower górski RO MET wartości 500,-zł na szkodę Grzegorza Sz. 

12. W okresie 24-26.04.1999r na ul. Przemysłowej włamanie do 
biura jednej z firm i kradzież pozionmicy laserowej z osprzętem, baterie 
łazienkowe oraz pieniądze 1000,-zł i czeki. Ogólne straty wynoszą około 
4100,-zł. 

13. W tym samym okresie tj. 24-26.04.1999r zapaleniec infor
matyk włamał się do biura na ul. lakaszewskiego i po rozmontowaniu 
komputera skradł "dysk twardy" wartości 60,-zł. 

14. W dniu 27.04.1999rokoło godz. 14.00 do mieszkaniaprzy ul. 
Waszkiewicza weszła kobieta podająca się za pracownicę ZUS i wyko
rzystując nieuwagę właścicielki mieszkania skradła pieniądze w kwocie 
6500,-zł. 

15. W dniu 27.04.1999r na ul. 30 Stycznia Jan M. będąc w stanie 
nietrzeźwości w czasie awantury domowej uszkodził sprzęt RTV, lustro i 
telefon stanowiące własność konkubiny Straty wynoszą około 2000,-zł. 

16. W dniu 29.04.1999r około godz. 18.00 z przed sl<lepu SMA
KOSZ na ul. 30 Stycznia skradziono rower górsld SUPERBRIKE warto
ści 1000,-zł na szkodęJana M. 

17. W dniu 29.04.1999r w Kęszycy Leśnej spragniony złodziej ze 
zbiornika samochodu Fiat 125p skradł 10 litrów etyliny 

18. W nocy 01/02.05.1999r na ul. Wojska Polskiego skradziono 
samochód Fiat 126p na szkodę Zdzisława K. 

19. W nocy Ol/02.05.1999r na parkingu leśnym PZW włamano 
się do samochodu Polonez i skradziono radioodtwarzacz samochodowy 
wartości 250,-zł na szkodę Jana M. 

20. Wieczorem 03.05.1999r na ulicy koło Szpitala włan1anie do sa
mochodu VW JE'ITA i kradzież radioodtwarzacza samochodowego war
tości 600,-zł na szkodę Mirosława N. 

21. W dniu 05.05.1999r w rejonie miejscowości Pniewo przy po
mocy materiału wybuchowego dokonane zostały uszkodzenia w obiekcie 
MRU. 

22. W dniu 05.05.1999r około godz. 15.15 na ul. 30 Stycznia 
trzech amatorów kawy po przecięciu siatki ogrodzeniowej weszło na te
ren hurtowni i zaczęli wynosić paczki z kawą. Spłoszeni przez właściciela 
hurtowni i jego znajomego zbiegli pozostawiając wyniesioną kawę. Ta cięż
ka praca i ucieczka chyba wystarczająco podniosła im ciśnienie krwi. 

23. W dniu 06.05.1999r z linii energetycznej pomiędzy Kalskiem i 
Żółwinem dokonano wycięcia i kradzieży około 1800 m. drutu aluminio
wego. Zdemontowano linię energetyczną pomiędzy 13 przęsłami. 

24. W dniu 06.05.1999r około godz. 11.00 na ul. Rynek usiłowa
no dokonać kradzieży san1ochodu Audi 100. 

25. W dniu 07.05.1999r na Oś. Centrum ze sl<lepu skradziono 
wkrętarkę akumulatorową i piłę elektryczną ogólnej wartości 1235,-zł na 
szkodęJerzego D. 

26. W nocy 07 /08.1999r na ul. 30 Stycznia włamanie do komórki i 
kradzież wędki oraz szlifierki elektrycznej na szkodę Ryszarda P 

27. W nocy 08/09.05.1999rw Kęszycy Leśnej włamanie do samo
chodu Toyota Corolla i kradzież radioodtwarzacza PIONER oraz kurtki 
damskiej ogólnej wartości 1400,-zł. 

28. W dniu 09.05.1999r około 0,30 w Bukowcu przy dyskotece 
LUZ włamano się do samochodu MITSUBISHI i skradziono dwie kurtki 
wartości 650,-zł. 

29. W nocy 09/10.05.1999r z gołębnika przy ul. Waszkiewicza 
skradziono 15 szt. gołębi pocztowych których wartość pokrzywdzony Eu
geniusz S. wycenił na 450,-zł. 

30. W dniu l 0.05.1999r w rejonie m. Pniewo przy użyciu materiału 
wybuchowego wysadzona została krata w obiekcie MRU. 

31. W nocy 11/12.05.1999r na Oś. Centrum włamanie do samo
chodu BMW i kradzież radioodtwarzacza samochodowego SONY i dwóch 
wycieraczek. Straty wynoszą 1250,-zł na szkodę Sebastiana H. 

32. W dniu 12.05.1999r około godz. 3,00 na ul. Poznańskiej 
całkowicie spłonął samochód dostawczy Ford Transit. Straty około 
20000,-zł. 

33. W dniu 12.05.1999rna ul. 30 Stycznia wczasie otwarciasklepu 
skradziono dwa magnetowidy SONY wartości 1898,-zł. 

34. W nocy 12/13.05.1999r w Bukowcu dokonano włamanie 
do piwnicy skąd skradziono dwa rowery górskieSCOUT na szkodę 
Ryszarda Sz. oraz do garażu skąd skradziono również dwa rowery 
górskie, radioodtwarzacz samochodowy i telefon komórkowy na szko
dę Hieronima T 

35. W nocy 13/14.05.1999r na ul. Kilińskiego z samochodu Hon
da skradziono cztery koła na szkodę obcokrajowca. Straty właściciel osza
cował na kwotę 4200,-zł. 

36. W nocy 14/15.05.1999rna Oś. Kasztelańskim włamano się do 
samochodu Renault skąd skradziono radioodtwarzacz samochodowywar
tości 200,-zł na szkodę Tomasza]. 

37. W nocy 14/15.05.1999rna ul. Poznańskiej dokonano rozmon
towania i kradzieży 9 przęseł parkanu drewnianego i słupków drewnia
nych wartości 1000,-zł. 

38. W dniu 15.05.1999r mieszkaniec Międzyrzecza Władysław Ch. 
włamał się do altanki ogrodowej i w czasie jej penetracji zatrzymany został 
przez Edmunda W właściciela altanki. 

39. W nocy 16/17.05.1999rna ul. Waszkiewicza sprawcywłamali 
się do magazynu na terenie budowy skąd skradli 22 szt. panelowych grzej
ników centralnego ogrzewania. Straty wynoszą 4442,-zł. 

40. W dniach 15-17.05.1999r na Pl. PowstańcówWlkp. włamano 
się do hurtowni i kradzież płynów do mycia naczyń oraz pasty do zębów 
na szkodę Romualda F. 

st asp. Stanisław Bańkowski 

W CZERWCU KINO "ŚWIT" MIĘDZVRZECZ 
ZAPRASZA 

04.- 06. VI 99 
Godz. 17.00 ''Stan oblężenia" USA od 15lat 
Godz. 19.00 "Idol'! USA od 18lat 
10. 13. i 14. V l 99 
Godz. 17.00 "Bebe- świnka w mieście" USA b/o 
Godz. 19.00 "Cienka czerwona linia" USA od 15lat 
17.- 20 VI 99 
Godz. 17.00 "Patchy Adan1s"' USA od 151at 
Godz. 19.00 "Mamuśka"' USA od 15lat 
24. ~ . 27. VI ~9 ;;i 

od 12lat Godz. 17.00 ~ "Goście, goście II" Francja 
Godz. 19.00 "Kariera frajera" USA od 15lat 

~· W CZERWCU MOKSiR ZAPRASZA : 
Ol. VI 99. godz. 10.00 Zawody w LA dzieci szkół podstawowych 
Stadion o Puchar Burmistrza 

6. VI 99. godz. 10.00 
Sala widowiskowa 
Dom!-l Kultury 

16. VI. 99. godz.l7.ÓO 
Sala wystaw 
Domu Kultury '"'* 

18. - 20. vr 99. 

Konkurs fryzjerski 

Wystawa prac plastycznych dzieci 
i J?łodzieży sekcji z Domu Kulttiry 

Dni Międzyrzecza 

25. VI. 99. godz. 20.00 .. 
· · ~ pronienada riad rz. Obrą Ha'ppening'Nocy Świętojańskiej 

(k. Zamku) 
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Dziękujemy za życzenia, przepraszamy, 
że nie wszystkie się zmieściły, opublikujemy je w lipcu. 

Zespół Redakcyjny Kuriera Międzyrzeckiego 
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INFORMACJE Z RATUSZA 

W dniu 25 czerwca 1999 r. o godz. 16.00 odbędzie się uroczy
ste otwarcie Hali Widowiskowo-Sportowej na osiedlu Kasztelańskim 
w Międzyrzeczu . W uroczystości otwarcia uczestniczyć będą przed
stawiciele Ministerstwa Obrony Narodowej Urzędu Kultury Fizycznej 
i Tur ystyki, województwa, powiatu i władz samorządowych. 

W programie przewidziane są występy młodzieży szkolnej oraz mecz 
piłki siatkowej mężczyzn miejscowego "Orła" z zdobywcą brązowego 
medalu Mistrzostw Polski "Stilon" Gorzów Inaugurację otwarcia za
kończy występ zespołu ORFEUSZ. 

*** 
W dniu 30 kwietnia 1999 r. odbyła się Sesja Rady Miejskiej w 

Międzyrzeczu . Głównym tematem sesji było złożenie sprawozdania z 
wykonania budżetu Gminy za rok 1999 i udzielenie Zarządowi Gminy 
absolutorium. 

*** 
30 kwietnia w międzyrzecklin ratuszu odbył się kolejny koncert 

artystyczny. Tym razem gośćmi Burmistrza Gminy byli radni gminy 
oraz Przewodniczący Rady Powiatu. 
Wystąpiły zespoły- "Pod Gruszą" z Kurska, Kapela "Smyki", Gau

dium z Państwowej Szkoły Muzycznej I St., Zespół Muzyki Dawnej 
,.. "Arna' bile Antiqua" z SP Nr 6. 

Zorganizowano również wystawę prac plastycznych pana Zbignie
wa Rybakiezego- członka Związku Polskich Artystów Malarzy i Grafi
ków, który od 12 lat jest mieszkańcem gminy Międzyrzecz. Maluje 

głównie pejzaże. Jego prace znajdują się w galeliach, muzeach i zbio
rach prywatnych. 

*** 
26 - 30 kwietnia- 5 osobowa grupa seniorów z Klubu Seniora w 

Międzyrzeczu uczestniczyła w Międzynarodowym Spotkaniu Senio
rów w H aren EMS (Niemcy). Organizatorem Wyjazdu było Stowarzy
szenie "Kontakt" i Urząd Gminy w Międzyrzeczu. 

*** 
W dniach 11 -17 maja - międzyrzeccy harcerze uczestniczyli w 

Międzynarodowym Obozie Harcerskim w Andresy (Francja) organi
zowanym przez Stowarzyszenie "Kontakt" i Urząd Gminy. 

*** 
l czerwca o godz. 10.00 odbędzie się w Ratuszu Sesja Rady Miej

skiej, której tematem będzie: 
- przyjęcie programu gazyfikacji i uciepłownienia Gminy, 
-przyjęcie programu gospodarki wodno-ściekowej Gminy Między-

rzecz. 

SESJA RADY POWIATU W MIĘDZYRZECZU 
W dniu 19 maja br. odbyła się kolejna sesja Rady Powiatu w Mię

dzyrzecu. Sesję prowadził Przewodniczący Rady Mieczysław Lam
cha. W obradach wzięło udział 24 radnych. Tematem sesji było 
omówienie sytuacji Domów Pornocy Społecznej i Muzeum w Mię
dzyrzeczu oraz podjęcie uchwał. 

O złej sytuacji finansowej w Domach Pornocy Społecznej mówio
no już na poprzedniej sesji. Chcąc jednak zgłębić ten temat dokład
nie powołano Komisję, której zadaniem było szczegółowe ustale
nie sytuacji w każdym DPS-ie oddzielnie. Jak wspomniałam już w 
ubiegłym miesiącu na terenie powiatu jest tych placówek 6 -w 
Międzyrzeczu, Jasieńcu, Szarczu, Skwierzynie i dwa domy w Ro
kitnie. W wyniku działań komisji powstał raport, który radnym prze
stawiła Anna Szlkennik - Przewodnicząca Komisji. Ogólnie sytu
acja jest zła jednak nie ma potrzeby likwidacji domów, istnieje jed
nak konieczność zmiany charakteru przeznaczenia placówek. Usta
lono, że są pewne przerosty w zatrudnieniu oraz brak jest chwili 
we wszystkich placówek łącznie przebywa około 400 pacjentów. 
Miesięczny średni koszt utrzymania jednego pacjenta wynosi 1201 
zł. Koszt ten w roku ubiegłym wynosił od 1600 zł- 1800 zł. mie
s i ęcznie . Spadek kosztów utrzymania powstał w wyniku podjętych 
działań oszczędnościowych. N as tępnie dyrektorzy poszczególnych 
placówek przedstawili w krótkim zarysie stan finansowy swojej 
jednostki oraz omówili podjęte działania oszczędnościowe. Bardzo 
smutnym jest fakt, że musimy oszczędzać na ludziach chorych i 
bardzo już pokrzywdzonych przez los - trudno jest sobie wyobra
zi ć jak można się wyżywić dziennie za 2,55 zł. a taka jest stawka w 
jednym z domów. Jestem ciekawa jak ma się ta stawka do stawki 
jaką mają ludzie osadzeni w aresztach i więzieniach za ciężkie wy
kroczenia i morderstwa ? Pomimo jednak daleko posuniętej 
oszczędności w budżecie powiatu brak jest pełnego zabezpiecze
nia na funkcjonowanie DPS-ów. Starostwo czyni starania o zwięk
szeniu dotacji o 780 tys. zł. 

My mieszkańcy Międzyrzecza nie wyobrażamy sobie naszego 
miasta bez Muzeum- wydaje się nam, że Muzeum było jest i bę
dzie - niestety może być inaczej. Sytuacja tej pięknej placówki kul
tury jest jeszcze gorsza niż sytuacja DPS-ów. W budżecie powiatu 
przewidziano na utrzymanie Muzeum tylko 100 tys. zł, natomiast 
roczne potrzeby finansowe wynoszą w granicach 400-500 tys. zł. 
Według aktualnych wiadomości jakie na sesji przekazał Starosta, 

wszystkie interwencje o pozyskanie środków na utrzymanie tej 
placówki nie przyniosły rezultatu. W wyniku czego istnienie Mu
zeum jest poważnie zagrożone. Dyrektorka Muzeum omówiła ran
gę i znaczenie tej najstarszej instytucji kulturalnej w naszym mie
ście wyrażając ubolewanie nad powstałą sytuacją. 

Następnie radni podjęli uchwały: 
-w sprawie wyrażenia zgody na ustalenie bonifikaty. Rada Powia

towa mając na uwadze bardzo złą sytuację Domów Pomocy Spo
łecznej wyraziła zgodę na udzielenie przez Zarząd Powiatu bonifi
katy w wysokości 10% od opłaty rocznej z tytułu trwałego zarządu 
na nieruchomościach czterech DPS-ów, są to kwoty w granicach 
od 372 zł do 3102 zł. 

-w sprawie odwołania, powołania i zwołania pierwszego posie
dzenia nowej Rady Społecznej przy Samodzielnych Publicznych 
Zakładach Opieki Zdrowotnej w Skwierzynie i Międzyrzeczu. Po
wołano dwie ośmioosobowe Społeczne Rady w skład, w których 
poza radnymi weszli przedstawiciele Wojewody Lubuskiego. 

- w sprawie konkursu dla wyłonienia kandydata na dyrektora 
Zespołu Szkół Rolniczych w Trzcielu. 

W celu przeprowadzenia konkursu Rada Powiatowa powołała 
dziewięcioosobową komisję konkursową, w której znaleźli się przed
stawiciele rady i Zarządu Powiatu, Kuratora Oświaty, Rady Peda
gogicznej ZSR i Koła ZNP przy ZSR. Uchwalono również regula
min konkursu na stanowisko dyrektorów szkół i placówek publicz
nych w powiecie międzyrzeckim. Według informacji uzyskanej od 
Sekretarza Starostwa osoby chętne do przystąpienia do konkursu 
mogą składać dokumenty określone w regulaminie do dnia 18 
czerwca w sekretariacie Starostwa Powiatowego. 

- w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia w I kategorii 
zaszeregowania określonego w tabeli miesięcznych stawek wyna
grodzenia zasadniczego. 
Uchwała ta określiła najniższe wynagrodzenie zasadnicze w jed

nostkach organizacyjnych powiatu Międzyrzecz w pierwszej kate
gorii zaszeregowania w tabeli miesięcznego wynagrodzenia zasad
niczego w wysokości 530 zł. 

W końcowej części sesji Starosta i Przewodniczący Rady złożyli 
informację z pracy Zarządu i Rady w okresie między sesyjnym. 

D. Sokołowska 
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Jadwiga Kozińska 
specjalista rehabilitacji medycznej 

lekarz chorób wewnętrznych 
przyjmuje w czwartki godz. 17.00-18.00. 

Gabinet nr l w Por. Rejonowej Międzyrzecz 
ul. Konstytucji 3 Maja 32 

Anna Półtorak- Wasielewska 
specjalista 

REUMATOLOG 
lek. chorób wewnętrznych 

-leczenie ostrych i przewlekłych bólów stawów 
- bólów krzyża 

-bolesnych skurczów mięśni 
- bólów i drętwienia karku 

-żylaków i owrzodzeń podudzi przy użyciu lampy BIOPTRON 
- leczenie osteoporozy 

- leczenie chorób wewnętrznych 
Przyjmuje we wtorki w godz. 16.00- 17.00 w Poradni 

Ogólnej ZOZ w Międzyrzeczu, ul. Konstytucji 3 Maja 
teł. dom. 741-29-41 w. 663 

ODPON. DO Vf w GODZ. 8.00- 17.00 
Mlijl)Z\SRZE€Z ul. Chrobrego 2 · 

teł. (095J 741-22-51 

lekarz medycyny, 

TERESA STOINSKA 
SPECJALISTA , 

CHOROB WEWNĘTRZNYCH 
PRZYJMUJE 

PONIEDZIAŁKI I CZWARTKI 
OD GODZINY 16.00 

Gabinet nr 14 w Poradni Rejonowej ("Pod kasztanem") 
Międzyrzecz ul. Konstytucji 3 Maja 32 

Lek. med. Jerzy Bojko 
Specjalista 

Ginekolog Położnik 

ul. Konstytucji 3 Maja 32 (pok. nr 9) 

Przyjęcia we wtorek od godz. 15.30 

Informacja i rejestracja teł. 0-601 758385 
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Kręta droga wiodła nas coraz wyżej. Samo
chód pracowicie piął się po esowatych serpen
tynach. Znaleźliśmy się w północno-zachodniej 

• części Tesalii, jednej z krain geograficzno-etno
g-raficznej Grecji. Tu między masywami górski
;ni Pindos i Antichasi on, blisko rzeki Pinios zna
l eźliśmy się w jednym z najbardziej ciekawych 
miejsc w Europie, a kto wie czy nie na świecie 
.Na pewno w odpowiednim rankingu byłoby to 
miejsce w czołówce. Jak okiem sięgnąć z ziemi 
wyrastają skalne grzyby, filary kamienne, gra
nitowe kolumny wieże skalne. Głębokie wąwo
zy rozgraniczające te cuda dochodzą do głę
bokości 150 metrów. Dlaczego powstały wła
ściwi e te formy geologiczne nie wiadomo, 
choć kilka temii próbuje to wyjaśnić. Jedna 
z nich mówi o pozostałości olbrzymiego je
ziora Tesalskiego. Kto to jednak wie? Jedno 
jest pewne - widok jest szokujący .Nagie 
szczyty kamiennych tworów pokryte gdzie
niegdzie porostami, zadziwiają swoim pięk
nem i grożą. Na szczytach rozmieszczone 
są charakterystyczne budowle- klasztory
monastyry. Klasztory te nazywają się Świę
te Meteory. Zostały tak nazwane przez św. 
Anastazego, założyciela wielkiego Monasty
ru. Określenie to pochodzi od greckiego sło
wa "meteora", czyli wiszący w powietrzu. 
Dlaczego budowano tu z olbrzymim trudem 
budowle w tak niedostępnych miejscach ? 
Prawdopodobnie względy były dwa- obron
ne i ascetyczne. Od kiedy w tych niesamo
witych skałach zaczęli się osiedlać mnisi 
dokładnie nie wiadomo, lecz pisze się już o 
nich w XI wieku. Początkowo mieszkali w 
licznych grotach. W XIV wieku na najwięk
szym słupie skalnym powstaje pierwszy 
monastyr, który ma swoją "regułę" i od tego 
czasu datuje się Monastyczne Skalne Pru'l
stwo Świętych Meteor. Monastyrów powsta
ł o przez lata 24. Stanowiły one wraz z. licz
nym pustelniami i jaskiniami Państwo Swię
tych Meteorów. Monastyry budowano w nie
wyobrażalnie trudnych miejscach. Podjeżdżamy 
pod 150 - metrową skalną kolumnę o gładkich 
ścianach. Wokół przepaściste urwiska. Na "skle
pieniu" tego tworu geologicznego całkiem spo
ry monastyr. Dziś można tam dojść wyrąbany
mi w skale schodami, ale te schody powstały 
współcześnie . Próbujemy sobie wyobrazić za
dzierając głowy z jakim trudem wciągano na li
nach cegłę po cegle. Myślę ,że dla współczesne
go człowieka jest to nie do pojęcia i zrozumie
nia. Turystom są udostępnione 4 klasztory Są 
bardzo dobrze zagospodarowane tw-ystycznie, 
jednocześnie nie rezygnując z funkcji religijnych 
.Wszędzie gospodarzami są mnisi i klasztory au
tentycznie żyją swoim rytmem. Na przykład w 
p orze południowej modlitwy zostajemy grzecz
nie wyproszeni na zewnątrz. 

Podjeżdżamy na "wygospodarowany" w 
zboczu parking i idziemy zdobywać skalny fi
lar z monastyrem św. Trójcy. Wciskamy się w 
ciasny wąwóz i wydeptaną przez rzesze zwie
dzających ścieżką dochodzimy do podstawy 
skały Onegdaj droga piesza tu właśnie kończyła 
się. Dalej odbywało się podróż powietrzną. Ze 
specjalnego wysięgnika spuszcza-no linę z przy
stosowanym koszem, wsiadało się do niego i 
szybowało w górę siłą mnisich rąk kręcących 
kołowrotem. Podróż ta była trochę karkołom
na, kto wie czy nieraz dosłownie. Ja bym się 
nawet przejechał, ale niestety z tej drogi nikt 
już nie korzysta. Tak w każdym razie myśla
łem u podstawy skały. Z myślą o turystach 
pracowicie wykuto w skale kilkaset stopni, po 
których zupełnie wygodnie można było wejść 
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Hryprawy do miejsc ciekawych 

Jak wisiałem w klasztorze 
do góry. Trochę kłopotów z mijaniem z idący
mi z góry. Różnojęzyczny gwar na wszystkie 
możliwe sposoby pardonuje i entszulcliguje. 
Musimy kilka razy odpocząć, bo droga męczą
ca. Wreszcie wychodzimy na małą platformę, 
dla bezpieczet'lstwa otoczoną stalowymi barier-

karni, ale nieco elalej jest przepaść. Jacyś mło
dzi Amerykanie robią sobie na skraju zdjęcie. 
Trochę mnie ciarki przechodzą ,gdy widzę sto
py chłopaka o kilka centymetrów od urwiska. 
Ale co to będzie za zdjęcie !!.Przy wejściu do 
monastyru wita nas grecki mnich i po wyku
pieniu biletu (drogiego, niestety) częstuje nas 
ichnim przysmakiem -rozłażącą się galaretką. 
Ale trudno, trzeba to przełknąć. Wchodzimy 
na dość obszerny wewnętrzny dziedziniec. 
Okazuje się ,że jest tu dość dużo miejsca .Z dołu 
trudno prawidłowo to ocenić. Uciekamy prze
wodnikowi i po cichu robimy obchód zakonne
go gospodarstwa. Szukamy przede wszystkim 
miejsca, w którym mnisi wjeżdżali do klaszto
ru. I znajdujemy !!Jest to dość spore pomiesz
czenie, wystające poza skałę z drzwiami otwie
rającymi się do dołu. Specjalny kołowrót z bar
dzo grubą liną poruszany był onegdaj przez 
dwóch ludzi. I tu zaskoczenie .Obok stoi cał
ldem nowy elektryczny wyciąg. Ciekawe do 
czego służy Patrząc po śladach prawdopodob
nie jest to dźwig gospodarczy. Przymierzamy 
się do trochę sfatygowanego kosza i nagle w 
małym zakurzonym okienku pojawia się bro
data twarz mnicha i grożący palec. No cóż ? 
Próby nie będzie. Przechodzimy na drugi, nie
co wyżej położony dziedziniec, a stąd do głów
nego zabytku - świątyni. Piękny, bizantyjski 
wystrój z kolorowozłotymi malowidłami przy
ciąga wzrok swoim bardzo bogatym kolorytem. 
Niestety ,stary rzeźbiony ikonostas został skra
dziony Jak tego dokonano w tak niedostępnym 
miejscu ? Oprócz świątyni jest na skale jeszcze 

miejsce na cele dla mnich-ów i ponoć pokoje 
gościnne. O dziwo jest tu także całkiem zadba
ny o gródek. N o i oczywiście , a jakże sklep z 
pamiątkami. Z ciekawostek można odnotować 
autentyczne pomieszczenia mieszkalno- użyt
kowe z okresu średniowiecza ( dziś muzeal

ne) ,przedstawiające pracę i życie mnichów. I 
tak widzimy jak jedli, jakimi posługiwali się 
narzędziami, sztućcami. zastawę stołową (dla 
przeora srebrną ,dla braciszków drewnia
ną).Autentyczna jest też zabytkowa kuchnia 
z ogromnym kamiennym piecem i glinianym 
naczyniami. Wszędzie jest dość ciemno. Świa
tło wpada przez małe okienka i trzeba chwilę 
adaptować wzrok. Ale dochodzi czternasta i 
brodaty mnich uderza w grubą belkę, odpo
wiednik dzwonu, nawołując do opuszczenia 
klasztoru. Wychodzimy poza bramę ,ale po
zostajemy na górze , aby podziwiać po prze
cinany wąwozami teren z wysokimi skalnymi 
filarami. Przez oko teleobiektywu widać po
rozrzucane monastyry siedzące okrakiem na 
wierzchołkach skał. Robimy kilka zdjęć i 
powoli skalnymi schodami posuwamy się w 
dół. Grubszej osobie trudno jest przecisnąć 
się przez kamienne przesmyki i dlatego po
magamy jaldeś turystce, delikatnie popycha
jącjej puszyste ciało. Mruczy coś pod nosem, 
ale wspólnymi siłami schodzimy na dół i za 
parę minut uśmiecha się do nas na parkingu. 
Byliśmy jesz-ze w trzech innych monastyrach 
i wszędzie jest mniej więcej ten sam wystrój, 
choć znacznie skromniejszy Czy wszystlde 
Meteory są zamieszkane nie można się było 
dowiedzieć. Jedno jest pewne, że cały teren 
jest pod ochroną międzynarodową roztacza

ną przez UNESCO .Na parkingu kilku "zachę
caczy" proponuje swoją ofertę handlową. Ule
gamy jednemu i jedziemy do niżej położonej 
miejscowości, gdzie artyści malarze produku
ją (chyba tak trzeba to nazwać) ikony i inne 
pamiątki. Robią to wspaniale i na bardzo wyso
kim poziomie (także cenowym) .I tu nie s po-

dzianka- szefem tego interesu jest Polak. Gdzie 
nas nie ma? Nawet w Meteorach. 

Na zdjęciach: 
l. jeden z monastyrów na skalnym słupie. 
2. Autor z żoną przed wspinaczką. 

Marian Stoiński 
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APEL O POMOC!!! 
W imieniu Rady Powiatu Międzyrzecz i 

własnym zwracam się z apelem o pomoc dla 
około 380 osób upośledzonych umysłowo ( 
w tym dzieci), będącymi mieszkańcami do
mów pomocy społecznej zlokalizowanych w 
naszym powiecie. 
Prośba wynika z rozpaczliwej sytuacji fi

nansowej tych domów i braku efektów na
szych starań u Ministra Pracy i Polityki Spo
łecznej . Jedynym uzasadnieniem odmowy 
jest stwierdzenie, że w ustawie budżetowej 
na rok 1999 nie ma w rezerwach celowych 
środków na dodatkowe dofinansowanie wy
datków w zakresie domów pomocy społecz
nej . Interwencję w powyższej sprawie pod
jął Wojewoda Lubuski, jednakże ze względu 
na wagę sprawy oraz w obawie o skutecz
ność interwencji zwracam się z prośbą o 
wsparcie jego działań. 

UZASADNIENIE 
Na terenie powiatu znajduje się sześć do

mów pomocy społecznej, w których (wg sta
nu na 31.12.1999r.- bez bezdomnych) prze
bywało 381 mieszkańców. 

Domy te są przeznaczone dla osób upo
śledzonych umysłowo, w tym w większości 
o upośledzeniu głębokim (również dzieci). 
Przyznana dotacja w wysokości 1201 zł mie
sięcznie na mieszkańca nie gwarantuje po
krycia potrzeb. 

Średni koszt utrzymania mieszkańca DPS
u w powiecie wynosi obecnie 1590 zł/ mie
siąc. W powyższej kwocie nie uwzględniono 
inflacji 1999r. Tak znaczna różnica powodu
je w skali roku niedobór 923 tys. zł. 

Naszym zdaniem sytuacja ta wynika z wa
dliwej metody ustalania dotacji, przyjętej w 
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rozporządzeniu Ministra Pracy i Polityki 
Socjalnej z dnia 29 grudnia 1998 r. w spra
wie szczegółowych zasad ustalania dotacji 
celowych z budżetu państwa na dofinanso
wanie ponadgminnych domów pomocy spo
łecznej (Dz. U. Nr 166, poz. 1246), gdzie 
podstawą dotacji na rok 1999 jest średnia 
wojewódzka kosztów utrzymania. 

Przepis ten spowodował, iż zagubione zo
stały różnice wynikające z zadań i charakte
ru opieki w zależności od typu domu oraz 
dochodowości ich mieszkańców (odpłatność 
mieszkańców). W efekcie w naszym powie
cie powstał brak środków, a w innych znacz
ny ich przyrost. 

Dla ratowania sytuacji opracowaliśmy dra
styczny program oszczędnościowy ( nieste
ty również kosztem mieszkańców, co naru
sza postanowienia art. 55 ust. 2 ustawy o 
pomocy społecznej ) . 

Pozwala to na obniżenie niedoboru środ
ków maksymalnie do 783 tys. zł. Niemoż
liwym jest dalsze obniżenie kosztów utrzy
mania domów pomocy społecznej w skali jed
nego roku. 

Z uwagi na ilość domów oraz skromność 
dochodów własnych budżetu powiatu, nie 
istnieje możliwość dofinansowania ich dzia
łalności ze środków własnych. 

Przyjęty system dotowania domów po
mocy społecznej (dotacja na mieszkań
ca) uniemożliwia ratowanie części do
mów kosztem pozostałych. 

Pomimo wprowadzonych działań oszczęd
nościowych, domy nasze w I kwartale 1999 
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r. zadłużyły się już na łączną kwotę 262.353 
zł. Chcąc zabezpieczyć środki finansowe na 
proces ich likwidacji koniecznym staje się 
podjęcie takiej decyzji jeszcze w miesiącu 
maju 1999 r. 

Nie rozwiąże to niestety problemów osób 
niepełnosprawnych. Stworzy to również ko
nieczność znalezienia miejsc dla dużej gru
py mieszkańców, dla których brak jest moż
liwości ustalenia miejsca pochodzenia oraz 
adresów ich rodzin. 

Dlatego też proszę o wsparcie działań Wo
jewody, dla dobra ludzi, którzy nie mogą sa
modzielnie zadbać o swój los. 

Z wyrazami szacunku Starosta 
mgr inż. Kazimierz Puchan 

POST SCRIPTUM do apelu Starosty 
Od czasu wpłynięcia do naszej redakcji apelu 

Pana Starosty nic właściwie nie zmieniło się jeśli 
chodzi o poprawę DPS-ów powiatu międzyrzec
hiego czego przykładem może być zapowiedź w 
G. Lubuskiej z dnia (18.05) wt. sesji powiato
wej w dniu 19. 05. 99 r. cytuję : "Starosta zasta
nawia się nad postawieniem sześciu Domów 
Pornocy Społecznej w stan lillwidacji gdyż usta
lone przez Min. Pracy i Pol. Socjalnej dotacje 
na jednego mieszkańca są znacznie niższe od 
rzeczywistych kosztów utrzymania". 

O ostatecznych rozwiązaniach niezaspo
kojonych potrzeb D.PS. -ów naszego powia
tu będziemy sukcesywnie informować czy
telników K.M. 

B. M. 

W 1994 r, Urząd Kultury Fizycznej i Turystyki wraz z Polską Agencją 
Promocji Turystyki i Polską Agencją Rozwoju Turystyki ogłosiły kon
kurs na, najciekawsze zrealizowane inicjatywy kreujące nowoczesną ofer
tę turystyczną w Polsce. Zwycięzcy Konkursu, wybrani prze specjalne 
jury, otrzymują Nagrodę Prezesa Urzędu Kultury Fizycznej i Turystyki 
"Przebiśnieg", która to nagroda szybko zdobyła miano polskiego Oska
ra turystycznego. Przez kilka lat funkcjonowania konkursu zagościł on 
na dobre w świadomości ludzi związanych z branżą turystyczną, zarów
no kreujących nowe pomysły jak i tych, którzy zajml1ją się promocją. 
Każda edycja konkursu odkrywa ciekawe inicjatywy z terenu całej Pol
ski. Dzięki "Przebiśniegowi" mogą one zaistnieć szerzej, zyskać rozgłos, 
zostać zauważonymi przez turystów, biura podróży i media .. Daje to szan
sę na szeroką promocję danej oferty a, w konsekwencji całego regionu. 

Informację o przyznaniu nagrody przekazał podczas IV Ogólno
polskiego Forum Tras Podziemnych, które odbyto się w kwietniu 
w Hotelu Zajazd "Głębokie" (patrz "Kurier" nr 5/99 str. 2) ,Wice
dyrektor Departamentu Promocji UKFiT pan Marek Gołkowski, 
który odczytał stosowny list od Prezesa. UKFiT, Przebiśnieg '98 
to ogromne wyróżnienie i wielki zaszczyt dla nas. Cieszymy się, 
że nasze kilkuletnie działania. i starania o rozwój i promocję tury
styczną Międzyrzeckiego Rejonu Umocnionego zostały dostrze
żone i tak wysoko ocenione. Tak wielkie uznanie mobilizuje nas 
do dalszych działań i do rozwijania obiektu turystycznego MRU w 
Pniewie. To również wielka szansa promocji gmin całego regionu. 
Trzeba to umieć wykorzystać. 

Konkurs o nagrodę "Przebiśniega" jest ń·agmentem strategii UKFi
Tu, mającej na celu promocję Polski i ukazanie piękna polskiej ziemi 
zarówno turystom krajowym jak i zagranicznym jednym z jego zało
żeń jest mobilizowanie ludzi do tworzenia dobrych produktów tury
stycznych i do tego, by umieli je atrakcyjnie zaprezentować i korzyst
nie sprzedać. 

Z prawdziwą przyjemnością i ogromną satysfakcją możemy poin
formować Szanownych Czytelników "Kuriera", że w V edycji konkur
su "Przebiśnieg" nagrodę Prezesa Urzędu Kultury Fizycznej i Tury
styki przyznano Agencji Turystycznej "Pro Nature" za zagospodaro
wanie i oddanie do użytku Podziemnej Trasy Turystycznej Między
rzeckiego Rejonu Umocnionego. 

Uroczyste wręczenie "Przebiśniegów" odbędzie się w końcu maja 
na zamku w Rynie. W następnym numerze "Kuriera" opowiemy Pań
stwu o tej niezwykłej uroczystości. 

Joachim Szlegel, 
Zbigniew Urbańczyk 

TAXI "2000" Tel. 0604-633-587 

- czynne całą dobę 
- dojazd bezpłatny od godz. 6.00 do 24.00 
-jazda za miasto 30% taniej 
- dowóz i odbiór dzieci z przedszkola 
-drobne zakupy z dostawą do domu 

Taxi "23" Ryszard Szyszkowski 



U SŁUGI PROJEKTOWE 
w zakresie wszyskich branż budownictwa: 

,... ogólnego 
,... prze!'Tlysłowego 
,... mieszkalnego i rolniczego 
,... modernizacje, remonty 

i audyty energetyczne 

k ł 1985 
budynków mieszkalnych 

o za . ,... nadzory budowlane 

B IU RO USŁUG PROJEKTOWYCH 
i nż . Piotr Bosak 

66-300 Międzyrzecz Os. Zamkowe 25a (/'J (095) 741 23 24 

Firma jest członkiem Izby Projektowania 
Jesteśmy ubezpieczeni Posiadamy referencje 

Mieczysław Sieradzki 
Os. Kasztelańskie 22 A/2, 66-300 Międzyrzecz 

oferta wykonawcza 
* roboty dekarskie - papa termozgrzewalna 
* gonty bitumiczne 
* ocieplenie stropodachów 

Tel. (0-95) 7 42-12-97 te l. kom. 0-601-55-59-75 
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ZRZESZENIE KRAJOWE BANKÓW SPÓŁDZIELCZVCH 

BANK GOSPODARKI ŻVWNOŚCIOWEJ 
SPÓŁKA AKCYJNA 

Oddział Operacyjny w Międzyrzeczu 

Oferujemy Państwu 
l. Lokaty i depozyty złotowe 

- f;i,~~~~6~ r ~~~~i~~~1 i oszczędnośc iowymi terminowymi na okresy 

- Ks i ążeczk i z wk ladami płatniczymi na każde żąda ni e, które s lu żą 
do gromadzenia b i eżących oszczędnośc i 

- Rachunki oszczędnośc iowo-roz liczeniowe 

2. Rachunki i lokaty terminowe w walutach obcych 

- Rachunki płatne na każde żądanie (a vista) 

- Lo katy terminowe o twie rane na okres 3,6 i 12 mieś. 

3. Kredyty 

Ze względu na okres spłaty 

- kró tkoterminowe do l roku 

- średnioterminowe do 5 lat 

- długoterminowe po nad 5 lat 

Ze względu na przedmiot kredytowania 

- na dz i ałalność gospodarczą bieżącą i inwestycyj ną 

- konsumpcyjną 

-Preferencyjne 

-Lombardowe 

BIURO TURYSTYCZNE 

"C> LI lVI P" 
MIĘDZVRZECZ UL RÓŻANA 2 

telf. 7 42-18-66 

Oferujemy Państwu:- wycieczki, wcza
sy, kolonie, zimowiska i obozy w kraju i za 
granicą, Współpracujemy z "GROMADĄ''. 

HURTOWNIA MATERIAŁÓW BUDOWLANYCH 

u l. Przemysłowa 2 Studio CD 
66-400 Gorzów Wlkp., ul. Walczaka 106 p.17 

tel./fax (095) 724 06 46 

UWAGA! REKLAMODAWCY! 
Reklamy do Kuriera przygotowujemy GRATIS!!! 

Jednocześnie oferujemy 30% zniżkę na wykonanie 
Państwa folderów, ulotek, książek, widokówek ... 
Robimy to najlepiej - drukujemy u najlepszych. 

Reklama w Kurierze· to się opłaca!!! 

Działki budowlane -
(rekreacyjne) 

w Kęszycy Leśnej 
o pow. ok. 15 arów. 

Cena 1 O zł/m2 • 
Tel. o 90- 617701 

~ 
PR~ MAT Sp&ka z o .o . Te l. 741 10 45 

OFERU'-'EMY M .IN.: 
CERAMIKĘ BUDOWLANĄ 

ZAPRASZAMY: 
- poniedzi~!ek - pi~tek 7~ do 17~ 
- sobota s- do 13-



SALONY SPRZĘTU RTV l AGD 
AVTORYZOWANY 
PRZEDSTAWICIEL 

IĘD2YRZEC 
ul. 30 Stycznia 9 
ul. Ściegien!)ego 2 

tel./fax: 741-28-35, 742·21·01 

Z~pr~s.zamy:· pn•·Płl! 1.000·1800
, sob. 1 0 00·1400 

• - • l 
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.Na terenie 
miasta i okolic 
~~wóz sprzętu 

AGD i Rtv 

.! 

. SONY POLAND, PANASONIC, DIORA, bezpłatny ! 
PHILIPS, TECHNICS, LG, SAMSUNG, 

GRUNDING, JVC, DAEWOO, THOMSON, 
1 1tt TRILUX, PIONEER 

POLAR, AMICA, ZELMER, ŁUCZNIK, 
W~OZAMET, BOSCH, SIEMENS, 

Sprzedaż telefonów· 
komórkowych GSM 

oraz aktywacja. 

ARDO, WHIRPOOL, DAEWOO, 
GORENJE, LG, PHILIPS, 
SAMSUNG, PANASONIC, 

IGNIS, BRAUN, CANDY, MPM, 
ZANUSSI, ARISTON, 
KENWOOD, HOLDEN, ELDON, 
ŚWIATOWIT, GISOWATT 





m. in. ABS, 4 x Air Bag 
Felicia LX - 28.490 zł 

Octavia LX - 41.990~~z~ł ~=-~~!~~~~~~ 

Bezpieczna w każdym calu 
WEST-AUTO dealer Skoda w Gorzowie Wlkp. ul. Koniawska 12, te/. (095) 723 97 90 do 91 

zaprasza do swojej siedziby: codziennie w godzinach 800-18°0
, w soboty w godzinach 900-1400 

PRZEDSIĘBIORSTWO HANDLOWO-USŁUGOWE 
*H U R T O W N l A* 
MATERIAŁÓW BUDOWLANYCH l USŁUGI TRANSPORTOWE 
66-300 Międzyrzecz tel./fax (095)472 21 74 
ul. Łąkowa 1 (Wjazd od ul. świerczewskiegoJ te/. kom. 0-601 79 81 34 

BOTAMENT ® 
SYS EMBAUSTOFFE 

BOTACT M 18 
klej do płytek 
i styropianu 
cena brutto 

16,90 zł/opak. 25 kg 

PRZEDSTAWICIEL 

* ZAPRAWY DO SPOIN, 
OD KWASOODPORNEJ 

DO TRWALE ELASTYCZNEJ 

BOTACEM® 
*SYSTEMY NAPRAW BETONU 

O DUżYM ZNACZENIU 
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Z KRONIKI LO 
Maj każdemu uczniowi szkoły średniej kojarzy się z egzami

nem dojrzałości , jest on więc najważniejszym miesiącem w ży
ciu uczniów klas czwartych. 

W naszym Liceum do matury przystąpiło w tym roku 122 
tegorocznych abiturientów + 4 osoby z lat ubiegłych czyli ra
zem 126 . Pomyślnie przez egzamin pisemny przeszło 125 
uczniów, spośród których 42 zostało zwolnionych z egzami
nów ustnych- 12 z j. polskiego, 20 z matematyki, 2 z biologii, 
2 z historii, 3 z j. francuskiego i 3 z j. niemieckiego. 

Wyniki egzaminów ustnych będą znane l czerwca. 

W okresie intensywnych przygotowań do matury niektórzy 
uczniowie znaleźlijeszcze czas by wziąć udział w różnych kon
kursach i olimpiadach: 

* Katarzyna Górska z kl. IV b uzyskała tytuł laureata VIII 
Wojewódzkiego Młodzieżowego Konkursu Astronomiczno
Astronautycznego w Gorzowie oraz brała udział w Ogólnopol-

• skim Seminarium Astronomicznym w Grudziądzu. 

* Mikołaj Franas z kl. IV b otrzymał wyróżnienie w II eta
pie XXII Olimpiady Języka Niemieckiego w Poznaniu. 

* Wojciech Rybacki z kl. IV a zajął IV m w Konkursie Ję
zyka Angielskiego dla Szkół Średnich rejonu gorzowskiego zor
ganizowanym przez Oxford University Press Folska i Woje
wódzki Ośrodek Metodyczny w Gorzowie. 

* Marek Matuszewski i Andrzej Nadziejko z kl. IV a 
zaj ęli I m w VIII Zimowych Marszach na Orientację "ZIMNO 
99" w Międzychodzie. 

Również uczniowie klas młodszych zdobyli szereg tytułów i 
wyróżnień w konkursach i olimpiadach przedmiotowych. N aj
większym osiągnięciem poszczycić się może Przemysław Bu
łach z kl. III a, który zdobył tytuł finalisty XLV Olimpiady 

Chemicznej w Warszawie. Jest on też finalistą XXXV Ogólno
polskiego Konkursu Chemicznego im, prof. Antoniego Swinar
skiego w Toruniu /tytuł finalisty t ego konkursu zdobył rów
nież w 1997 r/. 

* Artur Stefanowicz z kl. III a zajął I m w V Konkursie 
Chemicznym Uniwersytetu im. A. Mickiewicza w Poznaniu l 
w 1998 r, uplasował się na miejscu 5/ oraz zdobył tytuł laure
ata XXXV Ogólnopolskiego Konkursu Chemicznego im. prof. 
A. Swinarskiego w Toruniu /w roku 1997 i 1998 również był 
laureatem tego konkursu. 

* Marcin Budniak z kl. I a uzyskał. tytuł finalisty XXXV 
Ogólnopolskiego Konkursu Chemicznego w Toruniu. 

* W klasyfikacji zespołowej szkół drużyna LO w składzie: A. 
Stefanowicz, P. Bułach, M. Budniak zajęła 2 miejsce w V 
Konkursie Chemicznym w Poznaniu oraz 9 w XXXV Ogólno
polskim Konkursie Chemicznym w Toruniu. 

Opiekunem chemików jest mgr Jan Musiał 

Duży sukces na swym koncie odnotować może również Łu
kasz Hulnicki z kl. I a, który zajął 4 m w Konkursie Języka 
Angielskiego dla Szkół Średnich zorganizowanym przez Oxford 
Universit Press FolskaiWOM w Gorzowie. 

Sukcesem zakończył się również start uczniów LO w elimi
nacjach gminnych Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarni
czej "Młodzież zapobiega pożarom". I m zajął Krzysztof Wa
licki, II m Mateusz Gajewski, a IV Bartłomiej Łączkow
ski, wszyscy z kl. II a. 

W klasyfikacji zespołowej drużyna LO zajęła I m. 
Uczestnikom olimpiad i konkursów należą się gratulacje a 

wszystkim uczniom dla przypomnienia przytaczam słowa We
rgiliusza "Bo zwyciężać mogą ci, którzy wierzą, że mogą". 

Urszula Przybysz 

BIURO TURYS1YCZNE ,,MAŁGORZATA'' 
Międzyrzecz, ul. Ks. Skargi 6; tel./fax: 095 742 21 95; teł.: 741 20 29 

Na rynku usług turystycznych działamy nieprzerwanie od 1993 r. 
Współpracujemy z dużymi i sprawdzonymi na polskim rynku firmami turystycznymi: PeBePe, ORBIS TRA VEL, 
TUI, SCAN HOUDAY, NECKERMANN, ITAKA, JUVENTUR, i in. 

l 

OFERUJEMY PANS1WU: 
MIĘDlYNARODOWE PRZEJAZDY AUTOKAROWE 
WYCIECZKI OBJAZDOWE PO KRĄJACH EUROPEJSKICH 
WYPOClYNEK W KRAJU I ZA GRANICĄ 
KOLONIE LETNIE DLA DZIECI I MŁODZIEży 
WYCIECZKI DLA SZKÓŁ I ZAKłADÓW PRACY 
UBEZPIECZENIA TUiR WARTA 

S P E C JA L N I E P O L E C A M Y (wyjazd z Międzyrzecza): 
PRAGA: 04 - 06.06.1999 (noclegi, wyżywienie, autokar, ubezpieczenie, pilot), 

.. PARYŻ: Ol- 06.07.1999 (noclegi, wyżywienie, luksusowy autokar, ubezpieczenie, pilot), 

PRAGA- WIEDEŃ -BRATYSłAWA: lO- 20.07.1999 (dla dzieci i młodzieży) 
HISZPANIA: CO 1YDZEŃ (noclegi, wyżywienie, luksusowy autokar, ubezpieczenie, pilot) 
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GRUBASIE SCHUDNij! A twój kręgo łup ? Jeżeli go do tej pory 
nie zniszczyłeś nadmiernie go obciążaj ąc, 
będzie Ci wdzięczny do końca życia i będzie 
to codziennie okazywał po prostu Cię nie 
boląc. Wiesz jaka to ulga ? 

Na wstęp i e przepraszam za tak obceso
wy i prowokujący tytuł, ale chodziło o to, 
żebyś drogi czytelniku, w ogóle zaczął czy
tać ten artykuł. 

A skoro już czytasz, to znaczy, ze efekt 
został osiągnięty. A tak poważn ie : czy 
chcesz zachorować na cukrzycę, nadciśnie
nie, chorobę niedokrwienną serca, a w efek
cie może zawał , udar mózgu itd. ? 

ko troczę silnej woli, żeby się od nich unie
zależnić. Trzeba tylko osiągnąć swoją wagę 
należną, czyli osiągnąć BMI poniżej 27. Co 
to jest BMI? To taki współczynnik, którego 
każdy z nas powin ien pilnować. Najlepiej 
jeś li mieści s ię między 19 a 24, ale nie jest 
źle gdy nie przekracza 27. Oblicza się go 
dzieląc wagę w kilogramach przez wzrost 
w metrach do kwadratu. Na przykład: 

Ze stojącego i narzekającego marudy sta
niesz się atrakcyjnym, przy tojnym człowie

ldem chodzącym sprężystym krokiem. No 
bo przecież zaczniesz uprawiać sport. To 
jest niezbędne żeby schudnąć. Staniesz i ę 
młodszy o co najmniej 10 lat, atrakcyjniej
szym przede wszystkim dla siebie, nie mó
wiąc już o innych. A może chcesz zniszczyć sobie kręgosłup , 

stawy biodrowe, kolanowe, nabawić s ię ka
lectwa ? Je żeli tak, to j esteś na najlepszej 
drodze do sukcesu. Będziesz miał te wszyst
kie choroby "jak w banku". A może już je
steś chory ? Biega z od lekarza do lekarza. 
N arzekasz na drogie leki, na kolejki w po
rad ni i słu żbę zdrowia ? A może na lekarzy, 
którzy nie potrafią Cię wyleczyć ? Bo wyle
czyć możesz się tylko sam. Lekarze są bez
silni j eżeli nie schudniesz. A wystarczy tył-

60 kg 60 
= -- = 23,4 czyli świetn ie? A więc zaczn ij od dzi . Wy tarczy tylko 

jedna decyzja i twój wysiłek, a potem twoja 
zasługa i twoja satysfakcja. Nikomu ·nie bę
dziesz musiał być wdzięczny i nikogo nie 
będziesz musi a ł pros i ć o pomoc. Uniezależ
nisz s i ę od lekarzy, leków i chodów nie do 
pokonania. 

1,6m*1,6m 2,56 

Jeżeli uzyskasz chociaż 27 to możesz być 
pewien, że pozbędzi e z s ię cukrzycy, któ
rej nabawiłeś s ię dzięki otyłości i z dużym 
prawdopodobieństwem nadciśnieni a twoje 
serce odetchnie z ulgą, bo będzie miało o 
połowę mniej roboty i z wdzięcznośc i pomo
że ci wej ść nawet na Giewont. 

Al na początek radzę zas ięgn ąć rady l -
karza i dietetyczki. POWODZENIA! 

Katarzyna Tubis Wiodarska 

Ostatnie sukcesy SP-1 
Każda z form działalności uczniowskiej przynosiła sukcesy. Efekt pracy 

kó ł przedmiotowych i kó ł zai nteresowań to m. in. sukces Andrzeja Pa
śniewskiego i Piotra Azarewicza, (op. D. Dajworska) laureatów Woje
wódzkiego Konkursu Historycznego. Dodatkowo Andrzej Paśniewski 
oraz Joanna Paśniewska (op. K. Kostrzewa) wywalczyli tytuły laure
atów Wojewódzkiego Konkursu Wiedzy o Sztuce -zresztą nie pierwszy raz 
stanowi ą śc i sł ą czołówkę województwa. Opiekun pragnie podziękować 
MOKSiR, a szczególnie p. Jolancie Pacholak-Stryczek, za sponsorowa
nie nagród. 

W VII Regionalnym Dziecięcym Konkursie Recytatorskim "Moje przy
jaźni e poetyckie", który odbył się w Gorzowie 20 marca, wzięł o udział 61 
uczestników z 14 miej scowośc i był ego województwa gorzowskiego i 13 
recytatorów z Gorzowa. Laureatką zosta ła Marta Nowak (op. Janina Ma
karewicz). 

W 44 Ogólnopolskim Konkurs ie Recytatorskim w eliminacjach rejono
wych tytu ły laureatów uzyskali uczniowie: Jacek Podgajski (op. Elżbie
ta Podgajska),Ewa Grela, Justyna Tarnowska (op. Janina Makare
wicz) ,a w kategorii wywiedzione ze słowa duet: Karolina Herman i Ka
tarzyna Salomondra (op. Jolanta Glura) .Wyróżni enia przyznano Mag
dzie Szewczyk, Agacie Potyrze, Oskarowi Barczewskiemu , Agacie 
P endrak, Agacie Podgajskiej i Marcie Nowak. W kategorii poezji śp i e

wanej laureatkami zostały Justyna Tarnowska i Paulina Wasylków (op. 
Iwona Skwarna) . 
Gminn ą Mistrzyni ą Ortografi i w V Turnieju Ortograficznym organi

zowanym przez P-3 została uczenni ca Jedynki Beata Dżumaga (op. 
Anna Pawelska) ,która wyprzedziła ponad 30 omnibu sów ortograficz
nych gmin y. Dzielnie sekundowały jej Milena Kubiak (II m) i Julian
na Stasyszyn (IX m) . 

asza szkoła odniosła zwycięstwo drużynowe. -
Drużyna SP-1 w składz i e : Artur Barczewski, Piotr Czyszkowski, 

Grzegorz Kornobis i Artur Nowak (op. Kinga Brózd.~) awansowali do 
finału wojewódzkiego Turnie
ju o Bezpieczeństwu Ruchu 
Drogowego. Zmagania były 
wielostopniowe-chłopcy zajęli 
Im w turniej u międzyszkol

nym, potem uplasowali sir; na 
I m. w turnieju powiatowym 
(indywidualnie A. Barczew
ski III m), aby w pólfinale wo
jewódzkim, który odbył się w 
Gorzowie IV miejscem zapew
nić sobie możliwość walki w 
finale, który odbędzie się w 
Lubnicwicach. 

Wie lokrotnie uhonorowa
ne teatry "Pchla"(op. Jolan 
ta Glura) i "Jedynka" (op. 

Maria Siuta, Hanna Barczewska) wzi ę ły udzi a ł w spotkan iach te
atrów Pro Ar te (w g ronie 20 g rup teatralnych) .Gr upa młodsza "Pchly" 
wystawiła "Kopciuszka", zaś spektakl "Abecadło" w wykonaniu grupy 
sta rszej zosta ł zakwalifikowany do udz i ału w Przeglądzie Ogólnopol
skim "Dziatwa" w Łodzi. 

"Sportowo" również nie najgorzej! Chłopcy z kl. V i VI zajęli 

VI miejsca w finale wojewódzkim w minipilce iatkowej. Zaraz za po
dium na IV miejscu w finale wojewódzkim w minipiłce koszykowej znala
zła się drużyna klas VI (op. Elżbieta Podgajska i Mirosława Gembo
rowska). 

W turnieju tenisa stołowego o Puchar Dyrektora OHP zespół w skła
dzie Daniel Węgliński , Tomasz Dołowicz, Sławomir Brodnicki i Lu
kasz Zuza po raz drugi zajął Im w Międzyrzeczu (op. Wacław Gall). 

Natomiast w II Konkursie Komputerowym w Pszczewie poszczyci ć s ię 
mogą Łukasz Ku ryś i Artur Barczewski (o p. Mirosław Matyjaszczyk). 

Nauczyciele motywowali uczniów cło rozwijania zaintere owa1'1 oraz do 
ich prezentowania w szkole i poza ni ą. I tal( za wieloletn ią pracę z młodzie
żą zkolną na rzecz ochrony środowiska przyrodniczego województwa 
gorzowskiego pani Alina Ignatowicz - nauczycielka biologii-otrzymała 
dyplom LOP 

ajmlodsi, uczniowie klas III , reprezentowali SP-1 w konkursie czytel
niczym, który odbył s ię 8 maja w SP-2. Kasia Bator, Krzysztof Janaczek 
i Kamil Derda zostali ogłoszeni zwycięzcami przed drużynami SP 3,S P2 
i SP 4 .Wieclzę o książce uczniowie zdobywali przy pomocy p. Krystyny 
Frankiewicz i Iwony Stańskiej. 
Wspó łpracę mi ędzy nauczycielami a uczniam i ułatwiał samorząd 

uczn iowski , ki erując się zasadami samorządności i d mokracji Od. I-III -
op. Jolanta Bojarek, kl. IV-VIII op. Maria Słomiana) . 
Właściwi każda z form aktywności uczniow kiej była uwieńczona uk

cesami, a dorobek SP-1 stale prezentowano w pra ie lokalnej. 
Zespół Redakcyjny SP-1 

Uczniom, nauczycielom i rodzicom, lltórzy przyczynili się do tych 
wszystkich sukcesów gratulacje i podziękowania składa dyrekcja: 

Alicja Witter, Dorota Deorowicz, folanta Lubaczewska 
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iepełnosprawn i w nowe i 
zreformowa nei sytuac i i 

Od l stycznia 1999 obow i ązują w naszym 
kraju zreformowane przepisy dotyczące ad
ministracj i. Nowa rzeczywistość działania 
reformy administracyjnej dotyczy również 
niepełnosprawnych . Od 1999 roku w wyni
ku podziału / nowego/ naszego kraju na kil
kanaśc ie województw, powstało około 373 
powiatów w tym 308 ziemskich i 65 grodz
kich ,i prawie 2,5 tys i ąca gmin. 

Pierwszym i najniższym stopniem władzy 

terytorialnej jest GMINA, która w dalszym 
c i ągu będzie w półpracować ze wszystkimi 
organizacjami pozarządowymi , społeczny

mi, fu ndacjami jak również z pracodawcami 
i związkami wyznaniowymi. Ch odzi o to aby 
jak najlepiej pomagać niepełn o prawnym 
zamieszkałym na ich terenie. W GMINIE 
fu nkcjonować będą nadal ośrodk i pomocy 

społecznej które zajmować się będą różny
mi sprawami które ściś le określ a ustawa. 

W s iedzibie POWIATU natomiast, można 
uzyskać wiele ciekawych info rmacj i m.in . 
można się dowiedzieć jak zdobywać kwalifi
kacje zawodowe, gdzie s i ę rehabilitować i, 
jak wyjechać na turnus, również można uzy
skać pomoc w likwidacj i barier, jak też jakie 
są możliwości zatrudnienia czy pomocy w 
prowadzeniu własnej działalnośc i gospodar
czej. W siedzibie POWIATU uzyska się też 
orzeczeni e o stopniu niepełn osprawności, 
tym zajmować się będzie STAROSTA, któ
ry powołuje powiatowe zespoły do spraw 
orzekania o stopniu inwalidztwa. 

W POWIATACH powstały również PO
WIATOWE CENTRA POMOCY RODZI
NIE. Jest to zupełnie coś nowego . Do głów-

nych zaclań PCPR-ów będzie należeć mie
dzy innymi rehabilitacja w terapii zajęcio
wej , turnusy rehabilitacyjne, oraz będą pro
wadzone działania zmierzające do ograni
czenia lub likwidacji barier: np. archi tekto
nicznych . 

Naj istotni jsze sprawy można załatwić w 
swoim POWIECIE, a najważniej ze jest to 
że łatwiej będzie nam niepełnosprawnym 
zorganizować swoje działania w bliskim i 
znanym sobie otoczeniu. 

Wszystkich zainteresowanych odsyłam do 
wydanego przez PFRON poradnika pt. 
"Nowe realia, nowe możliwości" który jest 
do tępny w naszym Stowarzyszeniu "ARKA" 
ul. Kra ińskiego 10 B/6 w Międzyrzeczu , 
teł. 7 42 23 88 

Eugeniusz Luc 

Nlf.Z03174Ń TOK3'fCZN'fM ~ODZ!CfM 
Macierzyń two to wielka odpowiedzial

ność Dzień Dziecka skło nił mnie do reflek
sji jak wielka oclpowiedzialno 'ć za przyszłe 
pokolenia spoczywa w rękach rodziców. 
Będąc młodą matką nie miałam pojęci a o 
odpowi ciziaino ci jakiej s ię podejmuję ro
dząc dziecko. Jak większość z nas nie mia
łam żadnego przygotowania do dorosłego 
życia. Jak być żoną, jak być matką? Wzor
ce wyniesione z domu były zn ikome. Ponie
waż mając 14 lat wyjech ałam do szkoły z 
internatem, gdy miałam 20 lat, zmarła mat
ka i mus i ałam zacząć życie na własny ra
ch unek. Programy szkolne nie przewidywa
ły przygotowani a do życ i a w rodzinie - jak 
prowadzić dom, jak gospodarować pie
niędzmi , jakie powinny być relacje w rodzi
nie. Tego uczyło życie, przeważnie popeł

nione błędy. Z zazdrością patrzę teraz na 
półki księgarni , gdzie znajduje s i ę wspaniała 
literatura, którą nazywam po prostu szkołą 
życia. "Jak żyć wśród ludzi", "In teligencja 
emocjo nalna", "Obudź w sobie olbrzyma", 
"Jak zdobyć przyjaciół i odnieść sukces", 
"Magia myśleni a kategoriami sukcesu" -
kopalnia praktycznej wiedzy. Dziś przesłu
chałam wspaniałą kasetę Jadzi i Józia Kę
dziorków. Myślę, że mi wybaczą cytat z niej, 
który dedykuję młodym mamom . Bo j eśli 
ni e chcecie mieć "kaca" na starość to we
źc i e to pod uwagę. Lepiej się uczyć na cu
dzych b łędach i na uniwersytetach . Wasze 
dzieci muszą czuć miłość płynącą od Was 
do nich. Przytulajcie je, czego dla mnie bra
kowało w moim clzieciń twie i w mojej mło
dośc i . Dzieci potrzebuj ą ciepła i czu ć, że są 
kochan i potrzebne. Powiedzcie, że ą bar
dzo ważne dla Was. że jesteśc i e z nich dum-

ni, że są dzielni. One muszą widzieć szacu
nek wzajemny r odziców. Wtedy nie będzie 
obawy, że będ ą wchodzić w nieformalne 
g rupy poza dome m, szukać miłośc i poza 
domem, narkotyków itp . środków zapo
mnienia. 

"Gdybym mogła od nowa wychowywać 
swoje dziecko zbudowałabym najpierw jego 
wiarę w siebie by dopiero potem zbudować 
nasz dom. 

Częściej malowałabym z nim niż groziła 
mu gdyby coś zmalowało. 

A zamiast ustawicznie pouczać, uczyłabym 
je nie ustawiać. 

Nie troszczyłabym się tak o jego sp6źnienia 
lecz nie sp6źniać w okazaniu mu troski. 

Nie dbałabym też o to by zawsze wiedzieć 
lepiej lecz lepiej wiedziała kiedy o nie zadbać. 

Wybralibyśmy się na więcej wsp6lnych wy
praw i wyprawili z wiatrem więcej latawców. 

Przestałabym bawić się w ważniaka i trak
towała zabawę poważnie. 

Przebiegalibyśmy więcej p6l i częściej spo
glądali w gwiazdy. 

Nie gromiłabym go bezwzględnym spojrz~ 
niem lecz tuliła bez względu na wszystko. 

W żołędziach starałabym się widzieć dęby. 
Mniej byłabym dla niego twarda by bardziej 

m6c je utwierdzać. 
I tak zamiast wykształcić w nim miłość do 

potęgi, Przekonałabym je o potędze miłości". 
Pewnie wielu z nas - patrząc retrospek

tywnie na powyższe dezyderaty- podpisa
łabym się pod tym. Zachęcam do dyskusji 
na te n temat. Wiem, że często brak nam 
odwagi coś napi ać, a szczególnie przyznać 
s ię do swoich błędów. To często właśnie są 
skutki niewłaściwego postępowania na
szych r odziców i wychowawców. Może 

chętniej porozmawiałyby ' ci e o tym bezpo
średnio lub przez telefon. Mój nr teł. 741-
29-56. Pro zę o swoje spostrzeżenia i cło
świadczenia . 

Halina Rusiecka 

Mamy zaszczyt i przyjemność zaprosić szanownych 
mieszkańców Międzyrzecza na Koncert Dzieci i Młodzie
ży Specjalnej Troski (wykonawcy z Polski, czech, Niemiec, 

Danii). Koncert odbędzie się 3.VII 1999 roku o godz. 
17.00 w Ośrodku Wypoczynkowym Głębokie. 

Komitet Organizacyjny 

PS. W związku z ogromnym przedsięwzięciem i jego kosztam i liczymy na życzli
wość i dobre serce oraz hojność wszystkich, którym nie obce są sprawy niepełno

sprawnych. Nr konta: 
GBS M-cz 83670000 - 1661 - 27006 - l 
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SUKCESY MI~DZYRZECZAN 
W LUBUSKICH KONKUR

SACH J~ZYKOWYCH 
Dn. 24.04 br. w SP 3 w Międzyrzeczu odbył się FINAŁ KONKUR

SU JĘlYKA ANGIELSKIEGO. Do zawodów przystąpiło 42 uczniów 
zkół podstawowych województwa lubuskiego. 
Finał składał się z części pisemnej i ustnej i obejmował: 
· tekst pisemny badający kompetencję językową uczniów oraz wie

dzę o krajach angielskiego obszaru językowego 
· rozmowę z uczestnikami finału na tematy dotyczące następujących 

lektur: "On the Beach", 'The Horse Whisperer" (Longman Fiction). 
Wojewódzka Komisja Dziewiąte miejsce w tym konkursie zajął : An
drzej Rybacki - SP nr 2 w Międzyrzeczu - opiekun Jan Musiał. 

Szkołę do konkursu przygotowała nasza nauczycielkajęzyka angiel
skiego pani Dorota CIELOCH, a pomogły pani w tym następujące 
uczennice: Anna WASILUK, Karolina PUIAWSKA1 Justyna ZA
BOROWSKA, Martyna GUSfEK, Anna AMBROZAK i Elwira 
ORLICKA. 

* * * 
Dnia 8 maja br. również do naszej szkoły przyjechało 20 zwycięz

ców pierwszej części finału wojewódzkiego Konkursu Polonistyczne
go . Część druga konkursu obejmowała dłuższą wypowiedź ustną sfor
mułowaną tak, aby uczeń miał możliwość wykazania się wiedzą i umie
jętnościami objętymi programem oraz wybiegającymi poza ramy pro
gramowe (bez nauki o języku). Komisja Konkursowa przyznała : 

I miejsce Marcie KŁOBUS SP 6 Międzyrzecz opiekun Iwona 
Sójka 

GRATULUJEMY 
Za wzorową organizację konkursu w szkole pochwały zebrali: dyr. szkoły 

mgr Teresa KAMINIARCZVK, mgr Dorota GRANOS, mgr inż. Maria 
WOŁCZECKA oraz uczniowie: Aleksandra GRZELCZAK, Agnieszka KA
SICA, Natalia ZAMBRZYCKA, Remigiusz KLUWAK, Dorota KUNCIK, 
Magdalena PASCH, Karolina PUŁAWSKA i Anna WASILUK Pani Kry
stynie CUDNIEWICZ dziękujemy za ufundowanie finalistom słodkiego 
poczęstunku . 

Ucz. kl. VII c SP 3 
Zofia DZIEMBOWSKA, Weronika MAJSAKOWSKA 

Na Jubileusz 
1\uuiera ~ędzyrzeckiego 

( N a melodię "HEJ SOKOŁY l ) 

Nad spokojnym Obry 
brzegiem 

Bieży dziewczę ostrym 
biegiem, 

Je dną ręką dzierży kiecki, 
W drugiej trzyma 

"Kurier Międzyrzecki" 
Hej, hej, hej sokoły 
Pójdźcie za mną zaraz 

do stodoły, 
Pójdźcie za mną do sąsieka, 
bis 
Międzyrzecki Kurier na was 

czeka 
/Międzyrzecki Kurier z nami 

jest!/ 
Chłopcy tęsknią do dziewczyny, 
Jak ułan do Ukrainy, 
Ona ucieka rowerem, 
Zasłaniając pierś "Kurierem" 
Hej, hej .. . 
Dziewczę dyszy jak maszyna, 
Chłopców prosić już zaczyna: 

Chłopaki pokój mi dajcie 
Co wam teraz powiem 

posłuchajcie 
Hej, hej ... 
N a nic wasze tu zaloty, 
Mam przy piersi numer zloty, 
Numer ostry, będę szczera
Bowiem setny numer to 

Kuriera 
Hej, hej .. . 
Chłopcom nosy pozwisały, 
Tylko jeden taki, taki mały 
Krzyknął ostro: "Nasz 

Kurierze 
N a kolejną setkę liczę 

szczerze!" 
Hej, hej .... 
Wina, wina, wina wina dajcie 
Razem z nami zaśpiewajcie 
Że pisanie dla Kuriera 
To jest zaszczyt, ale nie 

kariera 
Ryszard Krawiec 

11\~()~11\IUil?~ 

l\V ~lii\I()ILIE 

IUIIIUILIIJI~~ 

ll21()IL~II,CZIEJJ 
"Na początku było słowo, 
a słowo było w Bogu 
i Bogiem było słowo" 

Prolog z Ew. św. Jana 
Uczniowie Zespołu Szkół Rolniczych w Bobowieku po fer iach 

zimowych zmagali się z Pismem Świętym, a szczególnie z Ewan
gelią św. Jana i trzema listami ] anowymi. W I etapie brali udział 
wszyscy uczniowie obowiązkowo, do II etapu przeszło 36 osób -
najlepsi. Natomiast z najlepszych do trzeciego etapu przeszło tyl
ko 7 osób - w tym jedna osoba nie brała udziału. 

Zarówno drugi, jak i trzeci etap polegał : na wpisaniu , uzupełnie
niu, dokończeniu cytatu, bądź podania rozdziału . 
Nagrodą za pierwsze miejsce jest rower górski ufundowany przez 

Dyrekcję Zespołu Szkół Rolniczych w Bobowicku, Katechizm 
Kościoła Katolickiego oraz Pismo Swięte ufundował pan Zygmunt 
Szczucki. Pozostałe nagrody to ciekawe i interesujące pozycje 
książkowe. 

I Marcin Sankiewicz kl. III B 
II Michał Klimaszewski kl. I A 
III Filip Rykala kl. I A 
IV Justyna Nowak kl. III L 
V Daniel Drzymała kl. II A 
VI Aleksandra Jędrachowicz II A 
Sprawdź na ile Ty znasz Pismo Ja nowe i odpowiedz na pytania ? 
l. Do czego służyły stągwie ? 
2. Po którym cudzie Jezusa nawróciło się najwięcej ludzi ? 
3. Poclaj tytuł winy umieszczony na krzyżu Pana Jezusa? 
4. Gdzie Pan Jezus wygłosił nową eucharystię? 
5. O jaką część odzieży Jezusa żołnierze rzucili losy i ellaczego ? 

Odpowiedź przyślij listownie na adres : 
ks. Czesław Grzelak 

Bobowieko ul. Trzcielslw 6, 66-300 Międzyrzecz 
Termin nadsyłan i a (wraz ze swoim adresem) mija 20 czerwca 

z nade lanych poprawnych odpowiedzi wylosujemy pięć ciekawych 
interesujących pozycji książkowych . 

MISTRZOSTWA EUROPY 
W PIŁCE SIATKOWEJ SENIORÓW. 

TRIUMF MIĘDZYRZECZAN ! 
Dnia 15 maja br. w Blumenthal /Mark został rozegrany XX Volley 

Ballturnier "ran ans Netz !" W turnieju wzięło udział 48 zespołów z 
całej Europy. Międzyrzecz reprezentowali zawodnicy : Alicja Igna
towicz, Mirosława Szanda, Zbigniew Zdanowicz, Janusz Mali
nowski, Wojciech Rędziak, Paweł Raczyński, Jerzy Boguta, Piotr 
Szauda oraz menager Sewer Wawrzyszko trener Bogusław Ko
walik. 

Nasza ekipa grała w turnieju głównym z reprezentacjami: Niemiec, 
Danii, Holandii, Czech. 

-ELIMINACJE 
Międzyrzecz- Haulwi.irfe 
Międzyrzecz - Wilkau - Hasslau 
- 1/4 FI ALU - Międzyrzecz - Voley's II -
- 1/2 FINAŁU- Międzyrzecz - Gera-
-FINAŁ 

1:2 ( 15:9, 13:15, 3:7) 
2:0 ( 15:2, 15:12) 
2:0 ( 15:10, 15:9) 
2:0 ( 15:6, 15:10) 

Międzyrzecz- Blumenthal I (gospodarze)- 2:1 ( 15:13, 8:15, 15:7) 
KLASYFIKACJA KOŃCOWA 
I miejsce - Międzyrzecz, II miejsce - Blumenthal I, III miejsce 

- Gera, IV miejsce -Wuster Havseh, V miejsce - Frydek- Mistek, VI 
miejsce - Maulwi.irfe 

Zespół z Międzyrzecza uczestniczył w tej imprezie po raz siódmy. 
Zajęliśmy I miejsce w rankingu wszystkich turniejów rozegranych w 
Bumenthal. Otrzymaliśmy puchar za zwycięstwo i puchar przechod
ni, o który będziemy walczyć w jubileuszowym turnieju w 2000 roku. 

Ucz. kl. VII c SP 3 
Agnieszka Grygiel, Katarzyna Sobczyk 
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PROMOCJA ZDROWIA 

SERCE MASZ TYLKO JEDNO 
Dla wielu ludzi serce s tan owi symbol 

milości i uczucia. Odmom ntu ki dy czło
wiek uświadomił sobie, że żyj e, serce uwa
żane jest za centrum tego życia. Serce daje 
0 sobie znać szczególnie w chwilach trud
nych, w momentach wielkich wzruszeń i 
przeżyć psychicznych, wtedy gdy trzeba 
wykonać ciężką pracę . Malowane jest czę
sto na murach, wycinane na ławkach i drze
wach, ale czy rzeczywi ' ci e ono tak wygl ą

da? Aby w przybliżeniu wyobrazić obie 
kształt serca, należy spojrzeć na wła ną 
prawą pięść, to co zobaczymy odpowiada 
właśn ie zarysowi serca. Serce jest najbar
dziej efektywną maszyn ą, najczulszym i 
najprecyzyjni jszym orga nem, który nigdy 
nie odpoczywa. Tylko w ciągu jednej doby 
serce kurczy s ię okoł o 100 000 razy i prze
pompowuj e około 7 ton krwi. U człowieka 
znajd uj ącego s ię w spoczynku, erce ude
rza ok. 70 razy na minutę, w chwili gdy za
czyna pracować, erce natychmiast zaczy
na przy p i eszać , podporządkowując s ię 
wezwaniu , więcej krwi, więcej tlenu , wię
cej produktów energetycznych. Serce szyb
ko przystosowuje s i ę do zmien i ających si ę 
waru nków umożliwiających organizmowi 
pracę na różnych poziomach wysiłku. Ser
c nie może s i ę zatrzymać, gdyż zatrzyma
nie i ę erce na kilka minut to śmierć . Dla
lego też mu imy zatroszczyć s i ę o nasze 

serce w sposób szczególny, stosuj ąc zab ie
gi wspomagające jego kondycję i przedłu
żaj ące mu życi e. Trzeba też unikać lego 
wszystkiego, co sercu może zaszkodzić, 
chodzi tu przede wszystkim o błędy w ży
wieniu , ni ską aktywność fizyczną, palenie 
papier osów oraz stresuj ący tryb życia. 
Musimy sobie uświadomić, że wszelkie nie
domagania serca i układu krążenia są po
wodem wielu chorób znacznie skracających 
życie i pogarszających samopoczucie. Nie
jednokrotnie spotkaliśmy się z takim poję
ciem jak: choroby układu krążenia, 
miażdżyce, zawał serca i choroba wieńco
wa. kąd si ę biorą te choroby i czy może
my z nimi walczyć ? Możemy się przeko
n ać, że w olbrzymiej części przypadków 
tych chorób możemy uniknąć przez odpo
wiedni tryb życia . Pewna czę ' ć schorzeń 
układu krążeni ajestspowodowana co praw
da przez czynniki niezależne od człowieka, 
jak na przykład: wady wrodzone serca, ge
netyczne upośledzenia przemiany materii 
lub pierwotne nadci śnienie . Jednak nawet 
w tych przypadkach człowiek może sam 
przez odpowiednie postępowan ie znaczn ie 
ograniczyć i zminimalizować rozwój choro
by. Dlatego też hasło 

"Twoje zdrowie w twoich rękach" jest w 
odniesieniu do chorób układu krążenia wiel
ce trafne, każdy może o tym przeko nać si ę 
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sam. Pami taj, że twoja szansa na zdrowe 
życie ulegnie zwiększeniu, jeżeli: nie bę
dziesz palił papierosów, będziesz odżywiał 
się zdrowo, ogran iczy z spożycie alkoho
lu , będziesz czynnie uprawiał ćwiczen i a, 
będziesz kontrolował woje ciśnienie i po
ziom cholesterolu oraz nauczy z ię żyć ze 
stresem. 

Trzeci tydzień kwietnia obchodzimy jako 
"Tydzień dla serca" i pomyśl, co ty możesz 
zrobić dla swojego serce. W ramach Pro
mocji Ochrony Serca z myślą o chorych z 
naszego Szpitala zorganizowano w oddzia
ł ach prel ekcj ę na temat zasad zdrowego 
żywienia, których celem było zapoznanie 
chorych z prawidłowym sposobem odży
wiania się i wdrożenie nabytych wiadomo
śc i w życiu codziennym. Na szczegó ln ą 
uwagę zasługuje wprowadzenie chorych w 
temat żywienia dietetycznego w zakresie 
chorób nadci śnienia , otyłości , chorób żołąd
ka i wątroby, w oddziale neurologicznym i 
somatycznym. Prelekcję w oddzi ałach pro
wadziła pani Jolanta Głowacka Kopacz st. 
dietetyk. W dniu 1999-04-15 w Klubie Cho
rych na terenie naszego zpitala zorgan i
zowana zo tała zabawa pod hasłem ''Taniec 
to ruch -a ruch usprawnia erce", w trak
cie której przeprowadzono różne konkur
sy w tym "Mini turniej wiedzy o sercu", dla 
zwycięzców rozdano nagrody. W dal zym 
przebiegu obchodów ''Tydzień dla serca " 
w dniu 1999-04-22 w sali g imna tyczn j od
były s ię mini zawody sportowe mięclzyod
działowe, tor przeszkód i przeciąganie liny. 
Zwycięzcy otrzymali drobne upominki. 

Pielęgniarka ds. Promocji Zdrowia 
Barbara Jemiołek 

Lata mijają, mnie też ich przybyło (w czerwcu 60 tka), a "Kurier" jakby odmłodn iał, nabrał kolorów (dosłownie 
i w przenośni). Nie tak wszak dawno byłem w mieście mojej młodości z Kapelą Wileńską . 

?ozdrawiamy serdecznie Czcigodnych Jubilatów - życząc kolejnych, jeszcze lepszych, setek. 
z Poznania i z Wilna Jerzy Garniewicz z Kape/q Wileńską 

Dla MIĘDZYRZECZAN zawsze jest stol ik i rabat w restauracji "U GARNIEWICZÓW" 
w Poznan iu, ul. Wrocławska 18, telefon: 853 03 82. 
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Obrzgcflie porząttfli -ciqg datszg . 
W uzupełnieniu mojej notatki z poprzednie

go numeru Kuriera czuję się zobowiązany po
informować Czytelników naszej gazety, że wy
jątkowo skuteczny okazał się apel księdza 

Andrzeja Tymczyja o pomoc przy remoncie 
kościoła w Obrzycach. Dnia 19 kwietnia, w 
poniedziałek do pracy polegającej głównie na 
odbijaniu zawilżałego tynku zgłosiło s ię o 
godz. 17"kilkudziesięciu mężczyzn i chłopców 
którzy z zapałem zaczęli "burzenie świątyni" . 

Przy okazji usunięto także niektóre zmursza
łe elementy drewniane. 

Kiedy o godz. 18" tego dnia zjawiłem s ię 
w kaplicy jej wnętrze wypełn i ał kurz i hałas 
w których krzyżowały się polecenia i infor
macje co, gdzie i do jakiego poziomu należy 
twórczo zniszczyć". Gruzy i odbity tynk, sta
re elementy drewniane na bieżąco byty usu
wane na zewnątrz- na podstawioną przycze
pę. Również "od ręki " na bieżąco zamiatano 
z grubsza. Podczas pracy z niepokojem pa
trzyłem na narastająca w piorunującym tem
pie war twę ciężk i ego, budowlanego kurzu 
osiadającego na gzymsach, oknach, elemen
tach ołtarza, zastanawiałem się kto , i kiedy i 
do jakiego stopnia to uprzątnie. 

O godz. 20" pojawiają s ię panie, czyli kobie
ty z należnym w takich sytuacjach sprzętem. 
Szybko i stanowczo wyparły grupę męskąjak
by powiedziały: "Już dosyć chłopcy nabru
dziliście, trzeba posprzątać- idźcie do domu, 
trzeba posprzątać ". O godz. 23" kościół był 
odbity ale czysty-teraz nasiąknięte wilgocią 
mury schną swobodnie. Nie chcę tu wymie
niać nazwisk osób dorosłych i młodzieży któ
rzy zareagowali na apel księdza pro bo zeza i 
za których przyczyną została wykonana tak 
duża i potrzebna praca. Załączam za to zdję
cia-może rozpoznamy niektóre osoby ? Na 
pewno ten zryw zbliżył parafian. 

Przy tej okazji zapraszam dorosłych i mło

dzież nie tylko bobowickiej parafii na pierw
szą niedzielę wakacji szkolnych/ ostatnia nie
elziela czerwca/ na drugą już w Obrzycach 
Parafiaclę, której przyświecają dwa cele: inte
gracja społeczności parafialnej /taicie między
rzeckiej/, w duchu chrześcijańskim w czasie 
planowanych konkursów, imprez loterii, za-

ZROKITNA 
Czerwiec- miesiąc poświęcony Najświętszemu Sercu Pana Jezusa. Uświadamia

my, jak wielka nieskończona Miłość Boża rozlana w sercach ludzkich. Ten Boży dar 
uzdalnia nas do miłości bliźniego i do służby drugiemu człowiekowi, rodzinie, Oj
czyźnie. 

Zbliża się - siódma pielgrzymka Ojca ŚwiętegoJ ana-Pawła II do naszej Ojczyzny. 
Jest to szczególny czas łaski. Ojciec Święty po raz kolejny przypomni nam podsta
wowe prawdy ewangeliczne dotyczące człowi eka, narodu, moralności. 

Które to leży u podstaw rozwoju człowiekaJegq odpowiedzialności za dobro wspól
ne oraz budowanie demokracji i właściwego kształtowania życia społecznego i na
rodowego. 

W Domu Matki odbędą się spotkania formacyjne : 

4.06- 6.06 - Chrześn iacy Prezydenta Mościckiego 

7.06- 20.06- Młodzież z Ukrainy. Jest to już ich piąty pobyt u Matki w 
Rokitnie. 

12.06 - Diecezjalny dzień skupienia Apostolstwa Maryjnego 

21.06- 24.06- Rekolekcje kapłańskie diec. legnickiej i wrocławskiej 

24.06- 10.07 -Oaza Dzieci Boże. 

Wszystkich czcicieli Matki Bożej zapraszam do naszego pięknego Sanktuarium. 
Ks. Tadeusz Kondracki Kustosz Sanktuarium 

baw i śpiewu, a przy okazj i by uzyskać kolej
ną porcję funduszy na remont obrzyckiego 
kościoła. Przypominam, o czym pisałem, że 
poprzednia, ubiegłoroczna Parafiaela znako
micie się udała i nie widzę powodu ,by teraz z 
ludzką /bezintere owną/ i Bo ką pomocą w 
tym roku miało być inaczej. Zwracam uwa
gę, że znaczna część nowego dachu na zej 
kaplicy to właśnie dzięki tej imprezie. 

Ryszard Krawiec 

Ksiądz proboszcz Andrzej Tymczyj: 
"Ta praca to też duszpasterstwo". 

KINO "PATRA" 
OBRZYCE 

CZERWIEC '99 R. 

06-08 VI. 
godz. 19.00 

"U PANA BOGA ZA PIECEM" 
kom . Pol/15 lat 

13-15 VI. 
nowy film Stevena Seagala 
godz. 19.00 "PATRIOTA" 

sens. USA/ 15 lat 
20-22.VI. 

Bruce Willis w nowym fil.mie 
godz. 19.00 "STAN OBLĘZENIA" 

Thriller sens. USA/15 lat 
27-29 VI. 

godz. ! 9.00 . 
"GORZEJ BYC NIE MOlE" 

kom. USA/15Iat 

Dodatkowe informacje o repertuarze 

7 41-29-41 wew. 688 
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resowaniem ze trony polskiej grupy ci e zy
ły s ię zajęcia gr y na perku ji, prowadzon 
przez Mahometa z Egiptu. 

PRZYGODA Z FRANCJĄ 
Uwieńczeniem 7-dniowej pracy był wy tęp 

w Domu Kultury, której zdaniem wielu oka
zał się wspaniałym dowodem na to, jak silne 
potrafi ą być więzy między młodzieżą róż
nych narodowości. 

W dniach 8-18 kwietnia 1999 r. odbyła się 
wycieczka integracyjna uczniów Liceum 
Ekonomicznego w Międzyrzeczu do Fran
cji. Wzięło w niej udział sześć uczennic z kl. 
III a : Ela M, Paulina O, Ania 
Sz, Kinga R, Kasia Ś oraz Kin
ga Szcz. Opiekunem i tłuma
czem była pani Ania Derwich. 
Podróż choć długa i męcząca 
okazała s ię warta 24 godz. jazdy 
(zwłaszcza, że jechałyśmy do 
Francji po raz pierw zy) . Piękno 
Masywu Centralnego zapierało 
nam dech w piersiach. Byłyśmy 
pod wrażeniem maleńkich wiose
czek usadowionych u podnóża 
gór. Miasto Clermont Ferrand 
p rzewyższyło nasze najśmielsze 
oczekiwania, zarówno pod wzglę
dem piękna, jak i ludzi tam miesz
kających. Jeszcze nigdy nie spotkałyśmy się 
z taką mieszanką różnych narodowości, ży
jących w harmonijnej zgodzie w jednym kra
ju. Uderzyła nas niesamowita swoboda Fran
cuzów, a przede wszystkim wzajemna tole
rancja. Spotkałyśmy się tam z młodzieżą z 
Danii, Niemiec i Francji. 

Wszyscy okazali nam wiele serdeczności 
i c i epła . Lepszej integracji służyć miały 
warsztaty artystyczne, w czterech grupach. 
Brigitte z Danii - nauczycielka aktorstwa 
uświadomiła nam, że nieważne jest to jakim 
językiem mówimy, gdyż każdy z nas tak 

samo czuje, cierpi, kocha. Naprawclę liczy 
s ię nasze wnętrze i to, co mamy do zaofero
wania drugiej osobie. Nieważne , czy jest nią 
Polak, Duńczyk, Niemiec czy Francuz. 

Warsztaty teatralne pomogły nam zjedno
czyć się w budowaniu czegoś trwałego i sil
nego, opartego na wzajemnej tolerancji i 
zrozumieniu. 

W grupie pisarskiej reprezentowaliśmy 
dorobek kulturowy danego kraju. Szczegól
nie zabłysnęła tu Kinga Szczerska, która 
zapoznała naszych przyjaciół z legendami i 
baśniami polskimi, przekazywanymi z poko
lenia na pokolenie. Bardzo interesujące były 
również warsztaty rzeźbiarskie , na których 
swój talent artystyczny ujawniła pani Ania i 
nasz kierowca. Jednak największym zainte-

R. Krawiec 

Oczywiście oprócz zajęć mieliśmy okazję 
zwiedzić najpiękniejsze miejsca w samym 
Clermont Ferrand i jej okolicach. 

Szczególnie utkwiła nam w pa
mięci wycieczka do starej farmy 
produkującej ery i widok krate
rów wulkanów niedaleko Puy de 
Dom e. Nie zabrakło także rozryw
ki, która była nieodłącznym ele
mentem programu. Wspólne pik
niki pod gołym niebem, spotkania 
we francu skich kawiarenkach, 
wieczorki integracyjn - pozwoli
ły nam s i ę lepiej poznać . 

Jednak co dobre szybko ię koń
czy. Ze łzami w oczach żegnały
śmy się z nowymi przyjaciółmi i 
tym pięknym miejscem, do które

go mamy nadzieję jeszcze kiedyś wrócić. 
Francja okazała ię wspaniałym krajem, peł

nym ciepła, życzliwo ci i tolerancji. 
Przy okazji chciałybyśmy jeszcze raz po

dziękować Panu Erikowi z "PEUPLE ET 
CULTURE" w Clermont- Fen·and za orga
nizację tego międzynarodowego projektu, 
Pani Ani- za opiekę i Panu Krzysiowi, któ
ry był nie tylko kierowcą ale również naszym 
przewodnikiem po zakątkach Clermont. 

W imieniu grupy 
Paulina Obarzanek -
Liceum Ekonomiczne 

Parafia p. w. Miłosierdzia 
Bożego w Bobowieku 

Dla najmłodszych 
"CZERWCOWA WYLICZANKA" 

ZAPRASZA 

do wzięcia udziału w 

II FESTYNIE PARAFIALNYM 
który odbędzie się w 27 czerwca, w pierwszą nie

dzielę lata, na stadionie w Obrzycach, o godz. 15.00 

Zapewniamy wiele atrakcji: 
-loterię fantową- promocję firm samochodowych - mecz w 

"dwa ognie" 
- konkurs drwali - przejażdżkę bryczką i amfibią - sztafetę 

rodzinną ... 
Coś na ząb: 
- pieczony dzik - grochówka wojskowa - lody na patyku -

elomowe ciasto -
- kiełbasa z grilla- napoje 
Do wygrania: 
- telewizor - czajniki - żelazka - i wiele innych ciekawych 

nagród 
Oprawa muzyczna: 
-Zespół wokalny A' PROPOS pod kierunkiem mgr A. Ko

rzeniewskiego 

ZAPRASZAMY 

Wyliczanka Międzyrzecka 
To nauka jest dla dziecka: 
Gdzie ratusza jest iglica, 
Z Obrą łączy się Paklica
N a iglicy polski orzeł 
Co każdego wroga zmoże, 
Jest starówka malowana, 
Kościół Wojciecha i I ana, 
Dalej sądu gmach poważny 
Oraz dom dla nierozważnych, 
Zamek co ma baszty dwie, 
Tuż Muzeum-to się wie, 
Szpital wielokierunkowy 
A w Obrzycach dla nerurr\UTlTf'h 
W Międzyrzeczu co niemiara 
Jest mieszkańców cala chmara, 
Tutaj każdy: stary, młody, 
Z wąsem, brodą czy bez brody, 
Gdzie komary są jak byki, 
Wielu nawet-zna języki 
l polski, ruski i niemiecki/ : 
Czyta "KURIER MIĘDlYRZECKI" 
Raz-dwa-trzy-gonisz ty ! 

Z życzeniami 
pogodnego 
dzieciństwa 
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W czerwcu zapraszam Wszy tkich na film 
nagrodzony Oscarami w tym roku pt. "Cien
ka czerwona linia". Warto samemu s i ę prze
konać czy ocena jurorów będzie odpowia
dać na zym gustom. 
Moj ą uwagę porusza i intryg uj e jednak 

inny film pt. "Id ol". Muzyka, muzyka i 
jeszcze raz muzyka, cechująca s i ę dużą 

rytmicznością muzyka popowa lat 70. 
"Idol" to film przede wszystkim dla tych 
którzy lubią filmy muzyczne, a przy oka
zji pragnących poznać hi sto rię powstawa
nia ceny g lam rocka. 

Glamrock narodził s ię u schyłku lat 60, 
był popularny przede wszystkim w Wielkiej 
Brytan ii. Artyśc i glamrockowi dużą uwagę 
przykładali do swojego image. Ostre maki
j aże, błyszczące j obcisłe stroje były równie 
i totnym elementem całości , jak instrumen
ty muzyczne. Koncerty gwiazd tego nurtu 
przypominały teatralne show. Glamrock był 
jednym z objawów rewolucji seksualnej tarn
tych czasów. Za twórcę tego nurtu uważa się 
Dawida Bowie. Inne gwiazdy muzyki, zain
spirowane glamrockiem to między innymi: 
Alice Cooper, Suzie Quatro, Bryan Ferry z 
"Roxy Musie", Lou Reed i "The Velvet Un
derground" oraz Iggy Pop. Fascynacja glam
rockiem nie trwała długo, od 1973 r. zaczęła 
maleć . Ale on sam niezaprzeczalnie odcisnął 
silne piętn o na twórczości takich g igantów 
rocka, jak choćby zespół "Queen". 

"Idol" jest biografią Briana lad e ' a /J ona
than Rhys Meyers l gwiazdy glamrocka. 
Akcja filmu toczy się dwutorowo, przenosząc 
widza to do Londynu pierwszej połowy lat 
70, to do Nowego Jorku z 1984r. Będąc u 
szczytu popularności Slade g inie na scenie, 

KURIER MIĘDZYRZECKI 

zasb·zelony podczas koncertu. Dziesięć lat 
potem Artl1ur Stuart /Christian Bale, począt
kujący reporter, otrzymuje zadanie napisa
nia o gwiazdorze artykułu w pomnieniowe
go. Reporter spotyka si ę z ludźmi, którzy 
tworzyli najbliższe otoczenie lad e ' a. Ariliur 
odnajduje żonę 

Briana - Mandy /Toni Collette/. Dziękijej 
wspomnieniom ogl ądamy historię Briana, 
jego wzloty i upadki, miłości i rozpad ich mał
żeństwa. Arthurowi udaje się również do
trzeć do innego, kontrowersyjnego muzyka 
owego czasu Cur ta Wilda /Ewan McGre
gor/, którym Slade był zafascynowany. W 
miarę poznawan ia tajemnic z życia lade'a 
Artbur zaczyna podejrzewać, że mierć 
gwiazdora została sfingowana Jak o jedyna 
droga ucieczki przed swym własnym wize
runkiem i życiem na krawędzi. 

Przymiarki do "Idola" Todd Haynes, re
żyser i zarazem scenarzysta, rozpoczął już 
w 1989 r. Filmem zainteresował się m. in . 
Michael Stip, wokalista grupy "REM", któ
ry zgodził s ię być producentem. Struktura 
narracyjna 

"Idola" n aśladuje "Obywatela Kane" Or
sona Welle a, a in piracją dla strony wizual
nej były filmy: "Performance" i "Mechanicz
na Pomarańcza" tanleya Kubricka. W ielu 
aktorów pragnęło zagrać w filmie, jednak 
ostatecznie ro la Briana Slade 'a przypadła 
dziewiętnastoletniemu Jonathanowi Rhys 
Meyers. NatomiastCur ta WiJelazagrał Ewan 
McGregor, znamy widzom z wielu niezapo
mnianych filmów m. in. kontrower yjnego 
'Train potting", wzruszającego fi lmu pt. 
"Orkie tra", przyjął również rolę uwodziciel
skiego dandy a w udanej adaptacji powieści 

Nr 6 (100) 

Jane Austen pt. "Emma". Za prawdziwą no
bilitację i uznanie dla aktora można uznać 
zagranie w filmie u Petera Greenawaya pt. 
"Pillow Book". Jest to z pewnością młody, 
ciekawy aktor, którego kolejnych ról ocze
kuję z dużym zainteresowaniem. 

Fantazyjne kostiumy w filmie są dziełem 
Sandy Powell / nominowanej do Oscara za 
"Orlando" oraz "Miłość i śmierć w Wenecji". 

Monika Wydrych 

/ Wszystkie zamieszczone informacje na pod
stawie miesięczników "Film" i "Cinema"/ 

Wszystkich "kinomanów" informuję, że li
piec będzie okresem przerwy w wyświetla
niu filmów. Jest to czas przeglądu i napraw 
aparatów filmowych , a także usuwania wszel
kich usterek na ali kinowej. Za powstałą 
sytuację przepra zamy i zapraszamy w na
stępnym miesiącu. 

NApRAwy doMOWE TELEwizoRów 
SockALA WiEsłAw 

OSTEOI?ORO.ZA 
W dniu 21 CZERWCA od godz. 14.30 

w Poradni Ogólnej Os. CENTRUM ~ c/} li l 741 1 6 84 
Os. KASZTElAŃskiE 18 E • "' 

komputerowe wycinanie liter • sitodruk 

l 

pracownia 

reklam 

na ul. Konstytucji 3 Maja 32 w Międzyrzeczu 

Prowadzone będą· badania kości 
oznaczenia gęstości kości 

aparatem nowej generacji DTX-200 

Sprzedam 0,30 h gruntów na działki po 0,15 
h tanio na ogród lub zabudowę 

/prąd i woda w pobliżu/. 
Władysław Kężak 
Pieski 38 66-306 Kursko 



Bronisław Jodko-Norkiewia (nauayciel) 

Z rodzinnego albumu 
pani Ireny Dwojewskiej 

i pani Reni Turkiewicz-Niemczyk 

zdt11wja .szc~~cia, 

~owodzenia--łi szkole 
iyctą · 

kochaj9cy rodzice, 
siostra Agnieszka 
i Paweł 

Z rodzinnego albumu ... 

Międzyrzea USC 1987 rok. 
40-lecie ślubu: Ireny i Tadeusza 

HURTOWNIA MATERIAŁÓW 
~ 

PR~MATspółkazo .. 
OFERUJEMY M.IN.: 

- POKRYCIA o~-..~ 
* blacha dachówkopodobna - od 24,20 zł/m' krycia 

* blaca trapezowa ocynk szer.0 ,88 - od 13,20 zł/mb 
*dachówki ceramiczne -ceny producenta 
* dachówki cementowe - ceny producenta 
*papy termozgrzewalne -od 6,60 zł/m' 

- PŁYTKI CERAMICZNE 
* Opoczno, Mniszków gat.l - od 
* GRESY Opoczno, Czechy - od 

- STOLARKA PCV 
ZAPRASZAMY: 

- poniedziałek - piątek 7 ::... do 17::... 
- sobota 8 ::_ do 13::... ceny netto+ 7% VAT 



SIATKARZE UKS·u "TRÓJKA'' 
W KRAJOWEJ CZOŁÓWCE ! 

W dniach 17 i 18 kwietnia br. odbyły się Pólfinały Mistrzostw Polski Młodzików 
w Piłce Siatkowej. Uczestniczył w nich UKS "Trójka" dzięki temu, że wcześniej nasi 

siatkarze zostali złotymi medalista
mi makroregionu północno - za
chodniego. W pólfinale zajęliśmy 
11 miejsce. Z finału rozegranego w 
dniach 23 - 25 kwietnia w Suwał
kach wróciliśmy z dyplomem. 

Grat1:.1lujemy trenerowi Bogusła

wowi KOWALIKOWI i jego druży

nie awansu do ósemki najlepszych 
klubów siatkarskich w Polsce. 

Cieszymy się również z tego, 
że nasi koledzy zamierzają kon

tynuować karierę sportową. Jakub JANOWIAK, Jakub STRZELCZVK i Filip GO
RZELAŃCZVK zdali już egzamin sprawnościowy do liceum ogólnokształcącego 
o profilu sportowym pod patronatem AZS Częstochowa. Arkadiusz BĄBOL na 
pewno będzie grał w Zespole Szkół Budowlanych w Międzyrzeczu. Tomasz BA
NAŚ przeprowadza się z rodzicami do Wrocławia, skąd bez wątpienia usłyszymy 
jeszcze o jego sportowych wyczynach. Pozostali chłopcy, Michał ANDRUSIOW i 
Piotr HAŁADUS, rozpoczną naukę w międzyrzeckim Gimnazjum nr 2 i z pewno
ścią jeszcze nieraz wykażą się umiejętnościami nabytymi w naszej szkole. 

Ucz. kl. VII c SP 3 Agnieszka GRYGIEI., Ola GRZELCZAK,. Agnieszka KASICA, Inga MURAWSKA 

RODZICOM 

JOLANTYNIE . BDWARDOWI 
WRZ SEK 

z okazjt ocznicy 
wielu kolejnych wspólnych łat 
w zdrowiu, ~c ilości 
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Jodła - regeneruje nasze siły witalne. Za
chęca do mniej poważnego traktowania proble
mów, do odpoczynku. 

Swierk - chroni przed złem, niepowodze
niem, dodaje optymizmu, leczy reumatyzm. 

Modrzew -wzmacnia siły, poprawia oddech, 
uspakaja, poprawia samopoczucie, daje wy
trwałość. 

" Drzewa oddziałują na duszę. Mogą wywołać uczucia, wywołać emocję, myśli, które nas Jarzębina- mobilizuje, wzmacnia wolę dzia
łania. 

uspakajają albo pobudzają, martwią lub radują. " Wolfgang Goethe 
Do drzew iglastych trudno się przytulić gdy 

są niskie, wystarczy przebywanie w pobliżu, 
odpoczynek w cieniu {np. piknik) Sczególnie 
teraz wiosną drzewa odznaczają się dużą wi
talnością. Wykorzystajmy to. Zyczymy przy
jemnych wędrówek po parkach, lasach. 

W tym miesiącu chciałybyśmy zabrać na
szych czytelników na wędrówkę po lesie. A 
lasów wokół Międzyrzecza jest bardzo dużo. 
Na szczególną uwagę zasługuje pobliski Psz
czewski Park Krajobrazowy. 

zytywny stosunek do ludzi, pomoże zwalczyć 
chorobę. Rozwinie intuicję i wrażliwość. 
Dąb - obdarzy nas siłą do walki i wzmocni 

nas. Pomoże rozwiązać trudny problem.Przy
śpiesza krążenie krwi, pomaga w koncentracji. Dużo uśmiechu i słońca ! 

I tak wędrując przyjrzyjmy się drzewom z 
bliska. One żyją, mają swoją moc, mają swoją 
duszę ... Wybierzmy "swoje" drzewo, przytul
my się do niego całym ciałem, zamknijmy oczy, 
wsłuchajmy się w ciszę lasu, stańmy się jedno
ścią z drzewem. Ono obdaruje nas energią. Na 
końcu nie zapomnijmy podziękować. 

Buk - wyrabia tolerancję do innych. Dobry 
więc przy kłopotach z otoczeniem, pomoże zna
leźć wspólny język. 

Natura 
p.s. Sklep "Natura"' mieśd się przy ul. Poznań

skiej 38 (budynek Nadleśnictwa) tel. 742 05 95 
. Zapraszamy! Lipa - to drzewo pojednania (często na 

wsiach rośnie na środku podwórka ) . Zapew
nia zdrowy odpoczynek, sprowadza sny proro
cze, życzliwie nastawia do świata. 

Szukamy lokalu bliżej centrum, prosimy o po
moc! Wspólnie znajdziemy szybciel Dziękujemy. 

Każde drzewo ma inny skład chemiczny, 
inne bioprądy. Warto wiedzieć jak oddziaływu
ją na nas poszczególne drzewa. 

Kasztanowiec - uspakaja, łagodzi napięcia, 
stany lękowe, leczy skrzywdzone serce. 

Informacja 
Polskie Centrum Rebirthingu Silna Nowa 

(koło Pszczewa) zaczęło już w maju swoją dzia
łalność. Informatory dostępne są u nas. Brzoza -wpływa bardzo dodatnio na każde

go, łagodzi niepokoje sercowe, wzmacnia po-

Sosna- wyosb·za intelekt, pogłębia oddech, 
uspakaja, łagodzi przeziębienia, uwalnia od 
kaszlu. 

~ 

Z MYSL4 O NAS SAMYCH ... 
Codziennie w naszych domach gromadzimy mnóstwo odpadków. 

Są to na przykład: butelki, puszki, resztki żywności, kartony itd. 
Po napełnieniu nimi naszych koszy na śmieci, które z kolei opróż
niane zostają przez specjalną "ekipę pomarańczowych", na pewno 
niewielu z nas zastanawia się, jaki jest dalszy los wyrzuconych "nie
użytków", z których, jak się okazuje, znaczna część mogłaby jesz
cze przynieść korzyści. Głównie mam tu na myśli powszechnie 
znane i używane "plastiki", które są przecież szkodliwe dla środo
wiska naturalnego, co w rezultacie odbija się na nas samych. Fakt 
ten jest niby wszystkim doskonale znany, dziwi mnie jednak, dla
czego tylko znikoma część ludzi stara się poprawić obecną sytu
ację i zapobiec ciągłemu zanieczyszczaniu naszej planety i groma
dzeniu na niej zbytecznych odpadów. 

W tym miejscu chciałabym skupić się na sposobie spostrze
gania tego zjawiska przez Polaków, a dokładniej - międzyrze
czan. Być może mylę się, ale sądzę, że tak naprawdę nikt z nas 
nie zdaje sobie sprawy z tego, jak ogromnym zagrożeniem dla 
naszego otoczenia są sztuczne odpady. W skuteczny sposób 
"opanowują" one naszą planetę i, składowane w przypadkowych 
miejscach, zanieczyszczają i tak zdegradowane już środowisko. 
Rozkład ich wymaga upływu wielu tysięcy lat, w czasie których 
my - ludzie jesteśmy w stanie "utopić się" w nich, w dosłownym 
tego słowa znaczeniu. l tak oto na przykład: zwykła plastikowa 
butelka np. po "Ludwiku", położona swobodnie na wodzie (np. 
na tafli jeziora), będzie się tam rozkładała około półtora miliona 
lat. .. Wydaje się to być niemożliwym, a jednak. .. Materiały takie 
jak: PET, polietylen czy polipropylen są bowiem bardzo odpor
ne na wszelkiego rodzaju związki organiczne (kwasy, sole, za
sady). Dlatego właśnie uważam, że zamiast składowania tych 
substancji na przygotowanych śmietniskach (np. w Bukowcu) 
lub wywożenia ich do lasu (!!!) należałoby pomyśleć o innej 
możliwości uporania się z tonami tej, bądź co bądź, trucizny. 
Sądzę, że ową możliwością jest ZAKŁAD PRZEMYSŁU CHE
MICZNEGO mieszczący się w naszym mieście (dokładniej: na 
ulicy Fabrycznej -tuż przy drodze wiodącej nad jezioro "Głębo
kie"). Zapewne i o tym fakcie wiedzą zaledwie nieliczni miesz
kańcy Międzyrzecza. Zresztą przyznam się szczerze, że sama, 
jeszcze do niedawna, nie wiedziałam o istnieniu tej instytucji. 

Zmieniło się to jednak podczas majowej wycieczki klasowej zor
ganizowanej przez mgr Lucynę Janicką (wychowawczynię kla
sy I e LO). Celem "wyprawy" było zwiedzenie owego zakładu 
oraz zapoznanie się z zadaniami przez niego wykonywanymi. 
Otóż jest on jednym z nielicznych zakładów ochrony środowi
ska w Polsce, który zajmuje się przetwarzaniem oraz zagospo
darowywaniem sztucznych odpadów, ściślej mówiąc- polietyle
nu i polipropylenu. Ma niezwykłe możliwości- jest w stanie prze
tworzyć lub zgromadzić nawet do 200-300 ton wspomnianych 
wyżej substancji miesięcznie. Niestety, możliwości te realizo
wane są zaledwie w 30%. Zakładowi brakuje bowiem surowców 
do przetwarzania. l mimo, że ma on stały kontakt z naszymi za
chodnimi sąsiadami, od których skupuje owe surowce, jest za
interesowany nawiązaniem współpracy w zakresie recyklingu 
tych tworzyw. W związku z tą propozycją, klasa le, jak też całe 
międzyrzeckie LO, planuje zorganizować szereg akcji mających 
na celu oczyszczenie naszego miasta z "plastiku" oraz nakłonie
nie jego mieszkańców do współpracy. Plany te wiążą się jednak 
z upływem czasu, mobilizacją oraz (przede wszystkim) chęcią i 
pomocą ( w tym miejscu mam na myśli oczywiście międzyrze
czan, czyli Państwa). Osobiście jestem dobrej myśli.. . 
Podsumowując, jeszcze raz chciałabym podkreślić, jak dużym 

zagrożeniem są dla nas sztuczne odpady, których z dnia na dzień 
przybywa. Oczywiście, że są one wygodne i praktyczne, należy jed
nak pamiętać o czarnych stronach używania tych substancji. De
gradacja środowiska w którym żyjemy to główny argument, który, 
myślę, przekona Państwa, że problem jest naprawdę nie bagatelny. 
Zachęcam więc do, może niezbyt przyjemnego, ale jakże rozsąd
nego zajęcia, jakim jest sortowanie śmieci, z których znaczną część 
można przecież wykorzystać po raz wtóry. W ten sposób pomoże
my samym sobie- naszemu najbliższemu otoczeniu!!! Uważam, że 
warto zastanowić się nad obecną sytuacją oraz możliwością skory
gowania jej. Sądzę, że przy odpowiednim nastawieniu do tego pro
blemu, będziemy w stanie, choć po części, go zlikwidować!!! 

Agnieszka Torzyńska 

P.S. Korzystając z okazji, chciałabym, w imieniu zarówno 
swoim, jak też całej klasy I e LO, serdecznie podziękować 
pracownikom Zakładu Przemysłu Chemicznego w M.-czu (p. 
Danucie Judkiewicz-Zając oraz p. Andrzejowi Greli) za po
święcony nam czas oraz przekazanie istotnych informacji 
dotyczących zasad działania i prosperowania zakładu. 
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BLISI<IE SPOTI<AMA Z 
MEDYCYNĄ NATURALNĄ 

Szanowni Państwo. 
Podczas tego spotkania przed-

Ławię Państwu metodę lecze
nia, którą bez wątpienia można 
nazwać hitem medycyny natu
ralnej . Jest ona bezpieczna, ła
godna, kompleksowa i skutecz
na. Dobre efekty przynosi za
równo w profilaktyce, jak rów
nież w leczeniu stanów przewle
kłych i ostrych. W jej stosowa
niu nie istnieją ograniczenia wie
kowe. Może być łączona z inny
mi kuracjami. Ta rewelacyjna 
metoda leczenia naturalnego 
nazywa s ię HOMEOPATIA. 
Ma ona na celu pobudzić orga
nizm do samoobrony i samore
gulacji za pomocą leków pocho
dzenia naturalnego zażywanych 
w bardzo małych lub nieskoń
czenie małych dawkach przez 
określony czas i z określoną czę
stotliwości ą. LEKI HOME
OPA1YCZNE występują w róż
nych postaciach, jako granulki, 
mikrogranulki, krople, maści, 
czopki, tabletki, ampułki. Surow
cami do ich produkcji są rośliny 
(całe lub ich części , świeże lub 
suszone), zwierzęta (całe zwie
rzęta, pewne części i narządy 
zwierząt, ich niektóre wydaliny, 
jady, hormony) i minerały lecz
nicze (różne związki chemiczne, 
sole mineralne, metale pozy ki
wane z pokruszonej kały) . Naj
częściej tasowanym specyfi
kiem homeopatycznym są gra
nulki, czyli małe kuleczki, prze
ważnie z laktozy, które nasącza 
się odpowiednio rozcieńczonym 
i dynamizowanym (mocno 
wstrząsanym) sokiem z roślin 
lub nalewką otrzymaną w wyni
ku macerowania (moczenia) ro
ślin, zwierząt i minerałów w al
koholu. Ze względu na charak
ter oddziaływania leków home
opatycznych dzielimy je nastę
pująco: 

* Środki homeopatyczne 
wpływające tylko na jądro ko
mórki. 

*Środki homeopatyczne dzia
łające na protoplazmę bakterii 
lub wirusa. 

* Środki homeopatyczne dzia
łające na błonkę bakterii. 

* Środki homeopatyczne po
magające w odbudowie poszcze
gólnych organów, ich fu nkcji 

SpoTkANiE czwARTE 

oraz systemów organizmu. 
*Środki homeopatyczne poda

jące pod tawowe rytmy dla dane
go organizmu nazywane lekami 
konstytucjonalnymi, bo sprzyjają
ce zbliżonemu do normy funk
cjonowaniu danej osoby. 

Z powyższych infor macji ja
sno wynika, że pacjentowi za
zwyczaj wydaje się kilka leków 
homeopatycznych, które działa
ją na różne ogniwa łańcucha re
akcji chorobowej. ?odstawo
wym warunkiem prawidłowo 
dobranej kuracji homeopatycz
nej, czyli dostosowanej do indy
widualnych potrzeb organizmu, 
jest bardzo szczegółowy WY
WIAD HOMEOPA1YCZNY. 
Lekarz homeopata zajmuje się 
pacjentem holistycznie (cało
ściowo). Interesują go i ogólne, 
i charakterystyczne tylko dla 
danego pacjenta objawy choro
by oraz szeroko rozumiana oso
bowość pacjenta (możliwości 
umysłowe, charakter, usposo
bienie, wygląd zewnętrzny, sytu
acja zawodowa i rodzinna, tryb 
życia, nawyki itd.) Oznacza to, 
że każdy choruje po swojemu, 
że różne mogą być przyczyny, 
symptomy i przebieg tej samej 
choroby, więc chorym z iden
tycznymi dolegliwościami ho
meopata może zalecić zupełnie 
różne leki. Ważnymi wskazów
kami dla homeopaty są przykła
dowo następujące informacje: 

* Rodzaj bólu. Homeopatia 
wyróżnia kilkaset rodzajów bólu 
w zależności od jego lokalizacji, 
siły, sposobu odczuwania, czasu 
trwania itd. 

*Objawy dolegliwości, np. ich 
umiejscowienię, towarzyszące 

im dodatkowe odczucia, zależ
ność nasilenia lub osłabienia 
choroby od takich czynników, 
jak np.: pora doby, pogoda, po
zycja ciała, ruch, bezruch itp. 

* Charakter wydzielin z róż
nych okolic ciała; ich rodzaj, 
barwa, gęstość, zapach i itd. 

* Funkcjonowanie gospodarki 
hormonalnej, np. nadczynność 
tarczycy może przejawiać się 

m.in . takimi symptomami, jak: 
nadmierna potliwość, osłabienie 
fizyczne, rozdrażnienie, płaczli
wość, częstoskurcz serca ... 

* Okoliczności wpływające na 

dobre lub złe samopoczucie, np. 
miejsce pobytu, upodobanie lub 
niechęć do pewnych czynności, 
potraw, zapachów itd. 

* Klawiatura energii; ich przy
czyny, sposób uzewnętrzniania 
i tłumienia, ich zmienność i sta
bilność itp. 

* Wykonywana praca, prefe
rowany wypoczynek, kontakty 
interpersonalne, zwłaszcza w 
rodzinie itd. 

* Karnacja skóry, kolor oczu, 
kondycja włosów, forma zębów, 
rodzaj paznokci, wzrost, budo
wa, waga, kształt i postawa ciała 
itd. 

Tak więc wywiad homeopa
tyczny może trwać ponad dwie 
godziny, żeby lekarz mógł ze
brać informacje konieczne do 
ustalenia najlepszych leków ho
meopatycznych dla konkretne
go pacjenta, którego szczere i 
rzeczowe odpowiedzi odgrywa
ją w tym kluczową rolę . Warto 
zatem na co dzień obserwować 
swój organizm, by go dobrze po
znać i w porę zauważyć niepo
kojące zmiany w jego fu nkcjono
waniu. To tyle o praktycznej 
stronie homeopatii, a oto jak 
wygląda PRZESZŁOŚĆ, TE
RAŹNIEJSZOŚĆ i PRZY
SZŁOŚĆ HOMEOPATII w 
ZARYSIE. 

Homeopatia znana była w 
naturalnej medycynie indyj
skiej już 2 tys . lat przed Hipo
kratesem. Za życia Hipokrate
sa powstały jej główne założe
nia, m.in. to wyrażane łac . sen
tencją: "SIMILIA SIMILIBUS 
CURENTLJR" <PODOBNE 
PODOBNYM LECZĄ>, co ma 
swój odpowiednik w przysło
wiu polskim: Klin klinem wy
bijają. Twórcą podstaw home
opatii jest SAMUEL HAHNE
MANN, niemiecki lekarz i far
makolog żyjący w drugiej po
łowie XVIII w. 

To on opracował zasady ho
meopatii. Praktyczne rezultaty 
swojej pracy i swoich uczniów 
zebrał w kilku książkach, w któ
rych m.in. przedstawiono tok
syczne działanie organicznych 
i nieorganicznych substancji na 
zdrowy organizm człowieka, co 
zostało nazwane patogenezą da
nej substancji. Organizm broni 
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się przed środkiem toksycznym 
dokładnie określonymi reakcja
mi i choroby, których objawy są 
podobne do tych reakcji, leczy • 
się środkami wywołującymi te 
reakcje. Hahnemann rozpraco
wał proces przygotowania le
ków homeopatycznych i rozpra
cował proces tzw. dynamizacji. 
Istota dynamizacji polega we
dług Hahnemanna na tym, że 
podczas wstrząsania środka ho
meopatycznego znajdującego 
ię w roztworze podnosi się siła 

jego działania . Hahnemann 
ustalił, że im większe rozcień
czenie leku połączone z okre
śloną ilością wstrząśnięć, tym 
więcej energii i siły działania ma 
ten lek, tym większa je t jego 
potencja. Obecnie poglądy tego 
lekarza zostały potwierdzone 
przez fizyków niemieckich, ro
syjskich, amerykańskich i fran
cuskich. Wiadomo, że każdy 
środek homeopatyczny ma swo
je elektromagnetyczne, tzw. 
energetyczne, cechy charakte
rystyczne. W ostatnim dziesię
cioleciu realne stało się zoba
czenie tych fal na pecjalnych 
urządzeniach i niemożliwe oka
zało się możliwe. Przede 
wszystkim został obalony głów
ny zarzut stawiany homeopatii, 
że w rozcieńczeniu 1023 nie ma 
w roztworze ani jednej moleku
ły środka homeopatycznego . 
Nowoczesna aparatura pomia
rowa wykazała, że im większe 
rozcieńczenie leku, tym więcej 
energii niosą jego elektroma
gnetyczne fale. 

Należy sięwięc niski ukłon dla 
potęgi rozumu Hahnemanna, 
który odkrył mechanizm dyna
mizacji i określił go prawidło
wym terminem "potencjonowa
nie", co znaczy powiększani e 
energii, siły działania homeopa
tycznego. Homeopatiajako dzie
dzina nauki nie zatrzymała się w 
miejscu. Obecnie w stadium 
opracowań i badań są mikrofa
lowe impulsacje leków home
opatycznych, które mogą zni z
czyć wirusy, bakterie lub chore 
czy też nieprawidłowo rozwija
j ące się tl<anki. 

Przed homeopatią wielka 
przyszłość wynikająca z jej eko
logicznego charakteru, nieogra
niczonych możliwości i wiąza
nych z nią ogromnych nadziei. 
Trzeba przy tym pamiętać, że 
homeopatia ze względu na swą 
specyfikę i bogactwo wymaga 
jeszcze wieloletnich kosztow
nych badań . 

Optymizmu 

dr WASYL MIWIWORSKI 
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Moje dzisiejsze rozważania i przemyślenia 
pragnę poświęcić problemowi obecnemu 
wśród nas i dotyczącemu praktycznie każde
go. Mam tu na myśli los ludzi upośledzonych 
umysłowo, a ściślej mówiąc, ich pozycję w dzi
siejszym świecie oraz sposób, w jaki postrze
gani są oni przez po
zostałą część ogółu 
ludzkiej społeczno
ści. Ukradkowe spoj
rzenia, "omijanie z 
daleka", brak akcep
tacj i, a niekiedy na
wet obelżywe słowa, 
lo tylko niektóre z 
wielu zachowań i 
"war tości", jakimi 
potrafimy darzyć 
tych, jakże cudow
nych przecież ludzi. .. 

.. Uważam, że warto 
by zastanowić się 
nad przyczynami po
wstania owej sytuacji 
oraz ewentualnymi 
możliwościami prze
prowadzenia zmiany 
lego stanu rzeczy. Wychodzę bowiem z zało
żenia, że wszyscy ludzie, bez względu na roz
miary posiadanych dóbr, płeć, wykształcenie, 
pozycję społeczną, czy, jak w tym wypadku, 
stan zdrowotny, są sobie równi. Każdy z nas 
ma prawo do szczęścia, radości i możliwości 
zaistnienia, spełnienia się. Wszystkim nam 
należy się szacunek, akceptacja i choć odro
bina tolerancji. W tym miejscu pragnę zauwa
żyć, że, niestety, po znacznej części społeczeń
stwa nie sposób spodziewać się wyżej wymie
nionych cech, gdyż chamstwo, brak taktu, 
subtelności i wyczucia już dawno zajęły ich 
miejsce. Nie obrażając nikogo, chciałabym 
więc podkreślić, jak płytkim i nędznym stwo
rzeniem jest człowiek. Człowiek ... 

Na szczęście od każdej reguły istnieją wy-
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jątki! Oto bowiem trzy słuchaczki POLICE
ALNEJ SZKOŁY PRACOWNIKÓW SŁUŻB 
SPOŁECZNYCH W GORZOWIE WLKP: 
Krzysztofa Cybulska, Magdalena Grząd
ko i Barbara Grzeszowska oraz harcerze 
przynależący do międzyrzeckich drużyn po

stanowili popra
wić byt upośledzo
nych umysłowo, 
sprawiając zara
zem, aby na twa
rzach tych ludzi 
jak najczęscieJ 
widniał uśmiech . 
W tym właśnie 
celu zorganizowa
li oni społeczny 
projekt, którego 
głównym celem 
jest integracja wy
chowanków 
DOMU POMO
CY SPOŁECZ
NEJ w M-czu z 
harcerzami hufca 
Międzyrzecz, a w 
rezultacie z pozo

stałymi, nazwijmy ich, "przeciętnymi" ludźmi. 
W ramach owego projektu przewidziane zo

stały spotkania obu tych grup zarówno na te
renie naszego miasta i jego okolic, jak rów
nież w samym ośrodku D.PS. (Głównie cho
dzi tu o festyny, rajdy, ogniska, zawody spor
towe czy gry i zabawy). 

Dotychczas zorganizowano dwie wspólne 
imprezy. Pierwsza z nich to spotkanie w D.PS. 
na ul. Chrobrego w Międzyrzeczu. Było to 
pewnego rodzaju zebranie organizacyjno- za
poznawcze, podczas którego harcerze przed
stawili zasady funkcjonowania swoich drużyn, 
a także zaprezentowali niektóre z harcerskich 
pieśni. Uwieńczeniem spotkania była wspól
na zabawa dyskotekowa. 

Kolejną akcją będącą owocem pracy i sta-
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rań wspomnianych już organizatorów był tur
niej sportowy, który odbył się na sali gimna
stycznej przy Szkole Podstawowej nr 2 (za 
użyczenie obiektu serdecznie dziękujemy 
panu Krzysztofowi Marcowi - wicedyrek
torowi S.P nr 2) . Imprezę rozpoczęto podzi
wianym przez wielu efektownym tanecznym 
występem "Maskotek" z S.P nr 2, nad którym 
nadzór sprawowała p. Anna Dajworska. 

Udział w turnieju wzięli oczywiście harce
rze, a także wychowankowie międzyrzeckie
go D.PS.: 

l. Grzegorz Nowakowski 
2. Anna Marnet 
3. Honorata Maksymiuk 
4. Piotr Wolniak 
5. Daniel Sinoradzki 
6. Marian Szymański 
7. Marzena Płotnicka 
8. Ryszard Kruszyna 
9. Paweł Grzeszczak 
10. Grzegorz Białecki 
11. Tomasz Baran 
12. Kazimierz Pasternak 
13. Marcin Mazurkiewicz 
14. Janusz Żak 
15. Robert Cwener 
16. Marcin Żyrak 
17. Paweł Zdasienia 
18. Krzysztof Mańczak 
19. Leszek Wolny 
20. Marzena Górska 
21. Bartek Rejman 
22. Zbigniew Zawada. 
Głównymi konkurencjami, w których się 

zmagano, były: koszykówka, piłka nożna, siat
kówka, "dwa ognie" i tory przeszkód. Po kil
ku aktywnie spędzonych godzinach uczestni
kom turnieju rozdano nagrody i dyplomy, któ
rych sponsorami byli: 

*Waldemar Czyż (firma "KONSTAL") 
*Józef Słowikowski (zakład mechaniczny) 
*"ZEMAR" 
*Senator Zdzisław Jarmużek 
*JEDNOSTKA WOJSKOWA MIĘDlY-

RZECZ. 
Wyżej wymienionym instytucjom, w imieniu 

zarówno swoim, jak i organizatorów i, przede 
wszystkim, uczestników-SERDECZNIE DZIĘ
KUJĘ!!!). Tak więc można spostrzec, że nie 
wszyscy jesteśmy obojętni. Bowiem są wśród 
nas ludzie dobrego serca, którzy służą pomo
cą i wyciągają dłoń do tych, którzy jej potrze
bują ... Uważam, że taka postawa powinna być 
wzorem dla tych, którzy nie dostrzegli jeszcze, 
że każdy człowiek potrzebuje ciepła, szczęścia, 
kontaktu z innymi ludźmi i wyrozumiałości. 
Wszyscy przecież posiadamy uczucia i je oka
zujemy, oczekując w zamian tego samego. 
Chcemy być doceniani, chcemy czuć się do
wartościowanymi- dostrzeżonymi. Nie zapo
minajmy więc o tych, którzy szczególnie tego 
pragną i potrzebują!!! Otwórzmy swoje serca i 
dzielmy się nimi!!! Zapewniam, że to nic nie 
kosztuje, a znaczy bardzo wiele ... nawet dla nas 
samych, choć często nie zdajemy sobie z tego 
sprawy. .. ! pamiętajmy: 'WS2YSCY JESTEśMY 
TACY SAMI" - sądzę, że warto o tym pomy
śleć... Agnieszka Torzyńska 
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I<RzyszTof AdAMCZAk 
KĘszycA LEŚNA 74 A/2 TEL koM. 0601.- 499471 

FiRMA świAdczy usłuGi w ZAkRESiE MONTAiu : 
lt:n sysTEMÓW ZAbEzpiECZEŃ ANTYWłAMANiowycH, 
.~t:n sysTEMÓw wykRywANiA i syGNAliZAcji poiARów, 
.lt:n sySTEMÓW AUTO AlARMÓW, 

fÓJ SYSTEMÓW MONiTORiNGU, 
fbJ ZESTAWÓW SATEliTARNYCH, kAblowycH, pRZEMysłowycH, 
.lt:n sysTEMÓW doMofoNowycH, bRAMofoNowycH , 

PONAdTO wykoNUjEMY NApRAwy RÓiNE ORAZ 
ZApEWN iAMY SERWiS GWARANcyjNy i pOGWARANCyjNy 

U NAS TAN IO, SZYBKO l FACHOWO 
JESTEŚMY PŁATN I KI EM PODATKU VAT. 

((Dla nikogo nie umarłeś naprawdę 
Będziesz żyła w naszych sercach i myślach" 

Serdeczne Bóg zapłać 
ks. Kanonikowi mgr Grzegorzowi Tuligłowiczowi 

z parafii p.w. Św. Wojciecha, grupie Żywego 
Różańca, wszystkim przyjaciołom, sąsiadom, 

znajomym i wszystkim którzy okazali żal 
i współczucie, uczestniczyli we Mszy Św. 

i ostatniej drodze mojej ukochanej 
żony śp. MARII KOłAKOWSKIEJ 

serdeczne podziękowanie składa 
mąż z rodziną 

Najważniejszym dla nas, Polaków wydarzeniem roku 
1999 jest przyjazd do naszego kraju Jana Pawła II. 

Muzeum w Międzyrzeczu pragnie upamiętn ić to zda
rzenie prezentując wystawę "Jan Paweł II w medalierstwie i eks
librisie". Na wystawę, złożoną z medali pochodzących z ko
lekcji Kornela Białobłockiego oraz ekslibrisów ze zbio
rów Tadeusza Łaszkiewicza zapraszamy w dniach od 5 
czerwca do 4 lipca br. 

Zapraszamy także do zwiedzenia stałej ekspozycji muzealnej: 
- Dział sztuki: Portret trumienny 
- Dział archeologiczny: Tysiąc lat Międzyrzecza 
- Dział etnograficzny: Kultura ludowa polskiej lud-

ności rodzimej z Dąbrówki Wlkp. z XIX-XX w. 
oraz wystaw czasowych: 
- Stare księgi w zbiorach muzeum 
- ((Kobieta i dziecko w ekslibrisie)). Wystawa biblio-

filska ze zbiorów Tadeusza Łaszkiewicza. l do 30 
czerwca br./ 

Muzeum czynne: 
- od wtorku do soboty 9.00 - 16.00 

- w niedziele i 03.05. 
/Boże Ciało/ 10.00 - 16.00 

STOlARNIA "PIOMAR' S.C. 
ul. POZNAŃSKA 109 

66-300 MIĘD.2YRZECZ 
tel./095/ 741-29-41 wew. 606 kom. 603-33-74-33 

OFERUJEMY PO CENACH KONKURENCYJNYCH 
USŁUGI STOlARSKIE I MEBlARSKIE 

w zakresie 
•!• STOLARKI OTWOROWE] /okna, drzwi, bramy/ 
•!• SCHODY 
•!• MEBLE NA INDYWIDUALNE ZAMÓWIENIE 
•!• SZAFYWNĘKOWE 

ZAKłAD CZVNNY : 
PN-PT. SOBOTY 

7.00-18.00 7.00 -15.00 

Kochany ((KM" 
Od kilku latjestem Twoją stałą czytelniczką i trochę "kolporter

ką", gdyż przekazuję Ciebie dalej ... Jesteś więc czytany także przez 
międzyrzeczan mieszkających w Poznaniu , do których i ja się zali
czam. 

Dzięki Tobie wiem, co słychać w moim drogim mieście. Najbar
dziej wzruszają mnie artykuły Pana St. Cyraniaka, bo dotyczą 
przeszłości, a także ludzi, których znałam i podziwiałam, zwłasz
cza dawnych, pierwszych powojennych nauczycieli. 

Wielce ciekawe są reportaże Pana Ryszarda Krawca. 
Podziwiam odwagę i konsekwencję Pani Redaktor Naczelnej 

oraz "lekkie pióro" i inteligentny dowcip Pana Andrzeja Świdra. 
Relacje sportowe Jana Wiśniewskiego bardzo interesują mo

jego męża. 
Cieszą mnie również wiadomości z Rokitna - duchowej stolicy 

Ziemi Lubuskiej . W tym cudownym miejscu byłam po maturze w 
1954 roku na rekolekcjach zamkniętych, które prowadził Ojciec 
Matelski. Otrzymałam wtedy różaniec . On uchronił mnie i moją 
rodzinę od "wszystkiego złego". 

Z okazji Setnego Numeru Całej Redakcji "KM" przesyłam ser
deczne gratulacje oraz życzenia samych kwiatków i zielonych świa

teł na Waszej drodze. 
Szczęść Boże ! 

Danuta Garniewicz- Mazur 
- międzyrzeczaoka z Poznania ~ 

SUKCESY PAR TANECZNYCH KlUBU 
"FAN DANCE" Z MOKSIR-U: 

8 maja br. odbył się OTIT o "Puchar Rektora Akademii Eko
nomiczneJ" w Poznaniu, na którym nasza paraPiotr Soja i Anna 
Bielecka w tańcach latynoamerykańskich zajęła III m-ce i zdo
była kl. B, 15 maja br. 

Ogólnopolski Konwaliowy Turniej Tańca okazał się również 
szczęśliwym dla naszych par. Na parkiecie Hali Sportowej w 
Zielonej Górze rywalizowało 120 par z 29 klubów tanecznych z 
różnych zakątków kraju. 

Para z naszego klubu Krzysztof i Agnieszka Bereźniccy za
jęła I m-ce w kl. C-styl standard. 

Natomiast w tej samej kategorii para Piotr Soja i Anna Bie
lecka zajęła VI m-ce, otrzymując również kl. B w stylu stan
dard. Tym samym zyskaliśmy paręz kl. B w obu stylach. 

Gratulacje i życzenia dalszych sukcesów. 
Monika Wydrych 
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Z naszych obserwacji oraz uwag przekazywanych przez inne 

instytucje i mieszkańców Międzyrzecza wynika, że pojazdy jadące 
od strony miasta i skręcające w lewo za skrzyżowaniem ulicy Wasz
kiewicza z ulicą Winnica na parking przy sklepie "NETTO", jak 
również pojazdy wyjeżdżające z tego parkingu, i skręcające w kie
runku Skwierzyny znacznie utrudniają ruch innych pojazdów na 
drodze nr 3. Ponadto przez zablokowanie przejazdu na tym skrzy
żowaniu uniemożliwiają wyjazd z ulicy Chrobrego podczas wyświe
tlania zielonego sygnału świetlnego. 
Pragnę zwrócić uwagę, że w /w miejscu od jezdni oznaczona jest 

znakiem poziomym N-3 - "linia podwójna ciągła", która zabrania 
wykonywanie tego manewru. 

Policjanci KPP w Międzyrzeczu będą wyciągać konsekwencje 
karne w stosunku do kierujących i naruszających przepisy ruchu 
drogowego na tym odcinku. 
Jednocześnie informuję, że w najbliższym okresie planowana jest 

zmiana organizacji ruchu na parkingu przy sklepie "NETTO" i być 
• może zmieni się stan prawny, ale póki co to obowiązują te zakazy. 

Naczelnik Ruchu Drogowego KPP w Międzyrzeczu 
asp. sztab. Zbigniew Witkowski 

W telegraficznym skrócie chciałabym 
przekazać kilka informacji naszym dotych

czasowym i przyszłym inwestorom. 
l. Obligacje o oprocentowaniu stałym o terminie wykupu 

01.07. 1999 r. 
- klienci, którzy nie chcą, aby wykup obligacji wraz z należnymi 

odsetkami następował poprzez zamianę na obligacje nowej emisji, 
powinni złożyć dyspozycję świadczenia pieniężnego w terminie od 
25 maja do 8 czerwca 1999 r. Niezłożenie tej dyspozycji oznacza 
zgodę na ich zamianę na obligacje roczne o oprocentowaniu sta
łym (10,5%) o terminie wykupu 01.07.1999r. bez konieczności skła
dania odrębnej dyspozycji. 
-Wartość wierzytelności z tytułu wykupu 120,71 zł. 

2. W czerwcu emitowane będą nowe obligacje Skarbu Państwa: 
~ dwuletnie o stałym oprocentowaniu 10% w skali roku i będzie stałe 

przez okres 2 lat. Wartość wierzytelności z tytułu wykupu jednej 
obligacji wynosi 121 zł. 

Uwaga! Obligacje można sprzedać przed terminem wyku-
pu! Ulotki na ich temat w BGŻ S.A. 

3. Wzrosty Funduszy Powierniczych do 18.05.1999 r. 
- DWS -obligacyjny- 4,45% 
- DWS -zrównoważony -14,36% 
- EUROFUNDUSZ- obligacyjny- 4,25% 
- EUROFUNDUSZ- zrównoważony- 10,22 % 
- PIONEER- obligacyjny- 4,88% 
- PIONEER- zrównoważony- 10,16% 

4. Trwają zapisy do Funduszy Emerytalnych "EGO" Big Bank 
Gdański i Pioneer. Jeżeli stawiają Państwo na sprawną i rzetelną 
obsługę przeszkolonych agentów, którzy są uchwytni codziennie, 
to serdecznie zapraszamy. Do dyspozycji klientów są statuty Fun
duszy, ulotki informacyjne, kalkulatory do symulacji emerytur na 
miejscu skorzystać można z dyskietki z programem informacyj
nym o funduszu. Robimy symulację przyszłej emerytury! 

5. Poszukujemy 10 młodych, aktywnych, kreatywnych i uczci
wych ludzi, którzy chcieliby zostać akwizytorami otwartego Fun
duszu Emerytalnego "EGO". 
Wiadomość w Punkcie Obsługi Klienta w BGŻ S.A . 
oraz pod numerem telefonu 742-15-13 lub 742-21 -61. 

Kowiel Beata 

ZAPROSZENIE 
Mając na uwadze nawiązanie współpracy z dnia 12.02.99 po

między ASP we Wrocławiu a Domem Pornocy Społecznej Nr 58 
w Rokitnie w dniach 28.06.99-11.07.99 na terenie DPS Nr 58 w 
Rokitnie w jego okolicach na plenerze malarskim przebywać 
będą studenci Akademii Sztuk Pięknych z Wrocławia odbywają
cy dwutygodniową praktykę studencką. 

Efekty z tygodniowej pracy studentów ASP mieszkańcy po
wiatu międzyrzeckiego będą mogli naocznie zobaczyć w dniu 
5.07.99 w Międzyrzeckim Domu Kultury podczas wystawy po
plenerowej połączonej z wystawą prac wytworów terapii zaję
ciowej DPS Nr 58. 

Jeszcze tego samego dnia tj. 5.07.99 zainteresowane osoby 
będą mogły uczestniczyć w aukcji zarówno prac poplenerowych 
studentów jak z wytworów terapii zajęciowej DPS Nr 58 w Ro
kitnie. 

O szczegółach w/w oferty czytelników KM. zapoznamy w 
kolejnym lipcowym numerze. Już dziś serdecznie zapraszamy 
zainteresowane osoby do uczestnictwa w w/w imprezie. 

Z poważaniem 
dyr. DPS Nr 58 w Rokitnie 

ZAKŁAD PRODUKCYJNO 
USŁUGOWO - HANDLOWY 

"ERPEEM" 
ul. Marcinkowskiego 1 
66-300 Międzyrzecz 

tel. {095) 74117-91 

Prowadzi sprzedaż wyrobów stalowych: 
(~ pręty zbrojeniowe od 6 - 20 mm 
(~ kątowniki 25 - 100 mm 
~~ blachy czarne 1 - 20 mm 
c~ blachy ocynkowane płaskie 0,5 mm 
(~dwuteowniki 80 - 240 mm 
~ . drut wiązałkawy 

(~ rury czarne i ocynkowane 

Wykonujemy! 
- bramy garażowe, 

- zbiorniki stalowe - szambowe, 
- elementy ogrodzeniowe. 

N~prawy samochodów: ŻUK, JELCZ, STAR 

Prowadzimy skup złomu. 

Czas otwarcia od poniedziałku do piątku 
w godz 7.00- 15.30. 

.Stosujemy ceny hurtowe i detaliczne. 
\ 



Str. 40 KURIER MIĘDZVRZECKI Nr 6 (100) 

MIĘDZYRZECKA 

DZIESIĄTKA 

PO RAZ VIII 
W "Pszczewskiej dwudziest

ce" -startowało w biegu głównym 
42 zawodników (38 mężczyzn i 4 
kobiety). Za miesiąc będzie "Mię
dzyrzecka dziesiątka" i daję gło
wę, że wypadnie dużo okazalej. Co 
jak co , ale międzyrzeckich pasjo
natów biegania trudno jest prze
bić, a w sytuacji tych dwóch bie
gów uczeń przerósł mistrza. 

Ubiegłoroczna "Międzyrzecka 
dziesiątka" znalazła się w trójce naj
lepiej zorganizowanych biegów w 
województwie, a pod względem li
czebności ustąpiła tylko zawodom 
w Sulęcinie, ale one miały charak
ter mistrzostw Polski. W tym roku 
nasz bieg znalazł się w wykazie bie
gów ogólnopolskich , opracowa
nych przez centralę stowarzysze
nia "Klubu biegacza". 

Zawody odbędą się 19 czerwca 
/sobota/ w trakcie "Dnia Między
rzecza". Rozpoczną się wyścigiem 
osób niepełnosprawnych na wóz
kach o godz. 1530. Później o godz. 
1600 odbędzie się bieg główny. 

"Międzyrzecka dziesiątka" jest 
organizowana przez MOKSiR, ale 
jej rozmiar nie byłby możliwy bez 
osobistego zaangażowania między
rzeckich biegaczy, a przede 
wszystkim Krzysztofa Kochana i 
Bogdana Czyża. Lokalne środowi
sko biegaczy tym biegiem po pro
stu żyje, udowadniając jak dla nich 
jest on cenny: Bądź co bądź ośmio
letnia tradycja zobowiązuje . 

"Kurier Międz)rrzecki" od same
go początku towarzyszy tym zma
ganiom i je t z tego dumny. Nie ina
czej będzie tym razem. 

-21 kwietnia Klub Seniora w Międzyrzeczu zorganizował wycieczkę do 
Domu Pornocy Społecznej w Tursku k/Sul ęcina. Wzięło w niej udział 25 
seniorek i seniorów z panią Kierowniczką Klubu Seniora Czesławą MaJ
ko. Środków lokomocji czyli użyczyła firma J. Matuszczak /"Nyska"/, 
pan Tadeusz Maciejewicz /samochód osobowy/ z Międzyrzecza oraz 
swój przewóz "Nyską" PDP w Tursku. To też eniorzy serdecznie dzięku
ją, wielka im chwała "Bóg zapłać". Seniorzy dali koncert dla ludzi w pode
szłym wieku dla 250 pensjonariu zy. 

- 26-30 kwietnia odbyła si ę wycieczka do Haren (Niemcy). Organizato
rem był Urząd Miasta i Gminy Międzyrzecz. Wyjazd zorgan izowano w 
ramach Obchodu Roku Seniora, zwiedzanie : Domów Pornocy Społecz
nej, Szpitali , in tegrowan ie seniorów. 

-2maja w Domu Kultury w Międzyrzeczu odbył się występ chóru "Echo" 
- Klubu Seniora z Między rzecza z okazji 208 rocznicy Konstytucji 3 Maja. 
Program przygotował i prowadził pan Jan Plebanek. 

Do druku przygotował 
Kazimierz Kulas 

DNI MIĘDZVRZECZA 
l 8 - 20 CZERWCA l 999 R. 

18. czerwca 1999 r. -piątek- Plac przy Ratuszu 
godz. 18.00 - 20.00- występ szkół międzyrzeckich 

godz. 19.00 - 20.00 -występ zespołu z Dąbrówki i z Franc ji 

godz. 20.00 - 20 .00- występ zespołu z MOKSiR - u 

godz. 21 .00 - 22 .30 - występ zespołu cygańskiego "TERNO" 

godz. 22 .30 - 24.00 - występy ZESPOŁÓW WESELNYCH z terenu gminy 

l 9. czerwca l 999 r. - sobota 
godz. 8.00 - zawody wędkarskie o Puchar Burmistrza {rz. Obra k. Pomnika) 

godz. l 0.00 - turniej tenisa stołowego dla dzieci {ogródek jordanowski) 

godz. 12.00 - turn iej szachowy dla dzieci i młodzieży {ogródek jordanowski) 

godz. 13.00 - turniej osób niepełnosprawnych {stadion) 

godz. 15.00 - pokazy psów i zwierząt domowych {Ratusz) 

godz. 15.30 - wyścig na wózkach osób niepełnosprawnych {start - Ratusz) 

godz. 16.00 - VIII Międzyrzecka Dziesiątka {start - Ratusz) 

godz. 16.1 O - Bieg Kasztelański {start- Ratusz) 

godz. 16.30 - pokaz karate {Ratusz) 

godz. 17.00- turniej szachowy dla dorosłych {dom kultury) 

godz. 17.00- występ zespołu z Piesek "ALE BABKI" (Ratusz) 

godz. 17.1 O -występ zespołu z Kurska "POD GRUSZĄ" {Ratusz) 

godz. 18.00 -zakończenie biegu Międzyrzeckiej Dziesiątki (Ratusz) 

godz. 18.20 -występ niepełnosprawnych {Ratusz) 

godz. 18 .45 - występ chóru "ECHO" z Klubu Seniora (Ratusz) 

godz. 19.1 O - występ zespołu wokalnego ze Szkoły Muzycznej {Ratusz) 

godz. 20.00 - występ zespołu "SPEKTRUM" z Zielonej Góry (Ratusz) 

godz. 22 .00 -występ zespołu BIG BAND z Haren {Ratusz) 

20. czerwca 1999 r.- niedziela 
godz. l 0.00 - zawody strażackie {stadion) 

godz. l 0.00- 14.00- przegląd Kapel Podwórkowych {Ratusz) 

godz. 15.00 - 17.00 - przegląd Kapel Podwórkowych {Ratusz) 

godz. 17.30 - 18 .00 -występ kapel i "SMYKI" (Ratusz) 

godz. 18.00- 20.00 - koncert galowy Kapel Podwórkowych {Ratusz) 

godz. 20.00 - 22.00- występ Miry Kubasińskiej z zespołem 
"AFTER BLUES" (Ratusz) 
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fiozmowa z mistrzynią Polski w kulturystyce 

Darią Piznal i Dorotą Jadczak. 

Mistrzyni bez makijażu 
-Dlaczego Pani zaczęła uprawiać kultu

rystykę ? Musi Pani przyznać, że nie jest 
to sport najbardziej kobiecy. 

-D. Piznal : Zaczęło to się od pierwszej si
łowniJurka Madziara. Począt
kowo była to tylko rekreacja, 
ale trochę też było w tym cie
kawości. Namówili mnie do 
tego znajomi. Nie ukrywam, 
że był też powód zdrowotny. 
6 lat temu miałam dość po
ważne kłopoty z kręgosłupem 
i musiałam coś ze swoim cia
łem zrobić. Później w siłowni 
Madziara pojawiła się Doro
ta Jadczak, która zaczęła mi 
udzielać fachowych porad. 
Potem założyła ona swoją si
łownię. Tam prze złam, po
czątkowo też trenując wyłącz
nie rekreacyjnie. 

W pewnym momencie Do
rota zwróciła się do mnie z 
propozycją rozpoczęcia bar
dziej specjalistycznego treningu. Zgodziłam się 
i tak to się zaczęło. 

-D. Jadczak: Daria ma świetne warunki ge
netyczne: szeroką obręcz barkową, wąskie bio
dra, wcięta talia. Warunki jak na kulturystkę 
wręcz wymarzone. Żal by było gdyby tego nie 
wykorzystała i dlatego dobrze się stało, że za
częła w pełni profesjonalny trening kultury
styczny. 

- Jak się Pani czuje jako mistrzyni Pol
ski ? Czy ma Pani poczucie sukcesu, sa
morealizacji ? 

D. Piznal: Oczywiście, że mam poczucie suk
cesu, A co do samorealizacji to dopiero teraz 
dostałam motywację i "kopa" do dalszej pracy. 
Chciałabym w przyszłym roku powtórzyć ten 
sukces, aby utwierdzić się w przekonaniu, że 
rzeczywiściejestem dobra, że ten niewątpliwy 
ukces nie był przypadkowy. Moim marzeniem 

jest zakwalifikowanie się do kadry na Mistrzo
stwa Europy. 

- Z relacji z "Przeglądu Sportowego" wy
nika, że gdyby Pani Piznal miała więcej 
obycia to mogłaby świat zawojować. Czy 
dobrze to rozumiem ? 

-D. Jadczak: Tak, bardzo dobrze! Wiele 
pochwał D aria zebrała od sędziów i fachow
ców za to, że ma świetną sylwetkę. Na sce
nie bywa je zcze różnie, występuje z ogrom
nym lękiem. 

-D. Piznal: Jestem bardzo nerwowa i uwa
żam się za osobę nieśmiałą. Prawdą jest, że nie 
mam obycia na scenie, a ponadto bardzo się 
denerwuję. W eliminacjach odstawiłam niesa
mowity balet, niemal straciłam równowagę. Na 
szczęście w finale było już lepiej. 

- Po ilu latach przyszedł ten sukces ? 
D. Piznal :Treningi pełne i profesjonalne roz

poczęłam na przełomie 95/96 r. Pierwszy start 
miałam w 1997 r. na Mistrzostwach Polski i tam 
zajęłam 4 miej ce. Sukcesem było wcale nie to 

4 miejsce, ale że w ogóle wyszłam na scenę. Na 
tych zawodach uświadomiłam sobie, jak wiele 
mi brakuje i ile jeszcze muszę ćwiczyć. Dwa lata 
intensywnych treningów zrobiło swoje. 

- Co to znaczy intenSYWnych 
treningów? 

-D. Piznal: 4-5 razy w tygodniu 
po 1,5 godziny. Przed zawodami 
2-2,5 godziny. 

- Czy echo sukcesu Pani 
Darli Piznal zaowocowało już 
zwiększonym zainteresowa
niem wśród kobiet kulturysty
ką w Międzyrzeczu ? 

-D; Jadczak :To się dopiero 
okaże w przyszłości. Na razie za 
wcześnie jest o tym mówić. Ko
biety niestety rzadziej decydują 
się na trening kulturystyczny, 
bardziej chodzi im o rekreację i 
poprawę sylwetki. Często jednak 
sądzą, że można osiągnąć rezul
taty dosłownie w ciągu tygodnia, 
a to wymaga czasu, a przede 

wszystkim systematyczności. 
- Co jest jeszcze potrzebne do sukcesu 

oprócz ciężkiego treningu ? 
- D. Piznal : Pewnie łut szczęścia, ale rów

nież trochę pieniędzy. Na tym etapie zaawan
sowania kulturystycznego niezbędne jest sto
sowanie odżywek, oczywiście dozwolonych i 
wskazanych medycznie. Na nie miesięcznie 
wydaję około 1.000 zł. Pornaga mi w tym tro
chę mama, bo moja pensja księgowej w tarta
ku by nie wystarczyła. 

- Pracuje więc Pani w międzyrzeckiru 
tartaku. Jak znajomi w pracy zareagowali 
na zdobycie przez Panią mistrzostwa Pol-

ki ? s . 
-D. Piznal: Bardzo się cieszą i okazują mi 

dużo życzliwości. Nawet szef się przekonał do 
mojej pasji. Stwierdził, że mnie podziwia i gra
tuluje. Chociaż muszę przyznać, że mężczy
znom trudno zrozumieć, że kobieta może upra
wiać kulturystykę. Parnię tam, że po pierwszym 
artykule do szefa przyszedł jakiś jego znajo
my i chciał zobaczyć tę kul turystkę. Szukał jej 
na placu przy przerzucaniu drzewa. Niektórzy 
widać myślą, że jak kul turystka, to pewnie de
chy przerzuca, a nie w biurze siedzi. 

- Co się ocenia podczas zawodów kultu-

rystycznych ? 
-D. Jadczak : Przede wszystkim odpowied

nie proporcje sylwetki - bez przerostów mię
śniowych poszczególnych części ciała, odpo
wiednie umięśnienie, a więc również nie nad
mierne, maksymalne odtłuszczenie ciała , do
bra separacja mięśni. D aria ma idealne propor
cje. Liczy się też ogólne artystyczne wrażenie . 

- Czy dochodzą do tego jakieś sprawy 
kosmetyczne ? 

- D. Jadczak :Tak. Całe ciało smaruje się 
bronzerem. On jest stosunkowo ciemny, ale w 
reflektorach dobrze wygląda. Makijaż powi
nien być dość o try, aby był widoczny. 

D. Piznal : Ze mną z tym jest zawsze pro
blem, bo ja nie maluję ust. Przed wyjściem na 
scenę sędzina koniecznie chciała mnie namó
wić na pomalowanie ust, argwnentując to tym, 
że się będę lepiej prezentowała. Stwierdziłam, 
że nie pomaluję, bo mam alergię na pomadki i 
postawiłam na swoim. 

- Jak widać nie przeszkodziło to Pani w 
odniesieniu olbrzymiego sukcesu w posta-

ci zdobycia tytułu mistrzyni Polski. Życzę 
dalszych sukcesów. 

Z miłymi i silnym Paniarni, bez obawy i lęku, 
ale z kompleksem niższości 

rozmawiał Andrzej Świder 

P. S. D aria Pizanl jest pierwszą kandydatką w 
plebiscycie na najpopularniejszego sportowca 
Międzyrzecza 1999 r., organizowanego corocz
nie od 4lat przez "Kurier Międzyrzecki". 

DNI MIĘDlYRZECZA 
IMPRElY SPORTOWE W DNIU 19. VI. 99 

godz. 13.30 -turniej osób 
niepełnosprawnych - stadion 

godz. 15.30- wyścig na wózkach osób 
niepełnosprawnych - start Ratusz 

godz. 16.00 -VII Międzyrzecka Dziesiątka 
- start Ratusz 

-kobiety OPEN 
- mężczyźni OPEN 

I. 16- 29lat 

II. 30 - 39lat 
III. 40 - 49 lat 
IV. 50 - 59 lat 
V. 60latipowyż~ 

godz. 16.10- Bieg Kasztelański 
l. przedszkolaki do lat 7 

II. dzieci 7- 10 lat 
III. dzieci 11 - 15lat 
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Krzyżówka 
Poziomo: 
4- religia Zaratustry, 8- najlepsze rosną na placu Pi

galle, 9- zajmuje się budową jachtów, 10- ... Książki i Pra
sy, 11- hałaśliwie wrzeszczy, 12- wyspa grecka, miejsce 
słynnej bitwy morskiej, 16- część poleładu statku, 20-
kraina hist. w Hiszpanii, 21- ryba latająca, 22- miejsce 
pracy trasera, 27- może być w ciemno, 28- farbowan ie 
włosów na żółto, 29- zwały, stosy, 30- żartobliwie o li
chym malarzu, 33- ś liczna kobieta, potocznie, 37- na 
sukces, 38- bogini łowów wg Długosza albo roślina ziel
na, 39- tlenek glinu , twardy minerał , 40- rosyjski instru
ment ludowy, 48- oszust karciany, 49-złudzen ie, szyder
stwo, 50- achtel, 51- powóz mniejszy od bryczki.. 

Pionowo: 
1- groźna w górach, 2- ranga, stopi eń, 3- państwo 

w Afryce, 4- małe zwierzątko komputerowe, 5- może 
spowodować zawał serca, 6- wycieczkowy pojazd, 7-
zgn iecenie, 12- przysłowiowy sknera, 13- państwoWi
toldowe, 14- autor bajek dla dzieci, 15- imię z piosen
ki, 16- klepiec, ryba karpiowata, 17- naczynie z ala
bastru, 18- aerozol, 19- szlachcianka nosząca czer
wone szaty, 23- mała rola, 24- może być kosmiczna 
lub uliczna, 25- /przedmiot, 26- ma to samo imię co 
Ty 30- pierwszy władca piastowski , 31- rodzaj bębna 
lub kotła, 32- rzadkie imię żeńskie, 34- wy pa na 
Moru Śródziemnym, 35- wieś albo ó emka,36- pa
sja, hobby, 41- ośla, 42- jezioro w Rosji , 43- język ży
dów, 44- mała agama, 45- element, 46- myszoryj ek, 
4 7- potrójny element elektroniczny 

Litery uszeregowane od l do 27 utworzy okoliczno
ściowe hasło 

Rozwiązania - samo hasło - prosimy nadsyłać na ad
res redallcji do 20 czerwca. 

red. Eugeniusz Luc 

BIURO OBROTU NIERUCHOMOŚCIAMI s.c. 

Iwona Stachowiak & Ewa Miszczak 

Os. Centrum 8, 66-300 Międzyrzecz, 
tel. (095) 741-28-58 w. 6, fax (095) 742-1 6-83. 

KURIER MIĘDZYRZECKI Nr 6 {100) 

UWAGA! 
INWESI'ORZY-WĘDKARZE! 
l. Szumiąca- zakład po kopalni wapna -11,32 ha. 
Budynek parterowy /pomieszczenia biurowe, socjalne, warsz

tat, kotłownia, hydrofornia pow. 230 m kw. Portiernia, stacja pa
liw. Dwa stawy rybne o pow. 11 ha, położone malowniczo wśród 
lasów. Cena - 200 tys. zł. 

2.Bobowicko - dom jednorodzinny, stan surowy otwarty, pow.całkowita 170m kw. Działka 7 4 7m kw. bud. 
gosp. Cena - 85 tys. zł. 

3.Trzciel- dom wolno stającypow.całkowita 320m kw. 7 pok. 3 łazienki , kuchnia, ogrz. c. o elektr. i węglo
we. Rok bud.1990. Parter sklep- 40m kw. bar- 60m kw. Cena -150 tys. zł 

4.Trzciel - peryferie domek z piecami o pow. 90m kw./2 pokoje, kuchnia, łazienka/ stodoła, garaż, pow. 
dz. 46 ar. Cena- 70tys. zł 

5. Międzyrzecz-kiosk typ obornicki pow.12m kw. Sprzedaż- 20 tys. zł. Wynajem- 620 zł/ miesiąc. 
6. Międzyrzecz-lokal do wynajęcia- 47m. kw. przy głównej ulicy - 1200 zł/ miesiąc. 
7. Międzyrzecz-wynajem -lokal magazynowy o pow.250m kw. plus po m. socjalne, plac utwardzony, Cena 

- 2000 zł/ miesiąc. 

Serdecznie zapraszamy, posiadamy jeszcze wiele innych ofert, 
pomożemy dokonać dobrego wyboru. 
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GENCJA 
UBEZPIECZENIOWA 
~~Me7NEell " 
IWONA, KRZYSZTOF 

UCEK 
ul. Piastowska 22/1 
66-300 Międzyrzecz 
te l. (0-95) 7 42-13-85 
tel. kom. O 601-78-79-56 
Nr zezw. 1 04606/98; 51797/97 

FERUJE PAŃSTWU SZEROKI WYBÓR 
UBEZPIECZEŃ: 

MAJĄTKOWYCH 

WYPADKOWYCH 
KOMUNIKACYJNYCH (OC, AC, Zielona Karta) 
oraz 

NA ŻVCIE Z FUNDUSZEM INWESTYCYJNYM 
ZAOPATRZENIA DZIECI 
EMERYTALNE 

łfeE~Z ez~e ~'f QEZ'P,EezN'E 
' F'NIJN~OWO N'EZIJLEŹNY -

Zlł'OZWOŃ '00 NIJ~, 

TWARTE FUNDUSZE EMERYTALNE 

PLAST 
ADAMIAK 

Firma Jedek 
66-300 Międzyrzecz 
ul. Rzemieślnicza 2 

te l. {0-95) 7 41-18-92 

Wykonujemy 
-nagrobki 
-grobowce roCizinne 
- parapety, okładziny schodowe 
-kominki 

Do produkcji wykorzystujemy granity, 
marmury krajowe i importowane 

o szerokiej kolorystyce. 

Solidność, terminowość, 
niepowtarzalność wzornictwa. 

Udzielamy wieloletnich gwarancji. 
Transport na terenie województwa bezpłatny. 

Z praszamy 

PRODUCENT OKIEN~ DRZWI 
ROLET Z PCV I ALUMINIUM 

OFERUJE: 

PRODUCENT 
"OKPLAST" ADAMIAK 
ul. Poznańska 106 
Międzyrzecz 

tel./fax. 742 16 42 l 43 

* okna typowe w ciągłej sprz daży 
* stolarkę ALUMINIUM '-
* stolarkę PCV " • 
* termin r alizacji tylko 1 4 dni ~ 
* fachowe opomiarowanie ~ 
* doradztwo ~ 
* sprzedaż ratalna ~ 
* usługi monterskie ~ 

~ POSIADAMY CERTYFIKAT 
ZGODNOŚCI CZ ITB nr 70/1997 

S Y S 'f E N\ V E K A i O KU C l A 'N l N K H A U S i S Z E R O KA G A J'J\ A AK C E S O R l 6 'IV 
S Y S ·r E i'l\ 'N l C O N A i O KU C l A E S C O i S Z E R O K l 'N Y B 6 R K O t O R 6 'N 



Pozostajemy z wytrwałymi. Nie licząc 
tej literki, pozostały już tylko trzy! 

UWAGA CHŁOPY l ... BABY ZRESZTĄ TEŻ l 

JUŻ 1500 POZYCJI OFERUJE: Na dobrą sprawę można by zacząć 
układać hasło ... 

118 - Władysława Gandecka, ul. Marcinkowsk1ego 
wentyłator pokojowy 

48 - Jan Maciejew1cz, ul. Świerczewskiego 
zegar 

1338 - Jadwiga Kozińska, ul. P1astowska 
wymiana butli 

1146 - Monika Łagowska, ul. Słoneczna 
wymiana butli 

1190 - Katarzyna Rej. ul. Świerczewskiego 
mycie samochodu 

1167 - Urszula Nowak, ul. Kiłińskiego 
mycie samochodu 

639 - Władysław Czyż, ul. Piastowska 
mycie samochodu 

153 - Ameła Czerniawska, ul. Piastowska 
upominek 

1 088 - Danuta Kozłowska, ul. Staszica 
upominek 

1335 - Ryszard Lipnick~. ul. Sienkiewicza 
upominek 

N/AJ STER 
SKLEP ELEKTROTECHNICZNY 

•!• żarówki , świetlówki 

•!• wtyczki , wyłączniki 

~ 
•!• przewody, przedłużacze 

•!• bezpieczniki , części AGO 

•!• lampy, halogeny 

•!• latarki, baterie 

•!• mierniki, wkrętaki 

•!• lutownice, wiertarki 

•!• odkurzacze, roboty 

•!• różne przydatne "pierdołki" 

RAF 
Międzyrzecz o ul. Chrobrego 30 o te l. 7 41 22 35 

INSTAL-PRIM" ~~D 

INSTAL... .. fi' D ADRES ~[iiEJ 

PRZESIĘBIORSTWO USŁUG TECHNICZNYCH 

"IN STAL-PRIM" 
66-300 MIĘDZYRZECZ, ul. Reymonta 4 

centrala telJfax (0-95) 741-27-29 THYSSEN 

THYSSEN ~[i' D 

hurtownia telJfax (0-95) 742-21-98 ----
HURTOWA I D~E~TA~L~IC~z=N~A~S=P~R~zE=D~A~Z 

URZĄDZEŃ I MATERIAŁÓW 
DO INSTALACJI 

GRZEWCZYCH I SANITARNYCH 

Za raszam do Firm ... ~[;TEJ 
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